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Проф. Андрей Даниел
за картините и думите
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Светлана
ВЕЛЕВА

Oбщинският дълг да не
надвишава 15% от собст-
вените приходи, решиха
депутати (стр.6). Досега
те бяха 25%. Последните
години към общините се
увеличиха изискванията -
да намалят разходите си,
да съкратят администра-
цията, да увеличават при-
ходите си, криза e. И като
стимул това да се случва,
редовно им се орязват суб-
сидиите. Нищо, че ограни-
чаването на държавните
субсидии към общините по-
скоро стимулира кризата,
вместо да я ограничава.
Защото реално общините
дават най-много възможно-
сти за развитие на мест-
ния бизнес и съхраняване
на работните места. Как
ще изпълнят новото усло-
вие, не е ясно, при положе-
ние, че през 2009 и 2010
общинските дефицити ми-
наха 15% от приходите им.
Общо за последните 4 го-
дини приходите им са на-
малели с около 1 млрд. лв.
Според Евростат сме на
последно място в ЕС по
дял на общинските прихо-
ди в БВП. Това логично до-
веде до нарастване на
техния дълг. В началото
на 2009 г. той е бил под
500 млн. лв., основно вътре-
шен. В края на 2011 г. този
дълг вече се е удвоил, до-
стигайки 950 млн. лв.,
като външният дълг пре-
вишава вътрешния. По дан-
ни на МФ 60% от общини-
те в България започнаха
2012 г. с дългове от около
200 млн. лв., които
поддържат от няколко го-
дини. Над 160 кметства са
“на червено”, а близо 30 -
със запорирани сметки. А
след запора цялата дей-
ност на общината на прак-
тика спира. Допълнително
държавните институции
не изплащат задължения-
та си по проекти, а общи-
ната трябва да си увеличи
приходите, за да не надви-
шават 15% от дълговете
й, как? Като с едната ръка
я орязват, а с другата -
изискват?

С едната
взимат...

ВАНЯ ДОБРЕВА: КЛАСНАТА СТАЯ - ТЕРИТОРИЯ
НА СОЦИАЛНА БЕЗОТГОВОРНОСТ

Стр. 21

Работници от фирма “Градски транспорт” проведоха протестен митинг
пред сградата на кметството в Пловдив вчера. Те протестираха
заради неплатени заплати повече от три месеца

Кърджали е пред граждан-
ско неподчинение, защото “Го-
рубсо” има намерение да доби-
ва злато като използва цианид,
предупреди вчера председате-
лят на партия ПК “Екогласност”
Емил Георгиев. По думите му
независимо от несъгласието на

Кърджали е пред
гражданско неподчинение
Бунт в Приморско и Китен заради концесия
за изграждане без ОВОС на рибна ферма

кметската управа регионалната
инспекция по околната среда и
водите в Хасково е дала зелена
светлина на “Горубсо” за добив
на благородния метал с отров-
ния цианид. Георгиев изрази на-
дежда, че жителите на Кърджа-
ли няма да допуснат инвестици-

онните намерения на дружест-
вото да бъдат реализирани.

Заради екопроблем, който
може да съсипе туризма и ри-
болова, се разбунтуваха и жи-
телите на Приморско и Китен.
Протестът им, който бе подкре-
пен от кметовете и от общински Стр. 3 и 6

Стр. 3
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съветници, е срещу издадено
разрешение от Басейнова ди-
рекция във Варна за изгражда-
не на ферма за развъждане на
пъстърва в морето между двете
селища, което ще ги лиши от
най-атрактивните плажове.
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Снимка Пресфото/БТА
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Само няколко министерст-
ва са си раздали бонуси
за над 5.5 млн. лв. Това
се казва в официална
справка, поискана от
Дарик радио по Закона за
достъп до обществена
информация. Сред рекор-
дьорите са министерствата
на Лиляна Павлова и това
на Нора Караджова. Бону-
сите са раздавани в мо-
мент, когато Симеон Дян-
ков отказа коледни добав-
ки за пенсионерите. Сами-
ят Дянков обаче отказал
да предостави справка за

САПАРД отнася главите
на двама прокурори
В Инспектората на Върховната касационна прокуратура
унищожавали документи при назначената проверка

Веселка ВЕНКОВА

Приключила е проверката в Ин-
спектората към Върховната касаци-
онна прокуратура, а докладът
установил много сериозни наруше-
ния, обяви Цацаров. Констатирано
било, че преписки не са завеждани
по установения ред, били образува-
ни проверки по анонимни сигнали,
образували се проверки по проце-
суални жалби, случайният принцип
при разпределяне на преписките
бил пренебрегван изцяло. В Ин-
спектората били намерени докумен-
ти и записи, които не трябва да се
намират там, а на 25 януари т.г. бил
получен сигнал, че ден по-рано
били унищожени и нарязани доку-
менти по нареждане на ръководите-
ля на Инспектората. “Аз не желая
такъв инспекторат”, обобщи Сотир
Цацаров и увери, че е наредил
докладът незабавно да бъде качен
на сайта на прокуратурата за
вътрешна употреба, защото не
искал да има “скрито-покрито”
от колегите му.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Заради сериозни нарушения при
разпределяне на делото САПАРД глав-
ният прокурор Сотир Цацаров внася
искане за дисциплинарно производст-
во срещу ръководителя на Апелативна-
та прокуратура в София Ангел Илиев.
След касационния протест от 25 сеп-
тември м.г., внесен от Магдалина Лаза-
рова, избрана по-късно за член на ВСС,
делото било разпределяно четири пъти.
На случаен принцип преписката се пад-
нала на прокурор Вичо Вичев, но без
той да я види, се провело второ раз-
пределение, при което системата “уце-

Въпреки системните нарушения в държавното обвинение, попитан от ДУМА
няма ли усещането, че прокуратурата е действала като “организирана... група”,

Цацаров отговори: “Нямам такова усещане”

няма”, обяви Цацаров и посочи, че при
първата му работна среща в Брюксел и
в разговорите с главния секретар на
ЕК Катрин Дей, както и с шефа на
ОЛАФ Джовани Кеслер, основна тема
била работата на прокуратурата по
делото САПАРД.

Сотир Цацаров ще иска ВСС да оп-
редели наказание за Ангел Илиев,
съответстващо на нарушението му. Спо-
ред него това трябва да е най-малко
освобождаване на Ангел Илиев от
длъжност в Софийската апелативна
прокуратура. На този етап няма данни
да се търси наказателна отговорност
от Ангел Илиев, “но не спираме да
мислим в тази насока”, отговори Цаца-
ров на журналистически въпрос. Глав-
ният прокурор подчерта, че това е
първото дисциплинарно производство
срещу административен ръководител от
такъв ранг. Цацаров обяви, че внася и
искане за временно отстраняване на
подсъдимия прокурор Стойчо Ненков,
срещу когото е повдигнато обвинение
по НК и е с мярка за неотлонение “па-
рична гаранция” от 5000 лв.

Председателят на Върховния каса-
ционен съд проф. Лазар Груев
призова за създаване на специални
зони за сигурност около съдебните
палати в цялата страна. Той се
позова и на министерско постанов-
ление отпреди 15 години, което
изрично предписва създаването на
такива зони около съдилищата със
специален режим на движение.
Повод за настояването стана стрел-
бата на входа на Съдебната палата
в столицата и многобройните теле-
фонни заплахи за поставени взрив-
ни устройства в различни съдилища
в страната, които блокират или
разстройват за часове работата на
правораздавателните органи. По
повод на забележките на властта,
че ако Златомир Иванов си бил
стоял в ареста, вместо под домашен
арест, нямало да го гърмят, проф.
Груев напомни, че “контролът на
обществения ред и контролът върху
изпълнението на мярката “домашен
арест” Законът за МВР възлага на
същото ведомство”.

лила” шефа Ангел Илиев. Третият улу-
чен на случаен принцип прокурор Емил
Дангов си направил самоотвод. В край-
на сметка четвъртото разпределение
било не на принципа на случайния под-
бор, а като определен избор. Провер-
ката по случая показала, че Илиев
директно разпределил делото на вече
обвиняемия, защото отказал да проте-

стира оправдателните присъди по де-
лото САПАРД, прокурор Стойчо Нен-
ков. Административният ръководител го
посочил персонално, въпреки че в щата
на АПС има 22-ма обвинители.

Това главният прокурор обяви във
ВСС, обяснявайки по дни и часове как
се е случило нарушението по скандал-
ното дело. “Случаен избор на това дело

СЪДЕБНАТА
СИСТЕМА СИ
ИСКА ЗОНИТЕ
ЗА СИГУРНОСТ

Страдащи от рядкото заболя-
ване булозна епидермолиза на-
правиха пореден опит да бъде
чут проблемът им, като протести-
раха пред Министерския съвет.
Основното им искане е тяхното
заболяване да бъде включено в
Наредба № 38, която определя
заболяванията, за чието домаш-
но лечение НЗОК изплаща сред-
ства напълно или частично.

Болните от булозна епидермо-
лиза имат нужда от специфични
санитарни материали, които ме-
сечно струват нод 2000 лв., но
НЗОК не може да поеме никаква
част от стойността им.

Вчера бе крайният срок
съгласно наредбата, в който мне-
нието на националния консул-

Болни от рядко кожно заболяване
протестираха пред МС

тант трябва да бъде представено
на министъра на здравеопазва-
нето. Десислава Абаджиева от
сдружение ДЕБРА-България, за-
щитаващо правата на хората с
рядкото заболяване, обясни, че
становището на националния
консултант по дерматология
проф. д-р Стоян Тонев е било по-
лучено късно в сряда заради за-
бавена комуникация с МЗ. Сега
се очаква позицията на НЗОК
дали ще има финансов ресурс да
поеме необходимите медикамен-
ти и консумативи.

Болните от булозна епидермо-
лиза са подали жалба в Комиси-
ята за защита от дискриминация
заради отношението на здравни-
те институции към тях.

Бонуси за 5,5 милиона си раздали няколко министерства
бонусите в неговото мини-
стерство.
В регионалното министер-
ство на Лиляна Павлова
са раздадени 630 000
лева бонуси само на 651
щатни бройки. Близо 142
000 лева бонуси са били
разпределени сред служи-
телите в спортното минис-
терство през миналата
година. В документа се
уточнява, че средно един
чиновник е получил
допълнително възнаграж-
дение в размер на 810
лева. В олимпийската

2012-а спортната ни деле-
гация се завърна от Игри-
те в Лондон с два медала.
В образователното минис-
терство на Сергей Игнатов
са получили бонуси в
размер на близо 55 000
лева - или повече от два
пъти по-малко от допълни-
телните стимули във ве-
домството на Свилен
Нейков. Малко повече от
142 000 лева са бонусите
във военното министерст-
во, като близо 124 000 от
тях са от служебни, а
останалите по трудови

правоотношения.
В Министерството на
културата бонусите са 344
600 лева, като оттам
уточняват, че парите са
разпределени между 155
щатни служители, а сред-
номесечната допълнителна
сума е 185 лева.
Засега сред министерст-
вата, които не са отказали
информация, рекордьор е
това на околната среда и
водите, в което чиновни-
ците от две дирекции,
работещи с европари, са
получили близо 810 000

лева бонуси. Останалите
също са имали допълни-
телни стимули, като общи-
ят размер на бонусите в
останалите дирекции е
близо 896 000 лева. Малко
под 800 000 са раздадени
в Министерството на
транспорта. Над 800 000
лв. са раздадени във
външното министерство на
Николай Младенов.
В Агенция “Пътна инфра-
структура” бонусите са
близо 900 000. В Сметната
палата пък допълнителни
стимули не са раздавани.

уферните паркинги на мет-
рото стават безплатни от
днес за шофьори, които
имат абонаментни карти за
всички линии на транспор-
та. Паркингите ще могат да
се ползват от притежатели-
те на редовна персонали-
зирана месечна, тримесеч-
на, шестмесечна или го-
дишна карта в рамките на
работното време на метро-
то. Всеки следващ час след
това ще се таксува по 0,50
лева на час. Хората с дру-
ги карти или билети ще
могат да паркират безплат-
но до два часа, а всеки

Б следващ час ще е на цена
от 0,50 лева. За всички
останали цената е 1 лев на
час. Времето за напускане
на паркингите след плаща-
нето на цената за парки-
ране е 20 минути.

Предложението за без-
платно ползване на паркин-
гите бе направено в края
на ноември от общинските
съветници от БСП в София.
Техният мотив бе, че из-
ползването на специализи-
раните паркинги на метро-
станциите не е достатъчно
популярно и те са със сла-
ба натовареност. Кметица-

та Йорданка Фандъкова
също призна, че най-голе-
мият паркинг на бул. “Цари-
градско шосе”, който е с
1300 места, се използва от
максимум неколкостотин
автомобила. В същото вре-
ме представители на бизне-
са недоволстват от увели-
ченото нерегламентирано
паркиране около метро-
станциите. Затова съветни-
ците от БСП предложиха да
се стимулират редовните
пътници в метрото, като им
се даде възможността да
оставят автомобилите си
безплатно.

ПАРКИНГИТЕ НА МЕТРОТО БЕЗПЛАТНИ
ЗА ШОФЬОРИТЕ С КАРТИ ОТ ДНЕС
ПАРКИНГИТЕ НА МЕТРОТО БЕЗПЛАТНИ
ЗА ШОФЬОРИТЕ С КАРТИ ОТ ДНЕС
ПАРКИНГИТЕ НА МЕТРОТО БЕЗПЛАТНИ
ЗА ШОФЬОРИТЕ С КАРТИ ОТ ДНЕС
ПАРКИНГИТЕ НА МЕТРОТО БЕЗПЛАТНИ
ЗА ШОФЬОРИТЕ С КАРТИ ОТ ДНЕС
ПАРКИНГИТЕ НА МЕТРОТО БЕЗПЛАТНИ
ЗА ШОФЬОРИТЕ С КАРТИ ОТ ДНЕС
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Óâàæàåìè ñåëÿíè, àêî âè íàðåêà
ãðàæäàíè, ùå ñå îáèäèòå...‘ БОЙКО БОРИСОВ ФЛИРТУВА С ЕЛЕКТОРАТА

Театрална разпоредителка и
секретарка на партия “Новото
време”, чийто съучредител е
довчерашният управител на
фонд “Научни изследвания” в
МОМН Христо Петров, са
отхвърлили като “администра-
тивно непригодни” 57,4% от
научните проекти, кандидатст-
вали в скандалната конкурсна
сесия, заради която бе уволнен
министър Сергей Игнатов. Те,
заедно с човек със средно спе-
циално образование, били на-
значени за главни експерти в
МОМН през 2012 г., без да имат
нужните  за длъжността квали-
фикация и три години трудов
стаж. Те са елиминирали 628
проекта от общо подадени 2094.
Това е посочено в доклада от
проверката на инспектората на
МС във фонда, съобщи за ДУМА
вчера председателят на про-
светната комисия в НС Огнян
Стоичков.

В доклада от одита са
потвърдени всички факти, изне-
сени и в няколко разследвания

„Калинки” посекли 57,4% от
проектите в научния фонд
Театрална разпоредителка и секретарка на партия “Новото време” били
назначени като експерти да проверяват учените от цяла България

Велиана ХРИСТОВА

На 8 май 2012 г. в МОМН е подписан договор с агенция
“ДФК груп” за преглед на съответствието на системата за
обществени поръчки там със Закона за обществените
поръчки. Срокът за изпълнение е декември 2012 г., но
парите по договора - 12 900 лв., са изплатени на петия ден
след сключването на договора. В договора има клаузи,
които не защитават интересите на възложителя МОМН,
установяват одиторите. Справка в “Апис” показва, че през
май 2012 г. въпросната агенция е имала двама служители.

на ДУМА - за нарушаване на
европейската директива и не-
правомерно раздаване на
държавни помощи, за фирми без
научен капацитет и дейност и
за приятелски кръгове, на които
фондът е раздал парите за на-
ука. В доклада са цитирани като
пример 12 фирми. Сред тях са
например “Лорем” за таксимет-
рови и бръснарски услуги; “ББК”
на Антон Вилхелм Краус за
строителство и ресторантьорст-
во, която изследва с пари от
фонда геотермалната енергия;
“Азарофф” за търговия с антик-
варни предмети, която изследва
отношението на публиката към
музеите и др. Осветена е и “Ев-
роимоти”, чрез която Христо
Петров е свързан с Петко Симе-
онов и Борислав и Калин Цеко-
ви, които печелят пари от фонда
чрез свои фирми.

Одиторите констатират, че
няма данни кои научни органи-
зации са номинирали членове-
те на временните експертни
комисии, които са оценявали
проектите, добави Стоичков.
Всеки от комисията, който е

оценявал проект, е посочвал и
втория рецензент, назначаван е
суперрецензент, дори когато
няма разлика от 10 точки меж-
ду бала на първите двама. За-
читана е оценката само на су-
перрецензента, без да се обръ-
ща внимание на двамата рецен-
зенти. За втори рецензент е
определен човек, който канди-
датства със свой проект в съща-
та комисия, което е конфликт на
интереси. Лицето е от НБУ,
където работи досегашният
председател на фонда Рангел
Гюров и Сергей Игнатов е бил
ректор. Документът съдържа
данни и за кръговете от НБУ и
УниБит, свързани с шефовете на
фонда. Създадени са условия за
субективизъм, констатира до-

кладът. Има формуляри, изтри-
вани и нанасяни цифри на ръка,
коригирани са суми - от 300 хил.
лв. на 56 хил. лв.

Не е спазена стратегията за
научни изследвания, като е
вмъкнат приоритет “педагоги-
ка”, а Христо Петров обяснил
пред одиторите, че лично ми-
нистърът настоял, понеже има-
ло хора, които в последните
години са писали нормативни
документи на МОМН и трябва-
ло да бъдат включени в конкур-
са. Одиторите посочват също,
че Игнатов не е имал зам.-ми-
нистър за ресора висше обра-
зование и наука. Докладът
завършва с 54 общи констата-
ции и 21 препоръки. Пратен е
на прокуратурата, финансовата

агенция в МФ, в комисията за
конфликт на интереси, главна-
та инспекция по труда и пр.

Ако представителят на финан-
совото министерство в Изпълни-
телния съвет на фонда в МОМН
си бе свършил работата да кон-
тролира парите, ако депутатите
на ГЕРБ не бяха провалили из-
слушването на Игнатов, като
избягаха от комисията на 19
декември и му направиха “ме-
чешка услуга”, може би щеше
да има вразумяване и да не се
стигне до оставката му, смята
Огнян Стоичков. Според него не-
правомерно получилите пари от
фонда трябва да ги върнат с
извънсъдебно споразумение и те
да бъдат насочени към научни
организации. Новият министър
трябва да назначи авторитетно
ръководство на фонда и да изда-
де правилниците за работата му,
които Игнатов не издаде от 2010
г. насам, въпреки предписание-
то на закона. Огнян Стоичков не
споделя мнението на Дянков, че
фондът трябва да се превърне в
обикновена дирекция на МОМН
- това е в унисон с политиката да
се натика свободната по дух
наука в подчинено положение
във ведомствената субордина-
ция, каза той.

ГЕРБ дефинираха като
опозиция само БСП и
ДПС, които не подкрепи-
ха сформираното след из-
борите през 2009 г. пра-
вителство на Бойко Бори-
сов, заяви вчера депутатът
от БСП Мая Манолова
пред журналисти в парла-
мента. ДУМА припомня, че
кабинетът бе подкрепен
от депутатите от ГЕРБ,
Синята коалиция, “Атака”
и съществуващата тогава
група на РЗС. По думите
на Манолова определени-
ето на шефката на прав-
ната комисия Искра Фи-
досова изключва Синята
коалиция и “Атака” от
възможност да участват в
ръководствата на СИК-
овете, тъй като те гласува-
ха “за” кабинета на ГЕРБ.
“Не искаме служебно пре-
димство на гърба на оста-
налите партии. Може да се
намери решение за легал-
на дефиниция, която на
практика да включи като
опозиционни всички фор-
мации, които наистина са
такива. Преценката може
да се направи на база от-

ГЕРБ дефинираха като опозиция само БСП и ДПС

БСП не иска промени на парче в Изборния кодекс,
нито договорки поотделно, а общи публични

консултации между парламентарно представените
политически сили, заяви Мая Манолова

Снимки Мариета ТОМОВА

Юлия КУЛИНСКА ношението на политичес-
ките партии към управле-
нието и правителството
сега. Това понятие трябва
да отразява ситуацията
непосредствено преди из-
борите”, категорична е
Манолова.

Не искаме промени в
Изборния кодекс, които да
се правят на парче, нито
договорки поотделно, а
общи публични консулта-
ции между всички парла-
ментарно представени по-
литически сили, които да
се проведат пред медиите
и неправителствените ор-
ганизации, коментира тя.
Право на свои представи-
тели в ръководствата на
секционните избирателни
комисии би следвало да
имат и Синята коалиция, и
“Атака”, категорична е
парламентаристката. Тя
припомни шестте проме-
ни в Изборния кодекс, за
които БСП настоява и за
които уведоми посланици-
те на страните-членки на
ЕС, на НАТО и на САЩ.
СИК да предостави копие
от протоколите, което да
има доказателствена сила
и което да даде възмож-

ност за паралелно пре-
брояване на резултатите,
участие на опозицията в
ръководствата на СИК,
възможност наблюдатели-
те да присъстват на всич-
ки фази на изборния про-
цес, включително в момен-
та на въвеждане на дан-
ните от гласуването в Ин-
формационно обслужва-
не, обжалваемост на всич-
ки решения на избирател-
ните комисии, съхранява-
не на чувалите с изборни-
те бюлетини и книжа не в
областните администра-
ции, а в местните админи-
страции, както е сега, и
прочистване на избира-
телните списъци от мъртви
души, отбеляза Манолова.

Очакваме от ГЕРБ пи-
смено да ни информират
за това приемат ли наши-
те предложения, защото
те касаят всички партии
в НС, обясни тя. Маноло-
ва уточни, че вчера ли-
дерът на БСП Сергей
Станишев е изпратил
писмо до Искра Фидосо-
ва, в което се заявява, че
официални разговори
няма да има, докато тя
не даде писмен отговор

по исканията на левица-
та и ДПС. Когато има
конкретни предложения,
тогава може да се разго-
варя, категорични са от
левицата.

Синята коалиция не
приема определението за
опозиция, предложено от
ГЕРБ, заяви по-рано зам.-
председателят на НС Ека-
терина Михайлова. Тя е
категорична, че е недопу-
стимо подобна глупост да
се записва в закон, но ако
това се случи, ще искаме
вето от президента и от-
насяне до Конституцион-
ния съд, предупреди Ми-
хайлова.

Настояваме първо да
се извършат промени в
Закона за политическите
партии преди промени в
Изборния кодекс, заяви
лидерът на “Атака” Волен
Сидеров. По думите му НС
в този момент не е парла-
мент, а брокерска къща за
купуване и продаване на
депутати. “Как да прегова-
рям с ГЕРБ по каквито и
да е изборни закони. Те
не искат честни избори, не
искат честен парламент”,
допълни Сидеров.

Централната избирателна комисия не е установила нарушение
по жалбата на червения депутат Румен Петков за агитация на
Бойко Борисов по време на референдума в неделя.

Депутатът сигнализира за агитацията в деня на допитването,
която е забранена по закон. Според него на 27 януари в 18.30 ч.
Бойко Борисов пристигнал в СИК номер 3 - район Банкя, Столична
община, влязъл в помещението на секционната комисия и гласу-
вал. “След това направил изявление, което представлява агитация
в полза на единия от двата възможни отговора, като изявлението
било излъчено по редица национални електронни медии, които
направили преки включвания от мястото преди края на изборния
ден”, твърди в жалбата си социалистът. Към нея бе приложена и
разпечатка от интервю на премиера пред журналисти в Банкя. За
ЦИК обаче това не бе достатъчно. “В жалбата липсва конкретиза-
ция на електронните медии и часът на излъчване на интервюто,
както и не се сочат или представят доказателства за това”, посоч-
ват от комисията. След преглед на интервюто от приложената
разпечатка ЦИК установила, че в изявленията на Бойко Борисов
не се съдържа агитация в полза на един от двата отговора. Реше-
нието било окончателно и не подлежи на обжалване.

Кърджали е пред граждан-
ско неподчинение, защото “Го-
рубсо-Кърджали” има намере-
ние да добива злато като из-
ползва цианид, предупреди
вчера председателят на пар-
тия ПК “Екогласност” Емил Ге-
оргиев. “Органите на местното
самоуправление са изразили
категоричното си несъгласие
с оценката за въздействие на
околната среда. “Разговарях-
ме с кмета и с представители
на общинския съвет. Там хо-
рата са настръхнали”, комен-
тира Георгиев.

Регионалната инспекция по
околната среда и водите в Ха-
сково е дала зелена светлина

Кърджали е пред гражданско неподчинение ЦИК оневинява премиера
на “Горубсо” за добив на злато
с цианид, при положение, че хо-
рата на място не са съгласни.

В действителност от фирма-
та имат намерение да разши-
рят и реконструират инсталаци-
ята за преработка на зла-
тосъдържащи полиметални
руди, но общинската админист-
рация в града категорично не е
съгласна да бъдат реализира-
ни инвестиционните намерения.
В официалното си становище,
изпратено в началото на месе-
ца до ръководството на РИОСВ
- Хасково, кметът на Кърджали
Хасан Азис подчертава, че ста-
ва въпрос за “инвестиционно
предложение с изключително

висок рисков потенциал за на-
селението и околната среда”.

Градоначалникът подчерта-
ва, че “Горубсо-Кърджали” се
намира в центъра на града и
граничи с централния парк.
Най-близките жилищни райони
са на по-малко от 300 м, а иде-
алният център на населеното
място е на около 500 м. Разпо-
ложението на хвостохранили-
щето е в непосредствена бли-
зост до селата Островица и
Вишеград. Според Азис место-
положението на обогатителна-
та фабрика на дружеството, хво-
стохранилището и свързващият
ги хвостопровод създават усло-
вия за трайно замърсяване.
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толичният градски
транспорт е пред ко-
лапс. Това става ясно
от отговора на столич-
ния кмет Йорданка

Столичният градски
транспорт пред колапс
Близо 120 млн. лв. са задълженията на Центъра
за градска мобилност към обществения транспорт

С
Деси ВЕЛЕВА

Фандъкова на питане на общин-
ските съветници от БСП Жельо
Бойчев и Георги Свиленски за
задълженията, натрупани от об-
щинските транспортни дружест-
ва. Въпросът е отправен още в
началото на ноември, но писмен
отговор двамата са получили
едва в края на януари. От него
става ясно, че към края на ок-
томври задълженията на Центъ-
ра за градска мобилност (ЦГМ)
към транспортните оператори са
90 млн. лева. Оттогава вероятно
са натрупани още към 30 млн.
лв., прогнозира Георги Свилен-

ски. Той недоумява защо на
въпроса към кметството каква е
общата дължима сума, оттам от-
говарят само какви разплащания
са направени досега.

Към края на октомври ЦГМ
има неразплатени задължения за
извършена транспортна дейност
към всички транспортни операто-
ри в Столичната община. От 1
януари до 31 октомври 2012 г. на
Столичния автотранспорт са раз-
платени над 74,3 млн. лв. от
дължимите 93,3 млн. лв., на еле-
ктротранспорта - от почти 80 млн.
лв. задължения са изплатени поч-
ти 55 млн. лв. На “Метрополитен”
са дадени 11 млн. лв. от дължи-
мите близо 30 млн. лв.

Дългове са натрупани и към
частните оператори, които об-
служват градски и извънградски
линии. За периода от 10 месеца

ЦГМ не е разплатил към “Юнион
Ивкони” близо 3,7 млн. лв. На
“Карат-С” са преведени 26,3 млн.
лв. от дължимите 45,5 млн. лв.,
към “Еридантранс” ООД - 1,78
млн. лв. от 2,7 млн. лв. дълг за
транспортна дейност.

В същото време електрот-
ранспортът дължи на външни
доставчици над 8 млн. лв., а ав-
тотранспортът - 14,2 млн. лв.
Най-малки са задълженията
към “Метрополитен” - 2,8 млн.
лв. Общинските съветници не са
получили отговор и към кои
фирми са тези дългове и дали
някоя от тях в близко време няма
да претендира за неустойки и
лихви например.

Червените съветници са пи-
тали и какво ще се направи това
да не се случва в бъдеще и да
не се трупат нови дългове. В от-

говора е записано, че през тази
година е планирано приходната
и разходната част да бъдат ну-
лирани. Според Свиленски това
означава, че не се мисли за уве-
личаване на приходите или
оптимизиране на дейността на
ЦГМ, а намаляване на работата
на транспортните оператори.
Вместо да се поръча транспорт-
на задача за 120 млн. лв. годиш-
но, а в същото време в бюджета
да се залагат само 90 млн. лв.,
вече сумата ще е изравнена.
Това означава, че се мисли за
увеличаване на интервала меж-
ду колите на транспорта, а хора-
та ще стоят повече по спирките,
обясни Георги Свиленски. Той
недоумява и откъде ще бъдат
взети парите за изплащане на
дълговете, след като те не са
заложени в бюджета.

О
Общинските съветници в Ар-

дино призоваха за учредяване
на настоятелство на многопро-
филната болница в родопското
градче, което да подпомага дей-
ността й, както и оцеляването й.

Председателят на местния
парламент Сезгин Байрям под-
черта, че лечебното заведение
се намира в отдалечен и рисков
планински район и трябва да се
направи всичко, за да не бъде
закрито. Такава опасност имаше
по времето на първия здравен
министър в кабинета на Борисов
д-р Божидар Нанев, но масовите
и продължителни протести на
местното население го отказаха
от намерението му да ликвиди-
ра болницата.

Въпреки високите норматив-
ни изисквания, икономическата
криза и недостига на финансови
средства през 2013 г., болница-
та ще подпише договор с РЗОК
в Кърджали. Заведението гаран-
тира болнична медицинска по-
мощ по вътрешни болести, кар-
диология, педиатрия, хирургия,
анестезиология и интензивно ле-
чение, акушерство и гинеколо-
гия, разполага с клинична лабо-
ратория и образна диагностика.

ОПИТВАТ
ДА СПАСЯТ
БОЛНИЦАТА
В АРДИНО

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

На вересия

Евродепутати со-
циалисти от България
и Румъния подписаха
писмо до президента
на Европейската ко-
мисия Жозе Мануел
Барозу по повод до-
стъпа до пазара на
труда във Великобри-
тания за работници от
България и Румъния.
Писмото е подкрепено
с подписа на предсе-
дателя на парламен-
тарната група на со-
циалистите в Европей-
ския парламент Ханес
Свобода, съобщиха от
офиса на евродепута-
та Ивайло Калфин.
“Изправени сме пред
опасността граждани-
те на най-новите стра-
ни членки да не бъдат
в състояние свободно
да упражняват права-

ве нови атрактив-
ни специалности
предлага Софий-
ският университет

В Добричка област има само едно доброволно при-
емно семейство за деца, което не получава заплащане
за грижите си, съобщи директорът на регионалната ди-
рекция “Социално подпомагане” в Добрич Красимир
Масурски. Той добави, че основният мотив за включва-
не в регистъра за приемна грижа е финансовият. Доб-
роволният родител е член на Комисията по приемна
грижа. Ведомството поддържа и регистър на утвърдени-
те приемни семейства.

Към момента в него има вписани 17 приемни семей-
ства от областта с настанени 19 деца, в 4 семейства
няма настанени питомци. В хода на работата на Коми-
сията по приемна грижа през 2012 г. са били утвърдени
7 семейства от Добрич и 2 от община Добричка, а едно
семейство от Балчик чака за одобрение. Издаден е
един отказ за регистрация, а трима родители и семей-
ства са заличени от списъка - в единия случай поради
влязла в сила присъда, в другия поради преместване в
друго населено място и в третия - при отказ на самия
родител, каза Масурски.

Един кандидат-осиновител не е бил одобрен през
годината поради разминаване в предоставените от него
данни и резултатите от проверката на специалистите,
които показали, че желаещият е изоставил своето соб-
ствено дете на 5 годинки.

СУ предлага скандинавски
и азиатски езици

Д
Велиана ХРИСТОВА

от тази есен. Във фило-
логическия факултет се
открива специалност
Южна, Източна и Югоиз-
точна Азия, в която освен
езиците на региона ще се
изучават политическото,
социалното, културното
развитие на страните в
него. В немската филоло-
гия пък се дава възмож-
ност за свободно избира-
ем модул по скандинав-
ски езици. Това съобщи
вчера зам.-ректорът на
Алма матер доц. Милена
Стефанова.

Кандидатстудентската
кампания на ВУЗ-а се
открива с подаванто на
документи за явяване на
изпити - от 18 февруари.
Самите изпити стартират
в първата изпитна сесия
от 17 март с писмения по
журналистика и във вто-
рата - от 1 юни с история,
италиански и физика.
След това при класира-
нето се подава ново за-
явление, в което се под-
реждат желаните специ-

алности, напомни доц.
Стефанова. Амбицията на
СУ тази година е цялата
кампания с три класира-
ния да завърши до края
на юли, а август да е за
почивка на кандидатите
и на университета. Но-
вост е, че тази година във
физическия факултет
може да се кандидатства
и с изпит по химия или с
оценката от матурата по
химия. До миналата годи-
на в славянските филоло-
гии можеше да се канди-
датства само с изпит,
сега се дава възможност
това да става и с оценка
от матурата, която при
повечето специалности
обаче се изчислява с по-
нисък коефициент в бала.

Всички такси за обу-
чение в СУ се вдигат с 8

на сто, което е процентът
на ръст на минималната
работна заплата, но уни-
верситетът и с това уве-
личение остава много
под разрешения таван за
таксите. От таксите СУ ще
събере около 350 хил. лв.
в повече от миналата го-
дина, ако се запази бро-
ят на приетите студенти -
5100. По повод на запла-
хите на студентите за
протест доц. Стефанова
заяви, че ще се водят
разговори с тях и като
питомци на Алма матер
те ще разберат, че зани-
жената държавна субси-
дия не покрива увеличе-
ните разходи за ток, пар-
но и пр. Заплатите няма
да бъдат вдигани с
допълнителните пари,
увери тя.

ЕВРОДЕПУТАТИ СИГНАЛИЗИРАТ
ЖОЗЕ МАНУЕЛ БАРОЗУ ЗА
РАБОТНИЦИТЕ НИ В АНГЛИЯ

та си, гарантирани им
от европейските дого-
вори. Вълната от враж-
дебни изказвания от
началото на годината
цели стигматизиране-
то на тези гражда-
ни като втора катего-
рия европейци, които
представляват заплаха
за социалните систе-
ми, просто защото ис-
кат да използват ос-
новните си права на
свободно предвижва-
не и работа”. Това пи-
шат евродепутатите в
писмо до президента
Барозу.

Според тях изявле-
нията на британски
министри за очаквана
вълна от имигранти от
двете най-нови евро-
пейски членки след
отпадането на ограни-

ченията за работата
във Великобритания в
края на годината се
основават на неверни
аргументи и противо-
речат на многоброй-
ните доказателства.

“ Р а з т р е в о ж е н и
сме, че сегашните ог-
раничения на трудови-
те пазари може да не
бъдат премахнати от 1
януари 2014 г., тъй
като чуваме изявлени-
ята, идващи от пред-
ставители на британ-
ското правителство,
вдигащи фалшива тре-
вога за опасност от
румънско-българска
инвазия, която ще де-
стабилизира британ-
ското общество”, се
казва още в писмото
на евродепутатите со-
циалисти.

СЕМЕЙСТВА ПРИЕМАТ
ИЗОСТАВЕНИ ДЕЦА ПО
ФИНАНСОВИ ПРИЧИНИ

Дана РУСЕВА
Иван Андо-

нов от БСП е
новият предсе-
дател на Общин-
ския съвет в Кю-
стендил. Той бе
избран вчера с
27 гласа “за” от
общо 36 гласу-
вали общински
съветници. Пре-
тенденти на Ан-
донов бяха Сто-
ян Стоилов от

ИВАН АНДОНОВ
ОТ ЛЕВИЦАТА
ОГЛАВИ ОБС В
КЮСТЕНДИЛ

Иван Андонов

“Лидер”, който получи 6 гласа, и
Младен Ризов от РЗС, за който
гласуваха 2-ма души.

Веднага след избора Андонов
благодари за доверието, като из-
рази надежда, че оттук нататък Об-
щинският съвет ще работи в дух на
разбирателство в името на разви-
тието на община Кюстендил и в
името на разрешаването на про-
блемите на кюстендилци.
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България

Сменен е още един директор на
агенцията по трансплантации

Д-р Мариана Симеонова планира да
предложи на МЗ конкретни мерки за

оптимизиране работата на
съществуващите бази и

трансплантационни структури
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В сряда вечерта са пристигнали

спешно 24 хил. ампули петфлуорацил.
Доставените количества са вече при
търговците на едро, откъдето може
да бъдат заявявани, поясни Десисла-
ва Атанасова. Тя отново подчерта, че
австрийската фирма производителка
на медикаментите в момента се пре-
оборудва с нови поточни линии, а ле-
карството няма аналог.  Идната сед-
мица се очакват доставки на оксали-
платин - лекарството, за чиято липса
и спекулативното увеличаване на
цената му ДУМА писа вчера. Атана-
сова не уточни какво количество ще
са доставките на оксалиплатин, но
увери, че ще са достатъчни за лече-
нието на пациентите.

Недостатъчните
присаждания на
органи са причина
за рокадата

Д
Аида ПАНИКЯН

осегашният директор на
Изпълнителната агенция по
трансплантации (ИАТ) - доц. д-р
Силви Кирилов, е освободен от
поста си в сряда. Това е станало

с решение на министъра на здравеопаз-
ването Десислава Атанасова, съгласувано
с министър-председателя Бойко Борисов.
Поредната  директорка е д-р Мариана
Симеонова, работила в продължение на
20 години като реаниматор във ВМА. Тя
встъпва в длъжност днес.

Мотивът на Атанасова за недоволство-
то й от работата на доц. Кирилов е, че за
цялата 2012 г. имало 4 трансплантации.
Проверка на ДУМА в електронната стра-
ница на ИАТ показва, че през м.г. са на-
правени общо 19 присаждания на органи
от живи и от трупни донори. В същото
време 935 души чакат да им бъде приса-
ден бъбрек, 47 - черен дроб, 33 - сърце и
6 души - бял дроб. В момента България е

държавата с най-нискъ процент на донор-
ство на органи и на трансплантации в цяла
Европа.

“Налага се изводът, че пропуските са в
областта на координацията и организаци-
ята на работата между донорските бази и
ИАТ”, коментира ситуацията д-р Симеоно-
ва. Тя заяви, че в работата си ще акценти-

ра и върху обучението на координаторите
чрез осигуряване на възможности за спе-
циализация и запознаване с най-добрите
европейски практики в областта на транс-
плантациите.

Доц. Кирилов, който е уролог, бе ди-
ректор на Александровска болница и на
болница “Доверие”. Той зае директорския
пост в ИАТ през юни 2011 г., когато пре-
дишният здравен министър - д-р Стефан
Константинов уволни тогавашната дирек-
торка д-р Теодора Джалева. Тя оглави
агенцията през ноември 2009 г. с обеща-
нието да направи проверки “от А до Я”,
за да няма “раздаване на органи под
масата”. По нейно време извършените
трансплантации се увеличиха (само през
2010 г. бяха 68), но пък тя си навлече
гнева на пациентски организации. При
освобождаването й от поста от МЗ се
мотивираха, че  “системата може да бъде
управлявана още по-добре”. По време на
пресконференцията, на която Атанасова
представи новата директорка на ИАТ, ми-
нистърката отрече да знае, че при първа-
та донорска ситуация за 2013 г., екип на
Александровска болница е търгнал за
бъбреците на донора, за да бъдат те
трансплантирани, но впоследствие по не-
ясни причини органите били трансплан-
тирани в правителствена болница.

ЛЕКАРСТВА ЗА
РАК ЩЯЛО ДА
ИМА ОЩЕ ДНЕС?

ССССС
итуацията в български-
те медии бе определе-
на като бедствена от
директора на брюксел-

ма запис от камера на
покушението над Злато-
мир Иванов-Баретата. На
видеото се виждало откъ-

ШЕФЪТ НА „РЕПОРТЕРИ
БЕЗ ГРАНИЦИ”: СИТУАЦИЯТА
С БЪЛГАРСКИТЕ МЕДИИ
Е БЕДСТВЕНА

ския клон на организацията
“Репортери без граници” Оли-
вие Базил. “Аз лично съм бил
три пъти в България, познавам
хора, на които имам доверие
и те ми казват: “Ако прогово-
ря, си затварям пазара”, ко-
ментира Базил. Той смята, че
това трябва да бъде разбрано
като един изключително сло-
жен пазар за журналистите,
какъвто е българският.

Базил подчерта, че много
журналисти работят без дого-
вори, при изключително слож-
ни икономически условия и
където е изключително трудно
да се намери работа. Той за-
яви, че и днес в България има
журналисти, които са в черния
списък не защото са лоши, а
защото са станали “опасни”.

Шефът на “Репортери без
граници” коментира и поло-

жението в обществените ме-
дии, като посочи, че има
въпроси за начина, по който
става номинирането на ге-
нералните директори. “Още
един важен въпрос, който
стои и за други европейски
страни, е номинирането на
генералните директори. Най-
вече как се прави това, какъв
е процесът, на кого се дължат
тези номинации и как те се
отразяват на редакционната
политика на тези медии. Не
казвам, че няма професиона-
листи в обществените медии -
има много, много добри и
смели журналисти в България.
Големият проблем е, че те са
много изолирани”, заяви Ба-
зил

ДУМА припомня, че в сряда
“Репортери без граници” опо-
вести годишния си доклад за
свободата на словото по света.
Според него България е сляз-
ла от 80-о място през 2011 на
87-мо през миналата година.

И

пасно свлачище
застрашава живо-
та на над 70 души
в село Тънка

След много дълги и
мъчителни преговори
късно вечерта в сряда е
било решено не 900, а 600
души от ВМЗ да бъдат
съкратени. Това съобщи
Димитър Атанасов, синди-
кален лидер на КТ “Под-
крепа” в завода. По думите
му, “ако започне някаква
работа в завода, тези хора
може и отново да се върнат
на работа”. Вчера продъл-
жаваха преговорите между
синдикатите и ръководство-

Камера записала покушението
над Златомир Иванов-Баретата

де се произвеждат изстрелите.
Първоначално се смяташе, че
покушението не е заснето, тъй
като от полицията съобщиха, че
в района няма камери.

Според разследващи напа-
дението над Баретата е профе-
сионално планирано и органи-
зирано. Куршумите са били на-
сочени в части от тялото му,
извън бронираната жилетка, тъй
като са смятали, че той е с така-
ва. По-късно стана ясно от адво-
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Свлачище застрашава
70 души в село

Бара край Неделино.
Eкипи от “Геозащита” в
Перник ще решават как-
ви мерки да се вземат, за
да се предпазят хората и
най-застрашените къщи.
Земната маса се е акти-
вирала заради дъжда и
топящия се сняг, заяви
кметът на Неделино Сто-

ян Беширов. Той уточни,
че пукнатината в скалата
е над 30 см, а дълбочина-
та й е около метър. Има
голяма опасност свлачи-
щето да тръгне надолу
към селото.

Проблемът съществу-
вал от близо 6 години, но
до момента никой не е
обърнал внимание на сиг-
налите на местните хора.
Сега много от тях могат
да останат без домовете

си. Три къщи вече са с
напукани стени. Най-заст-
рашена е една от сгради-
те, в която живеят 12
души, каза кметът. Общи-
ната е готова да ги еваку-
ира, но те отказват да я
напуснат, защото се стра-
хуват да не откраднат иму-
ществото им. След огле-
да на специалистите ще
стане ясно и колко сред-
ства ще са нужни, за да
се обезопаси районът.

С
Седмокласник от врачанското училище “Козма Тричков” бе настанен в ме-

стната болница, след като осмокласник от същото училище му е нанесъл жесток
побой. Конфликтът между двамата ученици е започнал през голямото между-
часие в училищния двор в сряда при игра със снежни топки, разказа  дирек-
торът на училището Нели Борчева. Две междучасия по-късно двете момчета по
едно и също време се озовават в мъжката тоалетна, където по-голямото нанася
побой на по-малкото. Другите деца, присъстващи на случката, не уведомяват
дежурните учители, нито портиера на училището, не търсят своевременно съдей-
ствие от медицинското лице, което обслужва училището. Сигналът за инцидента
бе подаден в полицията от майката на пострадалия седмокласник. Момчето е
с мозъчно сътресение, бъбречна травма и синини по лицето. Случаят ще бъде
разгледан на педагогически съвет, заяви училищният директор.

УЧЕНИК СЕ ОЗОВА
В БОЛНИЦА СЛЕД ПОБОЙ

СЪКРАЩАВАТ 600 ДУШИ
ВЪВ ВМЗ - СОПОТ

то на ВМЗ - Сопот.  Между-
временно министърът на
труда и социалната поли-
тика Тотю Младенов съоб-
щи, че “ще има индивиду-
ални консултации с работ-
ниците от завода. Ще се
предостави и въз-можност
на всички служители, кои-
то искат да се преквалифи-
цират”. Младенов поясни,
че заплатите на оръжейни-
ците, ако те сменят работ-
ното си място, зависи изця-
ло от частниците. Той до-

пълни, че ако се налага на
такива хора да пътуват, има
различни алтернативи, за
да не вадят пари от джоба
си за това и една от тях е
оперативна програма към
МТСП. Припомняме, че
съгласието на синдикатите
за съкращението на тези
работници идва, след като
бяха изплатени 4 млн. лв.
за заплати - работниците
не бяха получавали възна-
гражденията си от няколко
месеца.

ката на Баретата Мариана Тодорова, че той не е
бил екипиран.

Въпреки професионалната подготовка нещо
е попречило на килърите, затова не са простре-
ляли Баретата в главата и са произвели някол-
ко изстрела в тялото му. Според експерти стрел-
ците са имали предварителна информация, че
Златомир Иванов ще влезе в Съдебната палата
от централния вход. От полицията съобщиха, че
са открити веществени доказателства, но спо-
ред специалисти основните следи са заличени

заради пожара в таванското
помещение на Търговския дом,
предизвикан, за да отвлече
вниманието след покушението.
При повторния оглед на сгра-
дата разследващите откриха
части от оръжието на стреле-
ца, автомат “Калашников” със
заглушител. На тавана имаше
и гилзи. Полицията работи по
няколко версии, включително и
свързани с бизнеса на Барета-
та, неуредени финансови отно-
шения и личен мотив. Към мо-
мента той про-дължава да е на
изкуствено дишане, няма оба-
че данни за влошаване, съоб-
щиха от “Пирогов”.

При разследването на стрелбата срещу Ба-
ретата излизат “интересни неща”, заяви вче-
ра вътрешният министър Цветан Цветанов.
Едно от тях било сигнал до бившия президент
Георги Първанов от лице от подземния свят
за среща между Баретата и Алексей Петров
през 2009 г. за разпределяне на наркопазара.
Една от версиите е финансово неуредени
взаимоотношения, другата е наркоразпрост-
ранение, коментира още Цветанов. Според
него през 2009 г. един от основните играчи в
подземния свят е подал сигнал в президент-
ството за нередности в ДАНС. В този сигнал
се говори за конкуренцията между Златомир
Иванов и Алексей Петров и за среща между
двамата, в която става въпрос за разпределе-
нието на наркопазара. Въпросното писмо не е
било взето под сериозно внимание и е изпра-
тено в архива. Има ли връзка Алексей Петров
с покушението срещу Златко Баретата, сре-
щали ли са се двамата и още подробности
около сигнала, подаден през 2009 г., ще пока-
же разследването, смята Цветанов.

ИЗЛИЗАЛИ „ИНТЕРЕСНИ
НЕЩА” ОТ РАЗПИТИТЕ
ЗА СТРЕЛБАТА
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Стотици жители на

Приморско и Китен изля-
зоха на масов протест
вчера срещу концесия в
морето за изграждане на
голяма ферма за развъж-
дане на пъстърва, преда-
де БГНЕС, като се позо-
вава на съобщение от
общината в Приморско.

Варненската фирма
“Бон-визия и развитие”
ООД е получила разре-
шение от “Басейнова ди-
рекция” - Варна да полз-
ва морската територия
срещу най-атрактивните
плажове на общината. В
морето между Приморско
и Китен ще бъдат изгра-
дени три стоманени кон-
струкции - всяка с диа-
метър 22 метра, височина
над водата в плавен ре-
жим 6 метра и дълбочина
на мрежата под водата 9-
11 метра. Металната кон-
струкция ще тежи 18 тона,
с площ 100 дка и ще бъде
разположена на около 2
мили в морето.

Особено тревожно е,
че няма оценка за това
какво въздействие би ока-
зало построяването на
огромната ферма за не-
свойствена за района
риба спрямо естествени-
те популации на морски-
те видове. Рибарите са си-
гурни, че подобни съоръ-

морско, изрази и кметът
на общината д-р Димитър
Германов, според който
предприятие за промиш-
лено отглеждане на риба
в един от най-красивите
ни заливи - между При-
морско и Китен, би върна-
ло в изходна позиция и
двата града, които разчи-
тат на туризма и риболо-

Изплащането на втория
транш от схемите за национал-
ни доплащания на глава жи-
вотно започнаха вчера, съоб-
щиха от Държавен фонд “Зе-
меделие”. Общо над 25 млн.
лева ще получат по сметките
си животновъдите, които от-
глеждат говеда, биволи, овце
и кози майки. Стопаните полу-
чават по 60 лв. за говедо, 140
лв. за бивол и 11 лева за дреб-
ните животни.

Първият транш от 68 млн.
лв. беше изплатен през октом-
ври. Тогава бенефициентите
получиха по 140 лв. за говедо,
210 лв. за бивол и 30 лв. за
овца или коза майка. С втория
транш общата субсидия на гла-
ва животно за 2012 г. достигна
350 лв. за биволите, 200 лв. за
говедата и 41 лв. за овцете и
козите майки. Заедно с вече
изплатените средства от Евро-
пейския фонд за гарантиране
на земеделието, субсидиите за
животновъдите в рамките на

2012 г. възлизат на над 130
млн. лева, се посочва в съоб-
щението.

Зърнопроизводителите оба-
че отново бяха излъгани. Пред-
ставителите на Националната
асоциация на зърнопроизводи-
телите (НАЗ) изразиха възму-
щението си от “поредната лъжа
пред цялата земеделска общ-
ност, че поетият ангажимент
субсидиите да бъдат изплате-
ни до 31 януари 2013 г. няма
да бъде изпълнен”, съобщиха
от НАЗ.

В сряда в Министерството

на земеделието и храните се
проведе извънредна среща
между представители на НАЗ,
министър Найденов и други ин-
ституции. Заявено бе поредно-
то обещание за плащане на
два транша: първи - след 15
март, и втори - след 1 април.

В края на миналата седми-
ца НАЗ поиска среща с преми-
ера Бойко Борисов относно
изплащането на европейските
субсидии за единица площ за
2012 г. След като стана ясно,
че тази среща няма да се
състои, НАЗ прие да разговаря
със зам.-министъра на финан-
сите. Съгласно решение на на
НАЗ от 24 януари 2013 г. в
момента всички 21 регионал-
ни организации провеждат
събрания по места, на които се
разглеждат посочените сроко-
ве за плащане. Предвидено е
извънредно заседание на
ръководството, на което ще се
вземе решение за по-нататъ-
шни действия.

Животновъдите получиха субсидиите,
земеделците ще чакат

Бунт срещу концесия,
съсипваща туризма

В ПРИМОРСКО И КИТЕН

„Бон-визия и развитие” ООД било създадено преди
по-малко от година и веднага получило разрешение
за изграждане на ферма за пъстърва

жения ще пресекат есте-
ствената миграция на ри-
бата, която традиционно
живее в региона, и ще от-
клоняват пасажите далеч
от бреговете. Възможни
са и по-тежки дългосроч-
ни поражения върху и
без това намаляващите
популации от черномор-
ска риба в българските
води. Развъжданата изку-
ствено пъстърва ще бъде
хранена с гранули от че-
рен дроб, което ще съз-
даде огромна замър-
сеност с биоотпадъци на
крайбрежните води и със
сигурност ще обрече
едни от най-красивите ни
плажове, възмущават се
местните хора. Това из-
правя пред провал основ-
ния поминък на населе-
нието - туризма.

Общински съветници в
Приморско внесоха пред-
ложение за декларация
срещу концесията. Започ-
налата процедура от Ба-
сейнова дирекция не е
била по никакъв начин
съгласувана или обсъж-
дана с местните власти
или населението на об-
щината. На вчерашната
сесия като първа точка
Общинският съвет в При-
морско гласува деклара-
цията против полученото
ден по-рано писмо от

Басейнова дирекция за
даденото разрешение на
варненска фирма. Съвет-
ниците призовават Мини-
стерството на околната
среда и водите да стопи-
ра процедурата и да от-
каже издаването на раз-
решение.

Още в средата на ми-
налото лято от кметството
в Китен са излезли с от-
рицателно становище във
връзка с писмо с входящ
номер 1044 от 27.07.2012,
в което “БОН-визия и раз-
витие” ООД е изявила же-
лание да изгради ферма
за дъгова пъстърва.

Съмнение буди и фак-
тът, че въпросната фирма
е регистрирана преди по-
малко от година на името
на двама младежи и едва
ли има голям опит в по-
добни дейности, а според
регистъра на Дакси няма
дори още и регистрация
по Булстат, коментират в
Приморско. Не е ясен кри-
терият, според който
държавната институция
веднага е предоставила
“карт бланш” за процеду-
ра за ползване на мор-
ските води, южно от При-
морско на въпросното
дружество.

Мнение, че не трябва
да има подобно съоръже-
ние в акваторията на При-

Сред протестиращите бяха и рибарите от района, които също се
страхуват за поминъка си, тъй като рибарникът ще е с площ от 100 дка

и ще бъде разположен на 2 мили в морето

ва. Необходимо е с всич-
ки средства да браним мо-
рето си и да не допуснем
реализирането на проек-
та, подкрепи протеста д-р
Германов.

Решение от 7 декем-
ври 2012 г. на РИОСВ -
Бургас дава зелена свет-
лина на проекта, без да
бъде извършена оценка

за въздействие на окол-
ната среда (ОВОС), тъй
като “нямало вероятност
да окаже значително
въздействие върху при-
родните местообитания,
популации и местообита-
ния на видове, предмет
на опазване в защитени
зони”, се казва в стано-
вището.

Общинският дълг не трябва да надвишава 15 на сто от сред-
ногодишния размер на собствените приходи и общата изравни-
телна субсидия за последните три години, изчислена на базата на
данните от годишните финансови отчети. Това решиха депутатите,
които гласуваха на второ четене текстове от законопроекта за
публичните финанси. Досега ограничението беше 25%, но базата
за сравнение беше единствено предходната отчетна година.

Законът налага и ограничаване на дефицита по консолидира-
ната фискална програма до 2% и разходите до 40% от БВП, а
дефицитът на сектор “Държавно управление” е ограничен до 3%.

Законът за публичните финанси ще влезе в сила от 2014
година.

Текстовете предвиждат още Българската народна банка да
обслужва системата на единна сметка и останалите сметки и
плащания на бюджетните организации в съответствие с изисква-
нията на Закона за БНБ.

По принцип банките обслужват сметките и плащанията на
бюджетните организации безплатно. Ще се заплаща обаче об-
служването на плащанията в системата за електронни бюджетни
разплащания, транзитните сметки и операциите по събирането
на приходи и други постъпления чрез картови плащания, запи-
саха още депутатите.

Платени услуги са и безналичните плащания в чуждестранна
валута чрез използване от банката на доставчик на платежни ус-
луги извън територията на страната за извършването на превода.

Законопроектът за публичните финанси беше внесен в Народ-
ното събрание в средата на октомври 2012 г. от Министерския
съвет и бе гласуван на първо четене през ноември.

OБЩИНСКИЯТ ДЪЛГ
ВЕЧЕ НЕ МОЖЕ ДА E
НАД 15% ОТ ПРИХОДИТЕ

ДО 63% ПОСКЪПНАЛИ
ОСНОВНИ ХРАНИ ЗА ГОДИНА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Р
ъст от 3 до 63% на цените на основните хранителни продукти за периода
от януари 2012 г. до януари 2013 г. отчитат обобщените данни на Държав-
ната комисия по стоковите борси и тържищата (ДКСБТ). Само четири от 30
основни хранителни стоки не са поскъпнали.

Повишението на повечето стоки от потребителската кошница се дължи
на тежката суша през 2012 г., която влоши реколтата, смятат от ДКСБТ.
Най-много са скочили цените на картофите, които в момента се продават
на едро по 70 ст. за кг срещу 43 ст. през миналата година. Ръст има и при
оранжерийните домати - от 1,96 лв. за кг на 2,39 лв.

Увеличението при олиото е от 2,36 лв. за литър на едро до 2,77 лв. в
момента. Поскъпване с 13% се отбелязва при брашното, което е на цена 99
ст. за кг срещу 87 ст. през 2012 г. От варивата най-много е поскъпнал фасулът
- от 2,62 лв. на 3,09 лв. за килограм. С три стотинки по-скъпо се продават и
яйцата, които вече са по 24 ст. за бройка. От месата най-голямо е повише-
нието при пилетата, които от 3,68 лв. за килограм сега се продават по 4,14
лв. Единствено захарта, лещата, оризът и чесънът леко са поевтинели.

Няма представители на производите-
ли на енергия от възбновяеми източници
(ВЕИ) в работната група, на която е възло-
жено проучването за облекчаване на
режима за малките ВЕИ централи.

Това алармираха от Българската фо-
товолтаична асоциация (БФА) за
Investor.bg. Работната група започна сво-
ята дейност преди броени дни след сре-
ща на бранша с премиера Бойко Бори-
сов. Тогава той обяви, че е “с две ръце” за
зелената енергия. Според председателя
на Българска фотоволтаична асоциация
(БФА) Никола Газдов, се взима мнението

Обсъждат облекчаване на режима
за ВЕИ без представители на сектора

единствено на електроразпределителни-
те дружества. Той обясни още, че очаква
скоро отговор и от ЕК по въпроса за так-
сата за достъп, която производителите на
енергия от ВЕИ плащат на енергийните
дружества.  Във връзка със съобщението
на EVN за създаване на специален фонд
за ВЕИ, който да подкрепи развитието на
сектора, Газдов обясни, че става въпрос
за това средства от търговията с емисии
въглероден диоксид да се събират и да
отиват за изкупуване на зелена енергия и
така да не бъдат увеличавани сметките
на крайните потребители.
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Категорично неодобрение

на новото туристическо лого на
България изразява Съюзът на
българските художници (СБХ) в
разпространено вчера до меди-
ите отворено писмо на предсе-
дателя на организацията Любен
Генов до президента Росен
Плевнелиев и министъра на
икономиката, енергетиката и
туризма Делян Добрев.

Художниците изразяват кате-
горичното си възмущение и

СБХ възмутен от новото
туристическо лого

Това е некомпетентна и посредствена визуална каша, се казва в
отворено писмо на съюза до президента и министъра на икономиката
несъгласие с крайния визуален
продукт, наречен “Туристическо
лого на България”, част от про-
екта “Бранд България”, което,
според тях, има посредствено
излъчване.

Всички ние заявяваме
твърдата си позиция, че налага-
нето на новото туристическо
лого е в ущърб на национална-
та графична идентичност, както
и на културните, естетическите
и академичните норми и ценно-
сти, завещани от традицията на
българската приложна графика
и дизайн, е мнението на члено-
вете на творческия съюз.

В България има знакови про-
фесионални организации и
сдружения като СБХ, Асоциация
за реклама и дизайн, Камара
на дизайнерите в България, как-
то и висши учебни заведения,
развиващи материята “дизайн” -
Национална художествена ака-

демия, НБУ, ТУ и др. Фактът, че
не е направен дори опит да се
вземе мнение от която и да е от
тези организации, говори колко
са загрижени българските чи-
новници за имиджа на страната
ни, се казва в писмото на Лю-
бен Генов.

Според СБХ графичният знак
има съществени недостатъци.
“Логото в своята същност е син-
тез. В световната и българската
практика има безброй стойност-
ни примери за изработване на
съвършени графични образи”,
се казва в писмото. В него със
съжаление се констатира, че в
стремежа за “модерност” са из-
ползвани средства, ефектът от
които е “висока претенция без
покритие”.

Художниците определят
графичния подход като доста
посредствен. Според тях силу-
етът е объркан и неясен, а при

намаление или отдалечаване
“всичко се слива в нечетима ви-
зуална каша”.

Всички елементи в логото
са характерни поне за полови-
ната туристически държави в
света и в този смисъл логото
не носи директна асоциация за
България - не изпълнява пред-
назначението си, смятат от
СБХ и се спират и на претен-
циозния и тромав шрифт, който
подсилвал “бъбривостта” на
знака и го правел още по-не-
ясен и натоварващ.

Това лого може да е адек-
ватно на посредствената визу-
ална среда в България, но чрез
своята антиестетика не се очак-
ва положителен ефект и
подсъзнателен рефлекс у зри-
теля, смятат художниците, които
като цяло определят логото като
некомпетентно и посредствено.

“Буди тревога, че за пореден

път ставаме свидетели на неува-
жение, подценяване и прене-
брежение към професионалния
авторитет на една значима ху-
дожествена общност, категорич-
но доказала своя артистичен
талант и способности. Странно
е точно в Съюза на българските
художници да не постъпи ин-
формация за провеждане на
конкурс за създаването на това
лого, при положение, че едни
от най-добрите художници, спе-
циалисти в сферата на графич-
ния дизайн в България, почти
без изключение са членове
именно на СБХ”, се казва в до-
кумента.

За съжаление огромният
ресурс на истинския български
талант отново остава неизполз-
ван, и то за сметка на качество-
то, се казва в заключение в
писмото на председателя на
СБХ Любен Генов.

т началото на годината всички хора,
които сами внасят вноските си за здра-
ве, но имат други стари задължения към
бюджета, могат да подават заявление
преди плащането на  здравноосигури-
телните си вноски, съобщиха от НАП.
От НАП уточняват, че подаване на за-
явление трябва да става всеки месец,
преди да се платят здравните вноски.

Заявлението се подава в офиса
на НАП по постоянен адрес преди
всеки превод, като целта е хората
да не загубят своите здравноосигу-
рителни права. Това е така, защото
от 1 януари 2013 г. в сила влезе т.
нар. единна сметка, с която се про-
мени реда на погасяване на
задълженията към хазната. Така на
практика, ако няма подадено заяв-
ление преди плащането на здравно-
осигурителната вноска, парите ще
отидат за погасяване на по-старо
задължение на човека към бюджета.

259 вещи и активи на стойност 4,897
млн. лв. продава чрез новия онлайн пор-
тал за продажби Националната агенция
за приходите. В електронния портал на
агенцията могат да се купят апартаменти,
леки коли, товарни превозни средства,
парцели, магазини и дори бензиностан-
ция, на цени, по-ниски от пазарните. Ве-
щите са на длъжници на НАП или конфи-
скувани и отнети в полза на държавата
активи. В новия електронен магазин на
НАП може да се търси по ключова дума,
цена, населено място, категория на вещ-
та, номер на търга и други критерии. Това
значително улеснява клиентите на НАП
при търсенето на желаните от тях активи,
обясняват от приходната агенция.

Освен това желаещите да участват в
търговете вече могат да платят депозита
си за участие онлайн. Всеки, който про-
явява интерес да купи имот от НАП, тряб-
ва да знае, че за да се включи в надда-
ването, трябва да преведе депозит за
участие в размер на 20% от първоначал-
но обявената тръжна цена.

Списъкът с вещите, които НАП прода-
ва, се актуализира всеки ден. В момента
най-голям е броят на обявите за продаж-
ба на недвижими имоти в цялата страна
и на тези за леки и товарни автомобили.
На сайта на НАП могат да се видят обяви
за продажба на атрактивни коли със стар-
това цена от под 1000 лв., както и на
камиони с начална цена от 5000 лв. В
електронния магазин на приходната аген-
ция се продава дори медицинска техника,
отпадъци от цветни и черни метали, само-
свал, трактори, багери и др.

Скритата икономика в
България през 2011-2012 г.
е намаляла както сред биз-
неса, така и сред населени-
ето. Това сочат резултатите
от традиционното проучва-
не на Центъра за изследва-
не на демокрацията и фон-
дация “Фридрих Еберт”,
представено вчера. Отчете-
ната промяна в положител-
на посока е съпоставима с
данните от 2010 г. и на
практика е в рамките на
статистическата грешка. Ак-

ПРИ СТАРИ ЗАДЪЛЖЕНИЯ

Подаваме заявление за
здравните вноски всеки месец

От НАП напомнят също, че от тази
година хората, които сами внасят
задължителните си здравноосигурител-
ни вноски, трябва да ги превеждат в
хазната до 25-о число на месеца, след-
ващ месеца, за който се отнасят. Раз-
мерът на здравноосигурителната внос-
ки и за тази година е поне 16,80 лв.

Сивата икономика по-висока от 2007 г.

Търговци в София масово издават
бележки, имитиращи фискален бон,
при плащане с кредитни или дебитни
карти. Това съобщиха от Национал-
ната агенция за приходите (НАП)
вчера.

При проверка на заведения в сто-
лицата се оказало, че в тях е практи-
ка на клиентите да се дава само от-
рязък от пост терминала, през който
е извършено плащането. Търговците
се оправдавали, че не са наясно в
кой момент трябва да издадат касо-
вата бележка.

Законовите разпоредби са катего-

НАП продава
апартаменти
онлайн

НАП продава
апартаменти
онлайн

НАП продава
апартаменти
онлайн

НАП продава
апартаменти
онлайн

НАП продава
апартаменти
онлайн

туалните резултати обаче
са още далеч от най-добри-
те нива, измерени през
2005-2007 г., когато стойно-
стите на индекса са били
най-ниски.

Наличието на дълбоки
структурни дисбаланси на
пазара на труда и на дълго-
срочни проблеми в качест-
вото на бизнес средата
продължават да благопри-
ятстват укриването на ико-
номически дейности в
България.

Според Регине Шуберт,
директор на Фондация

“Фридрих Еберт” в България,
проблемът със сивата ико-
номика в страната е много
голям. Тя се позова на дан-
ни на ЕВРОСТАТ, според
които делът на сивия сектор
все още е над 30%.

Скритата икономика
продължава да бъде основ-
на пречка за развитие на
страната, а практики като
недекларирани трудови от-
ношения все още са соци-
ално приемани, докато об-
щото недоволство от  биз-
нес средата захранва масо-
ви настроения за укриване

на данъци. Традиционни
слабости на българската
икономика, като връзката
между силни олигархичес-
ки структури и установява-
нето на неформални соци-
ални и икономически систе-
ми, мотивира съществуване-
то на скрити и незаконни
дейности във всички секто-
ри. Цената на предприема-
чеството остава висока, ус-
вояването на европейските
фондове е подкопано от не-
ефективна институционална
рамка и липса на админис-
тративен капацитет.

Светла ВАСИЛЕВА

Търговци в София масово издават
фалшиви касови бележки

О

рични, че това трябва да стане в мо-
мента на плащането. След излизане
на отрязъка от пост терминала към
него се прикрепя фискалният бон и
се предоставя на клиента.

От НАП уточняват, че издаването
на фискален бон е задължително не
само при плащане кеш, но и при из-
ползването на чек, ваучер, банкови
кредитни и дебитни карти или други
заместващи парите платежни сред-
ства.

Неиздаването на касова бележка
води до укриване на приходи и под-
лежи на санкция, която е в от 500 до

2000 лв. за юридическите лица и ЕТ.
Глобата за физическите лица е от 100
до 500 лв. Ако получателят не съхра-
нява фискалния бон до напускане на
обекта, глобата е 5 лв.

От началото на годината столич-
ните инспектори са установили, че в
30 търговски обекта в София са ин-
сталирани програмни продукти, кои-
то издават информационни бележки,
имитиращи фискални бонове. За да
заблудят клиентите, в долния край на
бележката с големи букви е изписа-
но “фискален бон”, а над него с мал-
ки “Моля изисквайте”.
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Президентът на САЩ Ба-

рак Обама планира чрез
ръководителя на съвета по
националната сигурност Том
Донилън да предаде на Вла-
димир Путин писмо, в което,
вероятно, ще има предложе-
ния за договор във връзка с
американската противоракет-
на отбрана. Това се казва в
документ, публикуван на сай-
та на сп. “Форин полиси”. В
документа също така пише,
че в писмото има и планове
на САЩ за по-нататъшно
съкращаване на американ-
ските въоръжения, съобщава
Лента.ру.

Документът всъщност е
писмо на конгресмена Майк
Роджърс към вицепрезиден-
та Джо Байдън с дата 30 яну-
ари 2013 година. В него кон-
гресменът моли вицепрези-
дента да го увери, че позици-
ята на ръководството на стра-

ръцкото правителство иска да пре-
достави на данъчните власти право-
мощията да опразват сметките на
лица, укриващи данъци, предаде АП.
Министерството на правосъдието на
Гърция предложи законопроект, в
който се регламентират принципите
на действие срещу хората, които
официално са обвинени в укриване
на данъци, контрабанда и пране на

та агенция DNA. Той вече няма
да е на подчинение на минис-
терството на културата, а ще
мине към Генералното управле-
ние на вакъфите. Досега манас-
тирът бе филиал на музея “Све-
та София”, но сега ще стане дей-
стваща джамия.

Храмът, посветен на св. Йоан
Предтеча, първоначално е пла-
нуван да работи като музей,

ТУРЦИЯ ПРЕВРЪЩА
МАНАСТИР В ДЖАМИЯ

подчинен на “Св. София”. Исто-
рическият за православните
храм е превърнат в джамия през
1486 г. по времето на султан
Баязид II. При пожар през 1782
г. понася големи щети. През
1820 г. е възстановен, но е сил-
но засегнат при земетресение-
то през 1894 г. През 1908 г.
покривът му се срутва и оттога-
ва не е реставриран. Историче-
ският Студийски манастир се
намира срещу храма на св. Кон-
стантин и Елена в района на Се-
демте кули, предаде БЛИЦ.

ТТТТТ
урция превръща прочутия
в цял свят православен
Студийски манастир в
джамия, предаде турска-

Обама предлага
на Путин договор
През февруари ще има няколко срещи между Русия
и САЩ за стратегическите въоръжения и ПРО

ната не се е променила от
2002 г. и че каквито и да било
сериозни решения в сферата
на въоръженията ще се взи-
мат съгласувано със Сената.

По думите на конгресме-
на преговорите на Донилън в
Москва ще бъдат през февру-
ари. Той също така спомена-
ва “необявени” преговори на
самия Байдън с руския
външен министър Лавров, ко-
ито се очакват в началото на
февруари в Мюнхен.

Не е ясно обаче за какви
именно типове оръжие ще
преговарят САЩ с Русия. Спо-
ред някои информации аме-
риканската администрация е
готова да обсъжда стратеги-
ческите разгърнати и не-
разгърнати ядрени бойни гла-
ви, тактическото ядрено оръ-
жие и системата за противо-
ракетна отбрана.

През пролетта на 2010 г.

Русия и САЩ подписаха до-
говора СТАРТ-3, който влезе
в сила през февруари 2011
година. Той ограничава броя
на ядрените бойни глави на
всяка от страните на 1550
единици.

Разгръщането на система-
та ПРО в Европа е един от
най-проблемните въпроси в
руско-американските отноше-
ния. През май 2012-а се очак-
ваше, че страните ще обсъдят
проблема на срещата на
върха на Г-8. Пълноценни
преговори тогава обаче така
и не се състояха.

Сега Том Донилън отива в
Москва именно като личен
представител на Барак Оба-
ма. Такова нещо в отношени-
ята между двете страни май
не се случвало от времената
на Йосиф Сталин и Франклин
Рузвелт, отбелязват наблюда-
телите.

“Вестителят на Обама” То-
мас Донилън е по своему зна-
кова фигура. Кариерата си на
държавен чиновник този ви-
пускник на вашингтонския Ка-
толически университет на
Америка започва още при
Бил Клинтън като помощник
на тогавашния държавен сек-
ретар на САЩ Уорън Крис-
тофър по обществените въпро-
си. Донилън се характеризи-
ра даже от опонентите му
като “суперчиновник”, при
когото “влаковете винаги се
движат по разписание”. Или
пък изобщо не се движат.

Визитата на Донилън в
Москва няма да е първата в
кариерата му на съветник на
президента. В началото на
май 2012 година той вече
посети Русия с цел да подгот-
ви срещата на Обама и Пу-
тин, но тогава неговата мисия
се оказа неуспешна.

Гръцките данъчни с нови правомощия

Г пари. Очаква се законопроектът да
бъде обсъден през следващите сед-
мици.

Предвижда се данъчните власти
в страната да имат достъп до смет-
ките на заподозрените, както и да
имат право да си приспадат сумите,
които хората дължат. Ако обаче
съдът оправдае заподозрените,
средствата ще им бъдат връщани. В

последните месеци властите в стра-
ната засилиха мерките срещу укри-
ването на данъци, но засега без осо-
бен успех.

Междувременно Гърция беше от-
ново парализира от стачни действия.
Транспортните служители, с изключе-
ние на тези в метрото и трамвайте,
протестираха за пореден път срещу
орязването на заплатите.

Заради проливните дъждове река Елба
излезе от коритото си, което доведе

до обилни наводнения в Хамбург

Група протестиращи латвийци излязоха пред парламента в Рига, докато депутатите утвърждаваха на
второ окончателно четене разработения от финансовото министерство проект за въвеждането на

единната европейска валута от 1 януари 2014 г. Според проучванията по-голямата част от латвийците
са против приемането на еврото заради кризата в еврозоната

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС

Сърбия и Босна
си сътрудничат
при дела за военни
престъпления

След дълго отлагане Сърбия
и Босна подписаха протокол, с
който се съгласяват да си
сътрудничат при делата, свърза-
ни с военни престъпления, съоб-
щи Еврокомисията. Документът
позволява на двете балкански
страни да разменят информация
относно делата за военни
престъпления. Подписването на
споразумението с посредничест-
вото на ЕК “представлява голя-
ма стъпка към засилване на ре-
гионалното сътрудничество във
връзка с делата за военни
престъпления”.

Украйна изпадна
в рецесия

Икономиката на Украйна из-
падна в рецесия през периода
октомври-декември 2012 г., кога-
то БВП се сви за второ поредно
тримесечие, съобщи национална-
та статистическа служба в
Киев. Икономиката се сви и през
третото тримесечие с 1,2 на
сто. Икономическият растеж
през цялата 2012-а бе почти
нулев - 0,2%, след като удари
5,2% през 2011 г.

Париж пести ток

От 1 юли т.г. заради икономии
магазините и офисите в Париж
и другите френски градове няма
да бъдат осветявани през нощ-
та. От министерството на еко-
логията са изчислили, че иници-
ативата ще спомогне да бъдат
икономисани 2 трлн. киловатча-
са електроенергия - достатъчни
за нуждите на 750 хил. френски
домакинства.

Серия от
земетресения
в Тихия океан

Серия от земетресения с маг-
нитуд от 4,9 до 6,2 са станали в
четвъртък в Тихия океан, край
източното крайбрежие на ост-
ров Санта Крус, влизащ в съста-
ва на Соломоновите острови,
съобщи на сайта си Геологически-
ят институт на САЩ. Най-силни-
ят трус е бил с магнитуд 6,2,
след което последвали трусове с
магнитуд между 4,9 и 5,6.

НАСА изстреля
спътник от ново
поколение

Първият от ново поколение
комуникационни спътници на
НАСА вече е в орбита. Спът-
никът за проследяване и преда-
ване на данни ще се позициони-
ра на 35 900 км над Земята. Той
ще се присъедини към мрежа от
седем сателита, които просле-
дяват изстрелвания на ракети
и предават комуникационни дан-
ни до и от Международната ко-
смическа станция, орбиталния
телескоп “Хъбъл” и други косми-
чески кораби, кръжащи около Зе-
мята.
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Премиерът на Русия Дмитрий Медведев представи план за
развитие на Русия до 2018 г. на разширено правителствено
заседание на 31 януари, съобщи Лента.ру. По думите на
Медведев страната има нужда от “петилетка на ефективно
развитие”, през която икономиката трябва да се увеличава
средно с 5% на година. Медведев също така отбелязва, че
към 2018 г. инвестициите в руската икономика трябва да
нараснат два пъти спрямо 2012 г. Премиерът припомни и
задачата, поставена от Владимир Путин - към 2020 г.
трябва да бъдат създадени 25 млн. работни места.
Русия ще трябва да се върне към статуса на една от
водещите аграрни държави в света, посочва Медведев. За
целта трябва да бъдат построени над 4 млн. кв. км жилища
в селата за младите семейства и специалистите. Според
премиера към 2025 г. в Русия ще живеят 145 млн. души,
т.е. населението на страната трябва постепенно да се
увеличава. Освен това ще бъде отделено специално внима-
ние на културната просвета и проблемите на сираците.
В Далечния изток Русия ще развива високотехнологично
производство, а в Северен Кавказ акцентът ще бъде
върху туризма, посочва Медведев.

Европол арестува над 100 души в 10 държави в
най-голямата операция срещу трафиканти на хора.
Операцията е проведена на 117 места едновремен-
но. Арестували са 103 души в Унгария,Германия,
Гърция, Косово, Полша, Словакия, Турция, Франция,
Хърватия и Чехия.

Трафикантите били базирани в Косово и имали
връзки с турския подземен свят. Срещу хиляда евро
на човек те прехвърляли в Европа мигранти от Близ-
кия изток. Мигранти, между които и деца, били укри-
вани в туристически автобуси, камиони и кораби, а
понякога е трябвало да бродят през гори през зима-
та, за да преминават през границите. Има и много
смъртни случаи. При един от инцидентите 16 души
се удавили в река Тиса близо до сръбско-унгарска-
та граница.

Испанската автономна област Каталуня се опла-
ка на Брюксел, че централното правителство на Ис-
пания се е отнесло несправедливо към нея при оп-
ределянето на целите за намаляване на дефицита,
предаде “Ройтерс”. На 25 януари в писмо до евро-
комисаря по икономическите и валутни въпроси Оли
Рен каталунският министър на икономиката Андреу
Мас-Колел е казал, че Мадрид не е спазил европей-
ските препоръки усилията за съкращения да бъдат
разпределени според тежестта на разходите.

Брюксел вероятно няма да предприеме действия
във връзка с твърденията, защото националните пра-
вителства са тези, които се занимават с разпреде-
лението на разходите в отделните държави. Директ-
ното обръщане към Брюксел обаче вероятно ще под-
разни Мадрид в момент, когато отношенията с Ката-
луня са обтегнати заради настойчивите искания на
регионалния лидер Артур Мас да проведе референ-
дум за независимост до 2014 г. Според премиера
Мариано Рахой подобен вот би бил в нарушение на
конституцията.

Каталуня твърди, че нейната цел за дефицит от
1,5% от БВП е твърде висока предвид факта, че ре-
гионът поиска от Мадрид 5,4 млрд. евро през 2012 г.
и 9,1 млрд. евро тази година. Каталуня, която допри-
нася за една пета от испанската икономика, намали
публичните разходи с около 16% за две години.

Венецуелският ми-
нистър на науката и тех-
нологиите Хорхе Ареаса
заяви, че състоянието на
президента Уго Чавес “се
подобрява с всеки изми-

Каталуня се оплака
на Брюксел от Мадрид

ЕВРОПОЛ АРЕСТУВА
103 ДУШИ ЗА
ТРАФИК НА ХОРА

Медведев обяви
петилетка на ефективно
развитие в Русия

че е напълно възможна атака
на ирански агенти срещу изра-
елски цели. Според сведенията
на индийското разузнаване
това може да стане на 13 фев-
руари, когато се отбелязва го-
дишнината от атаката срещу
израелското посолство в Ню
Делхи, съобщи “МИГнюз”. Спо-
ред полицейски източници вече
са предприети всички необхо-
дими мерки за защита на изра-
елските държавни учреждения,
намиращи се на територията на

ЧАВЕС БИЛ ВСЕ ПО-ДОБРЕ
нал ден” след поредната
операция в Куба за отст-
раняване на злокачествен
тумор.

Освен това държавни-
ят глава все повече навли-

зал в обичайните си функ-
ции. “Той следи отблизо
обстановката в страната и
по света, разсъждава и
взема решения”, посочи
министърът, цитиран от

местните медии. Ареаса
опроверга слуховете за
тежко състояние на пре-
зидента и ги приписа на
“дясната опозиция” в стра-
ната.

Близкият изток пред война?
Индия предупредила, че на 13 февруари Иран ще нападне Израел

Индия, уточнява агенцията.
В същото време някои ли-

вански издания публикуват ин-
формации, че армиите на Из-
раел, Сирия, Ливан и Йорда-
ния са били приведени в състо-
яние на повишена бойна готов-
ност. По данни на вестници
сирийската армия заедно с от-
ряди на “Хизбулла” са готови
за атака в районите на Кфар
Шуба и Ферм Шебаа, а сирий-
ската армия е в режим на го-
товност да започне партизан-
ска война по Голанските възви-
шения.

Идентична била ситуацията
и с Йордания. Там бойни сили
на армията й са строени в бли-
зост до границата с Израел, в
посока река Вазани и езерото

Кинерет. Ръководството на ли-
ванската армия е обявило на
войските си “трета степен на
тревога”.

Междувременно най-близ-
кият съюзник на Сирия, Иран,
също е подготвен за “незабав-
на атака” по израелски цели.
Както отбелязва генерал Хад-
жизааде, командир на иран-
ските ракетни сили, една евен-
туална “атака срещу Сирия за
властите в Техеран означава и
атака срещу Иран”. Той за по-
реден път заплаши официален
Тел Авив, че е в състояние да
нареди изстрелването на 150
000 ракети по израелски цели.

Израелски военен удар по
Иран няма да има нужния
ефект, такъв удар трябва да

бъде нанесен от САЩ, заяви
израелският премиер Бенямин
Нетаняху, съобщи израелският
в. “Маарив”. “Санкциите няма
да възпрат Иран. Това ще се
случи само ако страната е за-
плашена с военен удар”, цити-
ра Нетаняху изданието. “Санк-
циите очевидно няма да сра-
ботят. Иран трябва да бъде
заставен по друг начин да пре-
крати ядрената си програма”.
В подкрепа на призива към
САЩ израелският премиер
пояснил: “И ние можем да го
направим, но ефектът няма да
е същият, ако ударът бъде на-
несен от САЩ, едва тогава
Иран ще се почувства истин-
ски застрашен. Едва тогава
може би ще прекрати ядрена-

та си програма”.
Тревогата на Бейрут е по-

родена от действията на изра-
елските инженерни части в
района на “синята” демаркаци-
онна линия, както наричат гра-
ницата между Ливан и Израел.
В “синята” зона са разположе-
ни миротворци на ООН.

Ливанската информационна
агенция “Ал Ватания” обаче
опроверга публикациите за
начало на израелски поход
към Бейрут, но не коментира
комюникето на ливанските во-
енновъздушни сили за интен-
зивни полети над южните час-
ти на страната на израелски
военни самолети, които са на-
рушили въздушното простран-
ство на Ливан.

Два пътнически
влака

се сблъскаха
в Южна Африка

в близост
до столицата
Претория. При
инцидента са
ранени между

150 и 200 души,
20 от които

тежко,
съобщиха

местните
власти.

Единият от
машинистите

бил заклещен в
композицията.
Влаковете се

движели по една
и съща линия

в посока
Претория,

когато единият
от тях ударил

другия отзад

В
сряда офицери от
Службата за дър-
жавна безопасност
на Индия са се
срещнали с израел-
ски дипломати и са
ги предупредили,

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА
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Елена КУКОЛ,
Роман МАРКЕЛОВ

През следващите три годи-
ни рублата ще бъде малко по-
слаба, цените на петрола сред-
но ще бъдат в диапазона 90-
110 долара за барел. Не е
изключено да падне малко
цената на златото. Такива
дългосрочни перспективи да-
доха повечето от експертите
на “Российская газета”.

Колкото до тази година, то
тук нещата могат да се разви-
ят малко по-различно. Във все-
ки случай така смята прези-
дентът на Асоциацията на ре-
гионалните банки Анатолий
Аксаков. И прогнозира курс на
долара под 30 рубли.

“Според моите прогнози,
казва експертът, още от втора-
та половина ще започне ръст
на икономиката. Този период
ще продължи две-три години.
Това ще спомогне за ръст на
цените на петрола, укрепване-
то на рублата, съживяването на
пазарите. Моят съвет е да вла-
гате в рублеви активи. Ако вла-
стите не започнат съзнателно

“Дойче Банк” отчита
за последното тримесе-
чие на 2012 г. милиард-
на загуба. След облага-
не с данъци е налице от-
рицателен резултат в
размер на 2,2 милиарда
евро заради отрицател-
ния ефект на текущо про-
цесуално производство,
писа investor.bg.

Нетната печалба на
“Дойче Банк” за 2012 г. е
в размер от около 700
милиона евро. За сравне-
ние, през миналата годи-
на резултатът бе 4,3 ми-
лиарда евро. Резултатът
през последните три ме-
сеца на годината се сви
до минус от 2,6 милиар-
да евро преди облагане
с данъци (загуба от 2,2
милиарда евро след
данъци), докато една го-
дина по-рано загубата бе
в размер на 400 милиона
евро, предаде DPA.

Резултатите от проуч-
ване на Ройтерс сочат,
че анализаторите са
очаквали през четвърто-
то тримесечие печалба-
та преди данъци да е в
размер на 116 милиона
евро. Акциите на “Дойче
Банк” се сринаха в пред-
борсовата търговия с 4,7
на сто.

Най-голямата банка в
Германия вече обяви
през декември, че очак-
ва спад на печалбата за
четвъртото тримесечие
на 2012 г. Предупрежде-
нието за печалбата дой-
де ден, след като герман-
ски прокурори обискира-
ха централата на банка-
та във Франкфурт във
връзка с разследване за
укриване на данъци.

Сред заподозрените
са главният съизпълните-

„Дойче Банк” отчете
милиардна загуба
Проблеми с правосъдието и амортизации вгорчават
бизнеса на най-голямата германска банка

През първата половина
на годината е изгодно
да се купуват жилища,
твърдят руските експерти

да сдържат укрепването на
нашата валута, доларът ще
падне чувствително”.

Това, разбира се, не озна-
чава, че трябва да се отказва-
те от него, казва Аксаков. Ако
имате спестявания в американ-
ска валута, пазете ги. Изгодни,
според него, ще са инвестици-
ите в недвижими имоти, които
също ще започнат да поскъп-
ват през втората половина на
годината. “Така че, докато це-
ните не са хвръкнали нагоре,
има смисъл да помислите за
купуването на квадратни мет-
ри”, съветва експертът на из-
данието ни.

Засега обаче това мнение
не съвпада с прогнозите на
Министерството на икономиче-
ското развитие за 2013-2015 г.
По сметки на министерството,
през 2013 г. за един долар ще
дават 32,4 рубли (през 2014 г.
- 33 рубли, а през 2015 г. - вече
33,7 рубли).

Яснота за курса на рублата
към еврото през следващите
три години засега няма. Евро-
зоната може да ни изненада.

“Ако еврозоната, въпреки

всичко, започне да се отдале-
чава от кризата, рублата ще
започне да се обезценява
спрямо еврото, каза експертът
на изданието ни. Във всички
случаи обаче колебанията в
едната или другата посока
няма да се големи - рубла, руб-
ла и половина. И колкото и да
е парадоксално, ако рублата
отслабне - това ще е признак
за оздравяването на икономи-
ката ни, означаващо реструк-
туризация на производството”.

Останалите интервюирани
от “Российская газета” експер-
ти споделят прогнозите имен-
но на министерството. “Дали
реалността ще съвпадне със
сметките на министерството на
90 процента ще зависи от це-
ните на петрола, а на 10 - от
показателите на притока-отли-
ва на капитала”, смята дирек-
торът на Центъра за структур-
ни изследвания на института за
икономическа политика “Гай-
дар” Алексей Ведев. По думите
на експерта по този начин ве-
домството задава целевото
равнище на курса на рублата,
оптимално за съживяването на

индустрията. “За да тръгне
нагоре петролният сектор на
икономиката, рублата трябва
да стане малко по-слаба”,
съгласен е професорът от ка-
тедрата по фондов пазар и
пазар на инвестициите във
Висшата школа по икономика
Александър Абрамов. Съвсем
друго нещо обаче е, добавя
той, ако рублата започне да
пада, а реструктуризацията на
родното производство не за-
почне. Тогава обезценяването
рублата ще се превърне в не-
двусмислена вреда на руската
икономика.

Нашите експерти обаче не
вярват в прогнозите за сериоз-
но падане на курса на рублата
(има и такива) още през първо-
то тримесечие. “За да се случи
това, петролът трябва да поев-
тинее до 60 долара, което едва
ли е възможно”, каза Алексей
Ведев. Освен това е трудно да
се прогнозира курсът на рубла-
та спрямо долара за дългосро-
чен период, смятат нашите ек-
сперти. Вярно е, че за неспеци-
алиста тези цифри не са важни,
казва Александър Абрамов, те

са необходими на икономисти-
те, за да не изпускат тенденци-
ите на валутните пазари.

Колкото до петрола, тук
през следващите години са
възможни ценови скокове, смя-
та Ведев. Той обаче отбеляза,
че сегашният коридор на це-
ните напълно устройва целия
свят. Някои експерти все пак
са настроени по-оптимистично.
Те смятат, че през следващите
години ще видим ръст на паза-
рите. Затова и частните инвес-
титори ще имат шанс да при-
печелят.

“Уморени от стагнацията, те
отново ще започнат да купуват
ценни книжа - прогнозира и Ак-
саков. - Сега руският пазар е
силно недооценен - премията
за риск е приблизително 50
процента. Щом обаче нещата
се променят, разликата ще
започне да намалява”.

лен директор Юрген Фи-
чен и финансовият дирек-
тор Щефан Краузе. През
2009 г. те са подписали
фалшиви декларации за
плащането на ДДС за

фиктивни сделки с емиси-
онни сертификати. Спо-
ред някои изчисления
щетите от тези действия
са за над 800 милиона
евро.

Разслед-
ващите има-
ли данни и
че служите-
ли на банка-
та са укрили
редица до-
казателства
по тази афе-
ра. В резул-
тат бяха аре-
стувани пе-
тима души.

К а т о
причини за
загубата фи-
н а н с о в а т а
институция
назова в
съобщение
за медиите
съдебни так-
си в размер
на 1 мили-
ард евро и
н а ч и с л е н и
а м о р т и з а -
ции за 1,9
м и л и а р д а
евро. Отпис-
ванията са в
областта на
инвестици-
онното бан-
киране и уп-
равлението
на активи.

“ Д о й ч е
Банк” е под
натиск и за-
ради въвли-
чането й в
а ф е р а т а
Libor. За да
успокои ак-
ц и о н е р и т е
обаче, бан-
ката ще раз-

даде непроменен диви-
дент в размер на 75 цен-
та на акция. За цялата
2012 г. “Дойче Банк” е
платила банкови такси в
размер на общо 133 ми-

лиона евро във Велико-
британия и Германия.

“Докато някои мерки
за прилагане на страте-
гията 2015+, както се
очакваше имаха значи-
телно въздействие върху
нашите резултати през
четвъртото тримесечие,
ние гледаме на първона-
чалните резултати опти-
мистично,” цитирани са в
прессъобщението двама-
та ръководители на бан-
ката Аншу Джейн и Юр-
ген Фичен.

Доверието се осно-
вава на факта, че про-
грамата за икономии
през втората половина
на 2012 г. е довела до
намаляване на разходи-
те с 400 милиона евро,
а също е увеличила ка-
питаловата база на
банката.

Капиталовата адек-
ватност на банката се е
повишила до 8% спрямо
под 6 на сто в края на
2011 г. Регистриран е
ръст и на приходите през
четвъртото тримесечие -
с 14% спрямо същия пе-
риод година по-рано до
7,9 милиарда евро. За ця-
лата година приходите -
33,7 милиарда евро, ос-
тават на константно рав-
нище.

“Дойче Банк” е най-
голямата европейска
банка с активи за 2,2 три-
лиона долара, но е сред
най-слабо капитализи-
раните, посочват анали-
затори. Печалбите на
Стария континент ерози-
раха заради новите ре-
гулации във финансовия
сектор и повторната кри-
за, която разтърси инве-
стиционните банки като
цяло.

Проблемите на банка-
та с правосъдието може
да стоварят допълнител-
ни разходи за 2,5 мили-

арда евро, за които няма
заделени провизии, се
казва в последния отчет
на “Дойче Банк”.

Банката се опитва да
преустанови съпътства-
щи дейности, за да нама-
ли риска и да спази но-
вите регулации на фона
на слабата бизнес среда.
Инвестиционните банки
съкратиха десетки хиля-
ди работни места, като
много смятат, че спадна-
лите печалби не оправ-
дават конкуренцията с ли-
дерите в бранша.

През септември нови-
те изпълнителни директо-
ри на “Дойче Банк” -
Аншу Джейн и Юрген
Фичен, обявиха, че пла-
нират намаление на го-
дишните разходи с 4,5
милиарда евро до 2015
г., което ще означава ед-
нократен разход за пре-
структуриране от 4 мили-
арда евро в рамките на
три години.

25-те хиляди служите-
ли на извънредни дого-
вори в Германия през
тази година ще се раз-
минат с обичайното уве-
личение на заплатата,
писаха германският “Уол
стрийт джърнал” и “Зюд-
дойче цейтунг”. През ля-
тото банката обяви, че
ще съкрати още 1900 ра-
ботни места, основно в
инвестиционното банки-
ране, в допълнение на
закритите 500 през мина-
лата година.

“Това е най-сериозна-
та трансформация на
“Дойче Банк”, обясниха
Джейн и Фичен, подчер-
тавайки, че “този про-
блем ще ни занимава не
само през следващите
месеци, но и години на-
пред”. Промяната е не-
приятна, но необходима,
завършва анализа си
investor.bg.

Рублата здраво се е замислилаРублата здраво се е замислилаРублата здраво се е замислилаРублата здраво се е замислилаРублата здраво се е замислила
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Интервю
Митко Андонов:

Нови проекти променят
облика на Стралджа

МИТКО ПАНАЙОТОВ АНДОНОВ е роден на 29 юни 1958 г. в с. Лесово. Основното
си образование завършва в Стралджа, а средно в Техникум по строителство -
Ст. Загора, специалност “Архитектура и строителство”. През 1987 г.
завършва висше образование във ВИНС - Варна със специалност “Икономика и
управление на строителството”. Работи последователно като технически
ръководител на строителни обекти, инвеститор и проектант. Няколко години
е гл.специалист по строителството в общинска администрация. От 1991 до
1996 г. е секретар на общината, а от 1996 до 2000 г.- зам.-кмет.
От  2003 г. и до момента е кмет на община Стралджа.
Под негово ръководство общината е отличавана с престижни награди на наци-
онално равнище: “Община -новатор в Република България”, “Златен ключ” за
най-добра уеб-страница. Вече няколко години  община Стралджа работи с
европейски сертификат за качество.
Митко Андонов е председател на ОбФК “Стралджа” и член на настоятелство-
то при читалище “Просвета-1892” - Стралджа.
Женен, има една дъщеря. Щастлив дядо на внучката Петя.

И през тази година ще
продължим да работим за
поощряване инициативността
на хората, казва кметът

Интервю на
Надя Жечева

 Г-н Андонов, как из-
пратихте първата го-
дина от третия си ман-
дат? Каква е вашата
равносметка?

- Като цяло изминала-
та 2012 г. за община
Стралджа ще остане бе-
лязана от добри и лоши
събития. Не може да се
отрече, че през първото
полугодие бяхме подло-
жени на не малко изпи-
тания. Трагичните съби-
тия около взривовете
край Лозенец, наводне-
нията от реките Мараш и
Мочурица през януари и
рекордните майски вале-
жи, пожарът в Александ-
рово. Това бяха тежки и
непредвидени ситуации.
Трябваше да реагираме
бързо, адекватно, трябва-
ше да вземаме решения
в движение, трябваше да
мислим за сигурността, за
запазване живота на хо-
рата, а това са действия,
които дават сигурност на
хората, показват доколко
можем да се справим в
различните екстремни
ситуации. Преодоляхме
препятствията, но раните
си останаха. Стралджа и
стралджанци още дълго
ще помнят 2012 г. Важно-
то е да не допускаме по-
добни събития за в бъде-
ще.

През м.г. нашата об-
щина работи с един кон-
сервативен, но в същото
време конструктивен и
приоритетен бюджет.
Кризата и трудното фи-
нансово положение в
държавата като цяло на-
ложи вземането на реше-
ние за промяна в структу-
рата на администрацията
в посока намаление чис-
леността на персонала.
За съжаление такива ре-
шения никога не са лес-
ни и бих казал доста не-
приятни.

 За сметка на всич-
ко това през втората
половина на годината
общината имаше доста
успехи.

- Да, така е. Трябва да
припомня, че в началото
на 2012 подписах догово-
ра по първия трансграни-
чен проект “Стралджа и
Сулоглу - пътуване отвъд
границите”, както и дого-
ворите за изпълнение на
проекти по ПРСР за ре-
монти на читалищата в
Зимница и Лозенец,
стартира и проектът “Со-
циално предприятие за
озеленяване и благоуст-
ройство - община Страл-
джа”, което е начало на
успехите. Другите добри
новини, които бележат
2012 г., са началото на
строителство на храм в с.
Саранско, изпълнението

на проектите на църков-
ните настоятелства и об-
новяването на храмовете
в Правдино, Лозенец и
Воденичане,  изпълнени-
ето на социални програ-
ми и назначението на
работа на над 400 души
от общината. Считам за
успех и старта на проек-
тите по възстановяване
на парковете в Стралджа,
подписването на проек-
тите по мярка 321 за из-
граждане на пътя Страл-
джа-Атолово, Воденича-
не-Джинот и реконструк-
ция на първи етап на во-
допроводна мрежа във
Воденичане. Също и под-
писания договор по соци-
алния проект за домаш-
ни помощници към ДСП в
Стралджа, Каменец и
Войника. Добър знак е,
че работим с управлява-
щия орган на МОСВ за
изграждане на пречист-
вателна станция, канали-
зация, водопровод и
дъждовна канализация
на Стралджа. Към момен-
та по тази мярка сме око-
ло 15 общини и се надя-
вам в най-скоро време да
бъде одобрен и този про-
ект. Имаме одобрението
и на проект по оператив-
на програма “Админист-
ративен капацитет”. Да-
дохме ход на втория
трансграничен проект.
Общината осигури рабо-
та на няколко млади спе-
циалисти по програмата
“Ново начало”. Радостно-
то е, че по всички
възможни програми об-
щина Стралджа има сво-
ите одобрени проекти
или такива, които пред-
стои да бъдат одобрени и
това е може би най-важ-
ната особеност за 2012 г.

 Миналата година
вие бяхте удостоен с
наградата на СБУ и Ев-
ропейския комитет по
образование “За най-
добър социален партнь-
ор - кмет”, получихте и
плакет за инициатив-
ност и принос в разви-
тието на РАО “Тракия”,
което е във връзка с до-
брото управление и ини-
циативност. Разкажете
повече за това?

- Приемам тези отли-
чия като оценка за рабо-
тата на нашата община.
И съм категоричен, че ак-
тивността ни по отноше-
ние разработката и
изпълнението на проек-
ти ще продължава. Доб-
рите практики ще бъдат
част от ежедневната ни
работа. Друга тенденция
в работата ни е да запа-
зим бюджетния баланс в
общината, което означа-
ва сигурност за поемане
на бъдещи ангажименти
и устойчивост в дейност-
та като цяло. Приоритет-
но ще остане функциони-
рането на училищата,
грижата за възрастните

хора, подкрепата на мла-
дите, вниманието към чи-
талищата. Ще работим за
поощряване най-вече
инициативността на хо-
рата. В тази връзка ми се
иска да припомня, че в
края на годината благо-
дарение обединяването
на общинското ръковод-
ство, ОбС и гражданско-
то общество постигнахме
запазването на бързите
влакове за Стралджа и
Зимница. Плод на иници-
ативността е и  подготов-
ката за изграждане па-
метник на Вълкана Стоя-
нова в Люлин. Да не го-
ворим за идеите по се-
лата, които се превръщат
в традиции. Свое достой-
но място имат и читали-
щата, и клубовете на
пенсионерите, и местни-
ят бизнес. Тук е мястото
да спомена, че благода-
рение инициативността
на местните фирми в
Стралджа беше открита
нова животновъдна база
на земеделския произво-
дител Йордан Парушев -
“Джамбаз Агро ООД”, ко-
ято получи кристален
плакет на областта в ка-
тегорията “Зелена инве-
стиция”. С добри успехи
през годината са  фир-
мите “Керамична къща-

Стралджа”, ЗПТ, “Арс-ме-
бел. МУРРА-2002”- Лозе-
нец, която  отбеляза сво-
ята 10-годишнина с ус-
пешна реализация на ня-
колко проекта. Добро
развитие и продажби на
вътрешен и външен па-
зар имат винопроизводи-
телите от “Панда инвест”
и винарска изба “Ма-
раш”, свое  място във ви-
нопроизводството имат и
винари от Лозенец. По-
стигнатото през 2012 г.
ми дава  увереността, че
през 2013 г. заедно мо-
жем да   постигнем още
повече.

 Празникът на об-
щина Стралджа обогати
ли културния живот на
общината?

- Да, събитията, които
влязоха в празничната
програма на Стралджа,
бяха много и разнообраз-
ни. Идеите идваха от вся-
ко село, от всяка органи-
зация. Това е радващо.
Щастлив съм, че във вся-
ко от населените места
имахме поводи за съби-
ране на хората. Това
беше повод и за изява на
нашите фолклорни ансам-
бли “Въжички” - Стралд-
жа, “Златен клас” - Зим-
ница, и “Божур” - Чарда.
Активност проявиха и

фолклорните групи към
читалищата, на сцената в
Стралджа видяхме преми-
ерата на театралната по-
становка “Вражалец”, ко-
ято достави радост на по-
читателите на това изку-
ство. С огромен интерес
бе проведен Първият на-
ционален конкурс
“Дървото на живота”
съвместно с творци от
цяла България и с поклон
към поетесата Станка
Пенчева, един доказал се
и обичан творец.

 В началото сме на
2013 г. Какви са очаква-
нията ви?

- Аз съм оптимист по
природа. Вярвам, че но-
вата година ще бъде до-
бра и успешна за общи-
на Стралджа. Очаквания-
та ни са да реализираме
започнатите проекти, а
заедно с това да получим
одобрение и на нови.
Убеден съм, че чрез тези
проекти ще променим
изцяло инфраструктурата
на Стралджа. И ако през
2012 г. успяхме да постиг-
нем реализацията на
близо 50 проекта на обща
стойност над 7 млн.лв., то
нека си пожелаем през
2013 г. да повторим този
успех, а защо не и да го
увеличим!
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Общество
1

Датата

СТЕФАН
ДЖАМБАЗОВ*

Борисов пак се подигра с
медиите и министрите си

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

Истерия по британски

1834 - РАЖДА СЕ КУЗМАН ШАПКАРЕВ,
КНИЖОВНИК, ФОЛКЛОРИСТ (УМИРА 1909
Г.). Работи като учител по гръцки

и български език, като нотариус и
съдия. Сътрудничи на вестниците
“Македония” и “Право”, на сп. “Чи-
талище”. За нуждите на просветно-
то дело издава няколко учебни по-
магала: “Българский буквар”, “Го-
ляма българска читанка”, “Майчин
язик”, “Материали за историята на
възражданието българщината в Македония от
1854 до 1884 г.” и др. Най-значимият му труд е
сборникът “Български народни умотворения”,
който съдържа 1300 песни, 280 приказки, описа-
ния на народни обичаи и облекла.

1882 - РАЖДА СЕ ВЛАДИМИР ДИМИТРОВ-
МАЙСТОРА, ЖИВОПИСЕЦ (УМИРА 1960 Г.).

Родителите му са бежанци от
Македония. Учи в Кюстендил,
със събрани от съгражданите си
средства заминава в София в
Художественото индустриално
училище (дн. Художествена ака-
демия). Сред най-известните му
картини са “Моми”, “Жетварка”,
“Копачки”, “Селско момиче сред макове” и др.

1901 - РАЖДА СЕ КЛАРК ГЕЙБЪЛ, АМЕРИ-
КАНСКИ АКТЬОР (УМИРА 1960 Г.). Носител

на “Оскар”, изиграл една
от най-значителните роли в
киното - тази на Рет Бътлър
от филма “Отнесени от
вихъра” (1939). Гейбъл е от
немски произход. На 16
години напуска училище и
решава да стане актьор.
Има пет брака. Участва във
Втората световна война.
Някои от известните му филми са “Това се случи
през нощта”, “Бунтът на Баунти”, “Високи мъже”,
“Това започна в Неапол” и “Неудачници”.

1931 - РАЖДА СЕ БОРИС ЕЛЦИН, ПЪРВИ
ПРЕЗИДЕНТ НА РУСИЯ (УМИ-
РА 2007 Г.). Непосредствено

след разпадането на СССР той
заема ръководния пост в Рус-
ката федерация. Избран е за
президент в два последовател-
ни мандата - от 10 юли 1991 до
31 декември 1999 г. През 2000
г. е провъзгласен от Йеруса-
лимския патриарх Диодор за
Рицар на Светата гробница.

1946 - НОРВЕЖКИЯТ ДИПЛО-
МАТ ТРИГВЕ ЛИ (1896-1968)
СТАВА ПЪРВИЯТ ГЕНЕРА-
ЛЕН СЕКРЕТАР НА ООН.

Един от лидерите на норвежката
Партия на труда. Не допуска
Испания да стане член на ООН
заради режима на ген. Франко.
Обвинен е от САЩ, че е позво-
лил в апарата на световната ор-
ганизация да бъдат назначавани комунисти.
Подава оставка през 1952 г., макар че е получил
нов мандат.

1982 - СЪЗДАДЕН Е ЦЕНТЪР „ЗНАМЕ НА
МИРА”. Еднои-

менното междуна-
родно движение
води началото си от
1979 г., когато в Со-
фия се провежда
асамблея, посвете-
на на Международ-
ната година на де-
тето. До 1989-а има
4 асамблеи и 4 срещи на децата от света. В тях
са участвали общо 3900 деца от 138 държави
и 14 000 от България. Основателка на “Знаме
на мира” е Людмила Живкова, а девизът е
“Единство, творчество, красота”. На 30 август
1990 г. държавата прекратява движението и
закрива център “Знаме на мира”. През 1999 г.
Евгения Живкова, дъщеря на Людмила Жив-
кова, създава фондация “Людмила Живкова -
Знаме на мира” като продължител на идеите
на асамблеята. През 2002 г. се възобновява
детската асамблея “Знаме на мира”.

1999 - СПИРА ДА СЕ УПОТРЕБЯВА МОРЗО-
ВАТА АЗБУКА. За-

менена е от глобална
спътникова система за
безопасност на кора-
боплаването, която се
въвежда постепенно
от 1992 г. През 1837 г.
Самюъл Морз, амери-
кански художник и
изобретател, създава електромагнитния телегра-
фен апарат (на снимката), а през 1838 г. - теле-
графен код, известен като Морзова азбука.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Разгорещеният дебат
на Острова относно бъде-
щия “наплив” от български
и румънски имигранти не
само че не спира, ами се
разгорещява с всеки ден,
с всяко популистко изказ-
ване на британски поли-
тик и с всяка нова медий-
на хрумка. Един от англий-
ските вестници на интер-
нет страницата си дори
приема предложения от
читатели за антиреклама
на Великобритания. Вче-
ра към противниците се

присъедини и кметът на
Лондон, който обяви, че
подкрепя имиграцията, но
на “талантливи хора”. Оче-
видно британците са в па-
ника, че през 2014-а бед-
ните българи и румънци
ще залеят Острова в
търсене на по-добър жи-
вот, възползвайки се
само от социалната сис-
тема там. Скорошно про-
учване, което сочи, че по-
вечето млади британци
предпочитат да живеят на
социални помощи, откол-
кото да работят, ме наве-
де на мисълта, че от Обе-
диненото кралство се
страхуват не толкова, че
кадърните и амбициозни
имигранти, търсещи реа-
лизация, ще им вземат ра-
ботните места, а че ще се

възползват от социалната
им система. Разбира се,
има и такива. Българо-
ромското семейство, кое-
то си беше устроило би-
вак пред Уестминстър-ско-
то абатство, говори до-
статъчно и за част от не-
гативния имидж на Бълга-
рия, ромските джебчийки
от Румъния в лондонското
метро - за имиджа на се-
верната ни съседка. Спо-
ред запознати обаче във
Великобритания има тре-
то поколение безработни.
Те не тежат ли на британ-
ската икономика, чието
състояние никак не е цве-
тущо?

Ограничения на паза-
ра на труда за хора от
България и Румъния има
и в Германия. Именно там

стана прецедент, свързан
с правото на имигранти-
те да получават здравни
и социални помощи. Гер-
мански съд е дал разре-
шение на бременна
българка без легално
разрешително за работа
да получава социални
помощи. Това постанов-
ление може да пре-
обърне плановете на
правителството за огра-
ничаване достъпа до со-
циални помощи на хора
от последно присъедини-
ли се страни в ЕС -
България и Румъния.

В крайна сметка оба-
че смисълът на ЕС като
единна общност е имен-
но в мобилността, в сво-
бодния пазар - не само
на стоки, но и на хора.

И заканите на британ-
ските политици за
въвеждане на ограниче-
ние и след 2014-а са в
разрез с европейското
право. Щом искаш да си
в общността и да се
възползваш от нейните
предимства, трябва да
спазваш и правилата й.

Дискриминация (пред-
вид броя на пакистанци
и индийци на Острова,
срещу които обаче никой
не води кампания), поли-
тически амбиции преди
изборите или много шум
за нищо е набиращата
сила негативна кампания
срещу “наплива” на
български и румънски
имигранти през 2014 г.
на Острова? От всичко по
малко може би...

На днешното заседа-
ние (б.р. - в сряда) на
МС премиерът Бойко
Борисов за пореден път
се подигра не само с ми-
нистрите си, но и с ме-
диите. Обикновено вся-
ко редовно заседание
на МС започва с преми-
ерски тиради по един
или друг въпрос, комен-
тари към поканени от
него представители на
професионални и граж-
дански сдружения, как-
то и напътствия към ми-
нистрите му. На начало-
то на тези заседания не
присъстват репортерите.
Допуск имат само фото-
графи и видеооператори
за протоколни снимки.
Но Борисов не може да
се въздържи да не про-

* Авторът е журна-
лист и режисьор доку-
менталист. В момен-
та е редактор на от-
дел “Вътрешна инфор-
мация” в БГНЕС

гласи велика мисъл или
новина. Затова след
края на премиерските
напът-ствия фотографи и
оператори хукват към
своите репортери, за да
оформят новината.

Така беше и на засе-
данието на 30 януари.
Борисов объркано обяс-
ни кой ще бъде новият
министър на образова-
нието, при което не ста-
на ясно кой ще е мини-
стърът, кой заместникът
и кой новият председа-
тел на фонд “Научни из-
следвания”. Затова и
медиите около час се
лутаха между имената
на акад. Стефан Водени-
чаров и Милена Дамяно-
ва. Предполагам, че
името на новия министър
чуха за първи път тогава
и министрите на Бори-
сов. А колкото до нови-
ната, тя можеше да бъде
съобщена официално
след края на министер-
ското заседание. Но как
може премиерът да поз-
воли някой друг да го
узнае преди слугинските
медии, които да го раз-
пространят, цитирайки
НЕГОВОТО име?!

Впрочем премиерът е
болезнено чувствителен,
ако някой друг съобщи
новина преди него. Има-
ше няколко подобни слу-
чаи, в които имаше пост-
радали дори министри
от премиерския гняв. За-

това и пред учениците в
Сопот премиерът първо
сподели, че ще има още
уволнения (Игнатов и
Семерджиев - б.р.), а пък
по време на обяда на
Американската търгов-
ска камара съобщи да-
тата 7 юли за парламен-
тарните избори (които
впрочем се насрочват от
президента). Много се
говори за липсата на
медийна свобода в
България, която се отра-
зява и на срива ни в кла-
сациите на “Репортери
без граници”, което спо-
ред експерти все още не
е дъното. Защото, когато
на медиите гледаш като
обслужващ персонал,
който е готов да отклик-
ва на всеки твой зов и
на кривулиците на твоя-
та политика, свобода не
може да има.

Това премиерско от-
ношение се отразява и
на пресцентровете на
МС и други министерст-
ва. Те са превърнати в
глашатаи на една или
друга ПР акция, за коя-
то, разбира се, има при-
вилегировани медии. А
като прибавим и морко-
ва на европейските суб-
сидии към тях, става
ясен целият слугинаж.
Естествено, че не мо-
жеш да гледаш с уваже-
ние на някого, на когото
му подхвърляш кокалче.

В същото време няма

никаква реакция на
събитията, които тресат
страната. Когато първи-
ят демократичен рефе-
рендум игнорираш с не-
уважение и говориш за
победата на Джокович,
вместо за него. Когато
пред Съдебната палата
в София се стреля по-
сред бял ден, не може
премиерът да говори,
че това място било лес-
но за стрелба. То е лес-
но и на други места в
София и не само там. И
че ако Баретата е бил в
ареста, нямало да му се
случи това. Ако затвори-
те се оказват най-сигур-
ното място в България,
за каква свобода, не
само медийна, можем да
говорим.

Когато екшънът от
сериалите се пренесе по
улиците, вината не е в
сериалите, а в управля-
ващите. И в медиите, раз-
бира се, които търпят
подобни безобразия. По-
литическата и обществе-
ната среда очевидно бо-
ледуват у нас, но лекар-
ство все още няма. Вече
опозицията иска оставка-
та не само на Цветанов и
Найденов, но и на Бори-
сов. Оказва се, че и ГЕРБ
е напълно изолиран.
Въпросът е колко време
ще трае агонията й, коя-
то може да отрови и ор-
ганизма на цялата
държава.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

21 ПЕТЪК 1 ФЕВРУАРИ 2013

Образование

рат на текста на чл. 10, с който
и на частните институции в сис-
темата на образованието (дет-
ски градини и училища) се да-
ват публични средства, при за-
пазване на таксите, които роди-
телите заплащат. Този текст,
внесен от управляващите, няма
как да не предизвиква тревога,
тъй като става въпрос за фунда-
ментални ценности на българ-
ската култура и образователна
система.

Ще започна с малко преди-
стория. През 1836 г. в Габрово
се открива първото българско
училище, което полага основи
на бързото и ефективно разви-
тие на образователния модел в
България. Какво характеризира
този модел, който е типологи-
чен за европейската образова-
телна система. Най-съществено-
то е, че той гарантира общест-
вения характер на училището
чрез общи средства, осигурени
на доброволни начала от дари-
тели и родители - родолюбиви
българи. През този период се
възприема за естествено по-бо-
гатите българи да оказват мате-
риална помощ за успеха на
общото дело - българското учи-
лище. На талантливите ученици
се отпускат стипендии, с които
те да продължат образование-
то си и в частни образователни
институции.

Този

обществен характер
на училищната

система
се съхранява и след Освобож-
дението, като в същото време
се обогатява с учредяването на
специализирана система за
предучилищна подготовка и
възпитание: през 1882 г. е от-
крита първата детска градина, и
то на общинска издръжка.

Излиза че моделът на
българското образование през
ХIХ и ХХ век, отражение на ега-
литарния характер на българ-
ската култура, се гради върху об-
ществени начала: с публични
средства се гарантира равният
достъп до образование на вся-
ко дете, включително и на деца-
та от бедни семейства. В новата
история на България няма при-
мери с богати хора, които да на-

чени от БАН и преподаватели
от висши учебни заведения
ще се включат в подготовка-
та на учениците от бургаска-

È êëàñíàòà ñòàÿ ñòàâà
òåðèòîðèÿ íà ñîöèàëíà
áåçîòãîâîðíîñò

Щe се преливат ли субсидии в частното училище или ще съхраним
обществените начала на българската образователна система?
стояват обществото да ги възмез-
дява чрез образованието за
данъците, които плащат. Не по-
знаваме и примери с политици,
които грубо да манипулират
идеята за “равнопоставеност” в
името на привилегирования ин-
терес на богатите хора и силни-
те на деня персони. Неслучайно
и днешната българска Консти-
туция изрично посочва, че
държавата субсидира образова-
нието в държавните и общин-
ските училища. Бих попитала на
същия принцип ще субсидира ли
държавата да речем граждани-
те, които ползват частния такси-
метров и маршрутен транспорт,
защото те също плащат данъци
на държавата, с които тя осигу-
рява обществения транспорт?
По същия начин, както с данъ-
ците на родителите на деца от
частните училища, финансира
държавните и общинските учи-
лища.

Припомням тези факти, тъй
като те показват каква е
същността на националния ни
културен модел и съответно на
системата на българското обра-
зование. А те са с обществена
насоченост. Българинът винаги
е отстоявал обществения харак-
тер на образованието. Винаги е
защитавал гарантирания

равен достъп
до образование

И това се реализира в систе-
мата на т.нар. масово училище.
Нашето общество и поради ис-
торически, но и цивилизацион-
ни причини, не основополага
елитарното образование, не
обособява детски градини и учи-
лища отделно за най-богатите и
или за най-силните на деня и
отделно - за децата на средно-
статистическите български
граждани. Опитите от близкото
минало децата на номенклату-
рата да се образоват в “затворе-
на” среда не получиха развитие.

Няма защо да крия, че съм
между привържениците на т.нар.
“масово” училище с неговата
обществена характеристика.
Това обаче не означава, че се
противопоставям на частното
образование, ако то гарантира
дейността си - на този етап - с
помощта на средства, получени
от родителите.

В сегашния момент като
държава и общество не само че
не сме подготвени, но и не раз-
полагаме с държавни средства
за поддръжка на частното об-
разование. Такъв разговор би
трябвало да се проведе тогава,
когато държавата относително
се стабилизира и получи про-
фил, съпоставим поне прибли-
зително с този на развитите
европейски страни. Моето мне-
ние е, че на този етап ще бъде

грешка, ако се приеме държа-
вата да субсидира частното об-
разование.

Следователно, финансиране-
то на частното образование от
страна на държавата е акт на
волунтаризъм и социална безот-
говорност. Още повече, че в мо-
мента, и особено в последните
три години,

държавните средства
са крайно

недостатъчни

дори и за минималните нужди
на общественото образование.
Обещанията, че ще се излеят
като пълноводни реки европей-
ски средства в образователната
система, не топлят никого. Няма
държава, която да разчита из-

УЧЕНИ ЩЕ ПОДГОТВЯТ БУРГАСКИТЕ МАТЕМАТИЦИ ЗА МЕЖДУНАРОДНИ ОЛИМПИАДИ

Ваня
ДОБРЕВА

медали и призови места от между-
народните олимпиади, с което
доказват, че Бургас има математи-
чески капацитет и той трябва
непрекъснато да се развива.

Ръководството на гимназията е
взело решение да се опре на ака-
демичния опит на учени и специали-
сти в извънкласните дейности, които
участват в подготовката на нацио-
налните ни отбори за международ-
ните математически форуми.
Потърсило е връзка с учени от БАН,

преподаватели във Факултета по
математика и информатика на СУ и
специалисти от Съюза на математи-
ците в България. Идеята е те да се
включат в най-интензивната фаза на
подготовката, да осъществяват
“онлайн” връзка с учениците, да им
поставят задачи и да проверяват
резултатите. Преди това учителите в
гимназията имат задачата да раз-
познаят онези деца, които имат
дарба и възможности да постигнат
високи резултати. В момента в

гимназията тече подготовка за
няколко важни състезания в Бълга-
рия. В серия от национални матема-
тически състезания ще бъдат излъ-
чени българските участници в
международните форуми.

Финансирането на участниците в
математическите състезания и
олимпиади обаче се осигурява от
семействата на учениците. За спо-
собни ученици, които нямат финан-
сови възможности, гимназията
обикновено поема разходите.

У
та математическа гимназия “Нико-
ла Обрешков” за предстоящите
международни олимпиади. От
години вече ученици от ПМГ
“Акад. Никола Обрешков” имат
върхови постижения и мерят зна-
ния с признатите математически
школи по света. Всяка година
младите таланти се връщат с

В
Народното събра-
ние продължава
обсъждането на
Закона за предучи-
лищното и училищ-
ното образование.
Дебатите се нами-

ключително на
пари отвън, за
да издържа об-
разованието си.
Сега у нас ре-
алността е
съвсем друга:
огромен про-
цент на инфла-
ция, галопира-
щи цени на еле-
к т р о е н е р г и я ,
много високи
цени на горива-
та, увеличен ак-
циз на дизела и
т.н., и т.н. Въпре-
ки че днес
въпросът е сис-
темата на дет-
ските градини и
училищата да
оцелее в съще-
ствуващата ико-
номическа ре-
алност, ГЕРБ
иска да узакони
предоставянето
на бюджетни средства и за ча-
стното образование. И то при
положение, че България по вре-
ме на мандата на ГЕРБ отделя
най-малко средства за образо-
вание в сравнение с останалите
държавите-членки на ЕС.

Управляващите тръбят, че
тази година образованието е
техен приоритет. Но измерен с
числа от брутния вътрешен про-
дукт, този приоритет показва
увеличение само с 0.1%. Което,
съпоставено с отпуснатите сред-
ства през последната година от
управлението на тройната коа-
лиция, представлява намаление
с 0.7%. Няма друго управление
в страната през последните 23
години, което така рязко да на-
малява средствата за образова-
ние. И най-вече - за наука,
където публичните средства са
около 0.1% от БВП - показател,
трудно съизмерим дори и с
държавите от т.нар. Трети свят.
А без науката и образованието
е обречено.

Защо въпреки това управля-
ващите настояват за форсирано
финансиране на частното обра-
зование? Позоваването на ев-
ропейски традиции от страна на
мнозинството в Народното
събрание е поредно хвърляне
на думи. Защото в Европа има
различни практики. В определе-
ни европейски държави с далеч
по-стабилен финансов ресурс
наистина се подпомагат и част-
ни образователни институции,
но и там тази практика вече се
подлага да преоценка. А и про-
центът за образование, който
съответната държава отделя, се
движи между 4,5% и 5.5% от
БВП. Освен това подпомагането
на частни училища в Европа по
принцип става не пряко от хаз-
ната, а чрез субсидии за опре-

делени дейности като например
подготовката на учители.

Как може да се обясни
прибързаната и

своеволно
налагана норма

която четем в чл.10?
На първо място. С ангажи-

ментите на ГЕРБ пред прослой-
ката, която спечели от прехода.
След като натрупа богатство
чрез обсебване на държавна и
обществена собственост, сега
тази прослойка се опитва да
изсмуче държавни пари и за
“елитарното образование” на
своите наследници. В резултат
на тази мярка българското об-
разование рязко ще се разгра-
ничи на елитарно - за децата
на богатите и силните на деня,
и на масово - за децата на не-
богатите и бедните българи. По
този начин масовото образова-
ние ще става все по-некачест-
вено, а елитарното - все по-ка-

чествено. За този процес на
разслоение вече ни преду-
преждават неведнъж междуна-
родните анализи на системи
като PISА, а ГЕРБ иска да го
задълбочи още повече.

Второ. С натиск от институ-
ции като Световната банка, чи-
ито образователни анализи и
препоръки преследват собстве-
ни цели, и то не в полза на
масовото образование в Бълга-
рия. Но дори и световната бан-
ка вече обърна внимание на
разслоението на образование-
то по икономически признак на
родителите.

Трето. В общественото про-
странство вече се коментира, че
подобна законова промяна има
конкретни материални измере-
ния - сключена е сделка между

авторите на тази промяна в про-
ектозакона и богатите родите-
ли и заинтересованите лица от
различните частни образова-
телни сдружения.

Според мен законите се
създават не само защото са
нужни и трябва да се изпълня-
ват от гражданите. Но и защото
могат да бъдат изпълнявани. Ще
завърша с едно припомняне.
Всяка година на 1 ноември
България се прекланя пред сво-
ите народни будители. Именно
те ни завещаха такава образо-
вателна система, която следва
да развива училището като об-
ществено и общодостъпно. За-
вещаха ни културен модел, кой-
то е европейски, при който об-
разованието е ценност, която не
се подчинява на властта на па-
рите. Ще се прекъсне ли тази
българска традиция, която
утвърждава високите хуманис-
тични и демократични устои на
българската и европейската об-
разователна система?
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На фокус

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Борисов загуби полувремето
на мача с народа
Резултатът от референдума показа,
че „агитката” на ГЕРБ се топи

„Това не беше референдум
“за” или “против” Борисов - мачът
е през юли”, смотолеви Цветан
Цветанов в неделя по една от
телевизиите, веднага щом се
разбра, че гласовете в подкрепа
на ядрената енергетика са зна-
чително повече от тези на ней-
ните противници. И по някаква
си негова логика обяви, че не-
гласувалите, които били 79 про-
цента, са на страната на властта.
Ами като е тъй, що го нямаше на
екрана човекът с трите “не”-та,
почитателят на Джокович, да
дръпне една бойка, оптимистич-
на реч за поредната си победа
над “тъмните позитански сили”?
Нямаше го, защото “победата” се
оказа

здрав обществен
ритник

за ГЕРБ - 60 на сто от гласували-
те са за изграждането на нова
атомна, а 38 на сто - против.
Макар че, обективно погледна-
то, резултатът можеше да е още
по-категоричен.

Това го разбраха всички, май
само Цецо и компания - не. Ще
посоча по едно изречение от ко-
ментарите в различни чуждест-
ранни медии (нарочно не включ-
вам руските). Асошиейтед прес:
“Референдумът е тест преди пар-
ламентарните избори”. Ройтерс:
“Резултатът ясно поставя прави-
телството под напрежение”. Еу-
роактив: “Българите гласуваха в
полза на строежа на нова ядре-
на централа”. В. “Експрес”:
“Българският премиер се оказа
безпомощен пред машината от
активисти на БСП”. Дойче веле:
“Една от причините за сравни-
телно ниската избирателна ак-
тивност трябва да се търси в сту-
деното време - сняг и ниски тем-
ператури сковаха страната”. Е,
ако на това гербаджиите му ви-
кат победа, значи имат ментал-
ни проблеми.

Повечето от избирателите
наистина не гласуваха, но - за
разочарование на г-жа Кунева,
не защото се вслушаха в призи-
вите й за бойкот. Тях не ги заче-
тоха даже и част от симпатизан-
тите на нейната партия, които
според проучвания на “Алфа
рисърч”, са отишли до урните.
Главните причини мнозинството
от хората до си останат вкъщи в
деня на референдума са

студът, страхът
и простотията

Първото е природа, нея няма
как да я променим. Но ако пра-
вителството не беше пуснало
заповед да не се чистят шосета-
та и улиците от обилния сняг,
резултатът за ГЕРБ щеше да е
още по-катастрофален. Няколко
телевизии показаха как хора и
автомобили затъват в преспите
и измръзнали и изнервени, че
не могат да стигнат до избира-
телните секции, ругаят органи-
зацията за референдума, сиреч
властта. При тази сибирска об-
становка цинично прозвуча под-
мятането на министър Лиляна
Павлова, че не била магьосница
и не поръчвала снега. Тя може и
да не го поръчва, но е нейна
работа да контролира почиства-

Боряна
КОСТОВА

нето на пътната мрежа. И за това
си получава заплатата. Не от
джоба на Бойко Борисов, а от
нас, данъкоплатците. Пък и нали
доскоро се фукаше по телевизи-
ите, застанала до снегорините!
Защо сега снегорините ги няма-
ше?

Студът, снегът и поледиците
възпряха от гласуване немалка
част от възрастните и от инвали-
дите. Особено след като власти-
те в София се бяха постарали
така да разхвърлят секциите, че
се налагаше хората

да тичат от един
квартал до друг

за да си пуснат бюлетината.
Между другото няколко пъти чух
коментари, че пенсионерите

трябвало да си седят вкъщи, вме-
сто да им се разрешава да опре-
делят бъдещето на страната ни.
Няма какво да се чудим на тия
приказки, след като още в нача-
лото на мандата си премиерът
Борисов нарече възрастните у
нас “лош мат’рял” и вече някол-
ко пъти публично заявява, че
няма да им повишава пенсиите,
защото гласуват за БСП.  Подоб-
ни позиции се вписват прекрас-
но в теориите на г-н Шикългру-
бер* за пълноценните и непъл-
ноценните хора. А демократична
Европа мълчи!

Страхът от репресии и най-
вече от загуба на работата също
остави доста гласоподаватели по
домовете им. Страхът, за жалост,
е голяма сила. Инак оставените
от правителството без стотинка
и гладуващи с месеци оръжей-
ници от Сопот, които до вчера
викаха “Оставка” и пращаха на
премиера лук, нямаше днес да
му целуват ръка, щото най-сетне
са им платили законно полага-
щите се заплати. Унижават се,
защото предстоят съкращения.
Сега уж ще са само някакви се
500-600 души и всеки се надява,
че ако си кротува, няма да влезе
в списък на безработните. Горки-
те наивници! Ако ГЕРБ отново
спечели властта на изборите
през юли - край на ухажването!
Няма съмнение, че предприяти-

ето ще бъде обявено във фалит
и купено за жълти стотинки от
някой гербаджийски “котрак”. А
сегашните му няколко хиляди
работници ще преживяват, като
метат улици, копаят градинки и
сезонно берат рози. В най-доб-
рия случай.

Горната умилителна картинка
гледахме и при закъсалите минь-
ори в Мадан. И там бат’Бойко
хокаше некадърния и безсърде-
чен работодател, а после затво-
ри устата на протестиращите с
по някой лев и те едва ли не го
обявиха за светец. Премиерът се
опита да приложи същия сцена-
рий и в ОЦК-Кърджали, но там му
останаха само голите обещания.
Та се питам, дали всичките тия
случки се случват случайно и
дали до изборите няма да заче-

стят заради спихнатия имидж на
Благодетеля.

Вярно е, че повечето бълга-
ри не разбират от ядрена енер-
гетика. Но не е нужно да си
завършил физика, за да кажеш
искаш ли повече и по-евтин ток,
или предпочиташ връщане към
газената лампа. Само че

с лъжите си ГЕРБ
ошашавиха хората

Най-опашатата лъжа беше,
че изграждането на централата
в Белене ще струва 22 милиар-
да лева, който трябва да бъдат
взети от данъкоплатците. Де що
има гербаджии, во главе с пре-
миера Борисов и членовете на
кабинета му, тръбяха, че това ще
означава спиране на пенсиите,
на майчинските и на всички со-
циални плащания. А защо не и
спиране на министерските и де-
путатските заплати и премии, на
всички бонуси на властта, на
честата подмяна на държавните
коли с най-модерните и най-
скъпите, на безсмислените воая-
жи в чужбина на управляващите
за сметка на държавния бюджет
и т.н.?! Значи Борисов може да
разхищава пари, като прекарва
с правителствения самолет бис-
тришките си “тигри” до морето
“за едно мачле”, Цецка Цачева
може да се разхожда до Ирлан-
дия заради среща с наши имиг-
ранти там (и тя чужд език не
знае), ама стане ли дума за нов

АЕЦ - отнасят го финансово
възрастните, майките и децата.
Що така бе, г-н министър-пред-
седателю? Дали щото много ско-
ро други в България няма да има,
както се казва, за цяр? Понеже
ги прогонва оттук “успешната”
политика, която води правител-
ството на ГЕРБ.

Истината е, че за милиарди-
те, необходими за строежа на
АЕЦ “Белене” (почти наполови-
на по-малко от Борисовите про-
гнози), изобщо не е необходимо
да се пипа бюджетът. Стана ясно,
че “Росатом” е предложил Бълга-
рия да не плаща нищо от хазна-
та. Според експерти парите мо-
жели да се вземат чрез заем с
държавна гаранция при 4-про-
центна лихва. Русия вече пред-
ложи да ни отпусне такъв заем,
но САЩ немедленно наредиха
на българския премиер да отре-
же руснаците и той, като послуш-
но паленце, пренебрегна инте-
ресите на България. Ами като
управниците ни толкова ги е
страх от американците, да бяха
потърсили заем при същите ус-

ловия от Европа, но и това не
направиха. С аргумента, че не
ни е изгодно, понеже лихвата
щяла да бъде не 4, а 8 процента.
Лъжа и измама! Както е лъжа и
измама твърдението, че заемът
от Русия за АЕЦ-а трябва да се
връща веднага. По предварите-
лен договор плащането по него
е трябвало да тръгне чак след
като централата проработи и
започнем да продаваме ток. Спе-

циалисти твърдят, че по същия
начин е финансирането и на
“Южен поток”. Но никой не обяс-
нява защо за него може, а за
АЕЦ “Белене” - не. Макар че
нещата са ясни като бял ден -
Чичо Сам пак ни забърка “ка-
шичка” и даже прати Хилари
Клинтън да ни я донесе на кра-
ка. Няма да се спирам на при-
казките за земетръсната зона в
района на Белене и напомняне-
то за аварията с централата във
Фукушима, защото това обижда
българския интелект.

Нерде Белене,
нерде Фукушима!

Вярно, че през мандата си
ГЕРБ и лично премиерът Бори-
сов дадоха всичко от себе си за
затъпяването и опростачването
на народа, но за щастие не успя-
ха да изтребят нормално мисле-
щите. По този повод се сещам за
една случка с Марк Твен, който,
подразнен от странните забра-
нителни надписи с препратки
към страховити събития, окаче-
ни в един хотел, прибавил след-
ния: “Не плюйте по пода, спом-
нете си за голямото наводнение
от река Мисисипи”. Та и нашата
работа същата.

Ако референдумът беше пре-
ди две или даже преди година,
когато рейтингът на властта още
не се беше сринал, може би
ГЕРБ щяха да се пъчат като по-
бедители. Днес обаче хората са
отвратени от това управление, те
вече не приемат на “юнашко
доверие”  лъжите и глупостите,
които произвежда правителство-
то. Народът не само отказа да се
влуша в трите “не”-та на преми-
ера, но не провали референду-
ма за втората АЕЦ. Макар че,
както казах по-горе, от студ, от
страх, от пълно объркване или
буквално от простотия над 70 на
сто от избирателите не изявиха
вота си. Всеки с мотива си. Най-
ясен е този на ромите. Както каза
по една телевизия представител
на етноса: “Като не дават кюфте,
няма и бюлетина!”

Три дни и три нощи
ЦИК се въртя и сука

но не можа да измисли как да
извърти работата така, че гласу-
валите на референдума да се
окажат по-малко от 20 процента
и да го обявят за невалиден.
Преди това и ГЕРБ поработиха
здраво по линия на фалшифика-
циите, като пробутаха в избира-
телните списъци около 800 000
“мъртви души”, с които автома-
тично пада избирателната актив-
ност. Ама усилието им претърпя
фиаско. По въведена от властта
традиция току изчезнаха някъде
по трасето изборните протоколи
от две области, та след цял ден
лутане бог знае къде, най-сетне
стигнаха до София.

Право на отговор

*Истинското име на
Адолф Хитлер

ВЪВ ВРЪЗКА С ПУБЛИКАЦИЯВЪВ ВРЪЗКА С ПУБЛИКАЦИЯВЪВ ВРЪЗКА С ПУБЛИКАЦИЯВЪВ ВРЪЗКА С ПУБЛИКАЦИЯВЪВ ВРЪЗКА С ПУБЛИКАЦИЯ
ВЪВ В. ДУМА ОТ 30.01.2013 Г.ВЪВ В. ДУМА ОТ 30.01.2013 Г.ВЪВ В. ДУМА ОТ 30.01.2013 Г.ВЪВ В. ДУМА ОТ 30.01.2013 Г.ВЪВ В. ДУМА ОТ 30.01.2013 Г.
СЪС ЗАГЛАВИЕ „ДА БЪДЕШСЪС ЗАГЛАВИЕ „ДА БЪДЕШСЪС ЗАГЛАВИЕ „ДА БЪДЕШСЪС ЗАГЛАВИЕ „ДА БЪДЕШСЪС ЗАГЛАВИЕ „ДА БЪДЕШ
ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ”ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ”ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ”ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ”ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ”

БНТ не приема тона и начина, по който е коментирана в
материала от икономиста Чавдар Николов. Дори в публика-
цията личи, че въпросната пресконференция е отразена от
националната телевизия. Само че конкретната форма на
отразяване е преценка на екипа, върху която никой, дори г-
н Чавдар Николов, не би трябвало да влияе. Журналистът
има право да привлече различни гледни точки по всеки
проблем: по цял свят това се нарича “плурализъм”, а не
“допълнителна екстра”. Останалото са свободни и на места
обидни квалификации, които БНТ не заслужава. Обществе-
ната телевизия винаги е търсила различните гледни точки
по икономическата тематика и самият г-н Чавдар Николов
е бил гост на нейни предавания и емисии. Оставяме на него
да обясни защо смята, че неговата позиция е единствено
правилната, а другите са “жертва на неолибералния аборт”,
“обидени от природата” и такива, които “освен лозунги и
наглост комай нищо друго нямат в главите си”. Ако БНТ е
критикувана, че не прави такъв тип дискусии, то поемаме
отговорността за това.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

расотата ще спаси
света - това пророче-
ство на Достоевски
продължава да мъж-

дука въпреки унищожител-
ните усилия на цялото
днешно човечество. За
съжаление надеждата ни за
спасение се подхранва
само от упоритата устойчи-
вост и хубост на природата
и от себеотрицателната
преданост на художниците
към прекрасното. Пиша “ху-

К

От дума на дума, та в... ДУМА

Легенда в
българското

изобразително
изкуство

дожниците” в широкия смисъл на думата, но по-
свещавам редовете си в този брой на един кон-
кретен представител на изобразителното изкуст-
во. Това е големият български майстор на коло-
ритната магия Генко Генков, който на границата
между януари и февруари (31 януари или 1 фев-
руари) щеше да навърши деветдесет години.

Вместо да преразказвам изреченото в тях, ще
започна с два откровени цитата за нарисуваните
от него пейзажи и портрети.

Първият: “Генко Генков стана легенда в българ-
ското изобразително изкуство още приживе, не
само заради изключителното си чувство към цве-
та, но и заради волния си бохемски начин на живот
като истински артист. Думите му “Копая в цветове-
те като с мотика” изразяват ясно неговата живо-
пис - експресионистична, силна, с дълбоки слож-
ни цветове.”

И вторият: “Името на Генко Генков, превърнал
се в легенда за софийската бохема, е символ на
творческа свобода и отстояване на собствен пла-
стически възглед. Заради храбрите му изказвания
срещу конюнктурни художници бе наричан “луд
гений”. Бил е на лечение в психиатрия, но дали и
колко беше луд, никой никога не е могъл да каже.”

В онези години не беше необходимо да си
богат човек, за да притежаваш и окачиш на сте-
ната в жилището си чудесен пейзаж, излязъл
изпод четката на големия художник. Току-що на-
рисувани и още мокри платна, струващи хиляди
днешни левова, той продаваше за смешни пари.
Но това не означава, че подценява, че не разби-
ра високата стойност на произведенията си.
Въздействието на техния колорит върху зрителите
той обяснява с неговата сила, сложност и с това,
че носи дълбок подсъзнателен смисъл. Обясня-
вайки своето пристрастие към червеното и синь-
ото художникът намира трагична нотка във виоле-
товото и казва, че това е цветът на космоса...

Генко Генков оставя творчество значително не
само по художествената си стойност, а и по коли-
чество. Негови близки и приятели споделят, че
повечето от пейзажите му са нарисувани “на екс”,
на едно сядане. Това подсказва неговата внуши-
телна вътрешна художествена енергия и всеот-
дайната му привързаност кът творчеството.

Изпращането му на наказателен трудов лагер
за изказвания против тогавашната власт и приби-
рането му за лечение в психиатрична болница за
отклонения от нормалното човешко поведения, не
хвърлят ни най-малка сянка върху таланта му на
голям художник и неговото реализиране. Генко
Генков е безспорно доказателство, че разстояни-
ето между лудия и гения е само една крачка. И
той сам твърди, че една единствена крачка дели
също безумието от истината, защото истината е
безумие.

През 1982 година му е присъдено и званието
“заслужил художник”, но това не се и помни, за-
щото творчеството на Генко Генков го извисява
над всякакви звания. Той е от малцината българ-
ски художници, чиито картини се разпознават, без
да носят подписа на автора им. Ако бях изкуство-
вед, щях да кажа, че те винаги могат да бъдат
разпознати заради наситената си емоционална
психограма, която отличава присъщия му буен тем-
перамент. И щях да добавя, че картините му сами
говорят и за неговата голяма дарба, и за бохем-
ския характер, и за творческата му дързост. Като
изреждат признаците на неговата самобитност и
стиловете и техниките, които успешно комбинира,
познавачите обясняват магическа неповторимост
на платната му.

Като се радвам на своята некомпетентност,
която ме прави пълноценен зрител, ще си позволя
и да завърша с чужди думи - на моя приятел
художника Ивайло Мирчев: “Живописта на Генко
Генков не беше цел или форма, а начин на общу-
ване. Притежаваше гениална способност да арти-
кулира със средствата, колкото универсални, тол-
кова и уникални - заради самата природа на из-
куството и специфичния му образен език. Едва ли
в българската живопис има примери на толкова
естествена експресивност, при това подчинена на
строга архитектоничност и артистична логика.
Пейзажите му са всъщност портрети на природа-
та, преживени като лична образност и условни в
колоритните си интерпретации...”

А ние, непрофесионалистите, които обаче хо-
дим на изложби, можем само да се присъединим
към горните думи.

Цeнтралния военен клуб на
28 януари т. г. бе представе-
на книгата “Военното учили-
ще на България - 1878-2002”
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Но и това не помогна. ЦИК
мълча, мълча и като няма-
ше как, в сряда сутринта
обяви с половин уста, че гла-
сувалите в неделя са били 1
405 463 души, т.е. малко над
20 на сто. Ако махнем
“мъртвите души”, реалният
процент е поне 25.

Така или иначе, въ-
просът за изграждането на
АЕЦ “Белене” се връща за
обсъждане в парламента. И
вероятно мнозинството от-
ново ще каже “не”. А още
по-вероятно е след избори-
те на 7 юли новото прави-
телство

да извади проекта
от фризера

и той да стане актуален
пак. Защото днес може и
да ни стига токът, но след
5, след 10 години няма да
е така. Сега потребяваме
над два пъти по-малко еле-
ктроенергия на глава от
населението в сравнение с
напредналите държави в
ЕС. И ако имаме намере-
ние да развиваме индуст-
рия и да ставаме модерна
европейска страна, неща-
та трябва да се променят.

Борисов загуби полувремето на мача с народа
А най-евтината и екологич-
но най-чиста енергия се
добива от АЕЦ. Откажем ли
се от ядрената енергетика,
ще продължаваме да си
кретаме на опашката не
само на Европа, с перспек-
тивата да вървим назад,
към пещерите.

Противниците на цент-
ралата в “Белене” казват,
че тя не ни трябва, защото
си имаме АЕЦ “Козлодуй”.
Но там V и VI реактор имат
живот най-много още 20
години, ако ЕС не ни при-
тисне да ги затворим по-
рано. Апропо, правителство-
то предприело ли е нещо
за удължаването на ек-
сплоатацията след 2016 г.?
Според специалисти готов
за експлоатация VII блок
можем да имаме най-рано
след 25-30 г. Ако изобщо го
построим.

САЩ, Великобритания,
Полша, Чехия, Словакия,
Турция по-глупави ли са от
нас, та ще строят нови яд-
рени централи? Турция
строи две, пардон Русия
стори две в Турция. Бедна-
та почти като нас Румъния
също се готви да изгради
нова мощност на АЕЦ “Чер-
на вода”. Дори Япония, ко-

ято съвсем наскоро прежи-
вя такава огромна трагедия
с “Фукушима”, обяви че ще
продължава да развива
атомната си енергетика. А
правителството на ГЕРБ по
конюнктурни политически
причини - само за да сло-
жи крак на Русия заради
интереса и кефа на амери-
канците - е готово да ни
превърне в аборигените на
Балканите. От нас зависи
дали ще го позволим.

В едно е прав вицепре-
миерът Цветанов - че мачът
между политическите сили
ще е през юли, когато са
парламентарните избори.
Само че всеки мач има две
полувремена. Първото, дра-
ги ни Цецо, завърши на 27
януари т.г. с резултат 60:40
в полза на опозицията. И
ако Европа най-сетне ви
скръцне със зъби и ви сек-
не изборните безобразия и
фалшификациите, сигурно
е, че ГЕРБ  ще бъдат

много неприятно
изненадани

от финала на мача. Бойко
Великий, както от доста
време го ласкаели при-
ближените му, не от вче-

ра е наясно с проблема.
В най-новата си книга
“Държавата - това съм аз”
проф. Кръстьо Петков
пише: “С вроден инстинкт
за оцеляване, Бойко Бо-
рисов още отсега усеща
тази опасност. При него
пристигат повече от тре-
вожни информации за из-
борните шансове на
ГЕРБ. Истинските, а не
поръчковите социологи-
чески прогнози, сочат
опасност догодина (т.е.
2013 г., б.а) от ерозия
между 60 и 80 депутатски
места. Затова лидерът
стяга “машината за избо-
ри”, без да подбира сред-
ства... Стигне ли се обаче
до тотална манипулация
и силова подмяна на
вота, ГЕРБ и неговият
лидер пак ще са на върха.
Само че този път ще
бъдат мразени от самото
начало. А е съдба, която
не бих пожелал никому!”

Затова би било по-ра-
зумно бат’Бойко и компа-
ния да започнат да репе-
тират за опозиция. Така
ще им бъде по-лесно да
пре-глътнат горчивия
хап, който ги очаква на
юлското дерби.

„Шуми Марица” опорочи
войнската доблест
Как една ковачница за военни кадри
бе използвана за не съвсем чисти внушения

В
Полковник о.з.
Иван Ст. ИВАНОВ

с автор полковник Никола Рухчев.
Книгата бе представена от полков-
ник доцент Станчо Станчев - пред-
седател на Военноисторическата
комисия. Компетентно и с подчер-
тана ерудиция той отбеляза отрад-
ния факт, че такава книга излиза и
че авторът й дълги години събира
материали за историята на това ис-
торическо военно учебно заведе-
ние. Анализите и фактите, които
доц. Станчев направи, показват го-
лямата научна стойност на предста-
вения труд. Фактически той допълва
историографската ниша в българ-
ските исторически и особено воен-
ноисторически изследвания.

Авторът направи обстойно и ко-
лоритно изказване, като разкри
подробности не само за  мотивите,
но и за къртовския труд около
създаването на това историческо
съчинение. По стар навик както в
книгата, така и в неговите думи,
личеше преклонението пред тази
ковачница на военни кадри от Ос-
вобождението от турско робство до
края на Втората световна война,
чийто възпитаник е и той. На воен-
ните училища (17 на брой) след
9.9.1944 г. в този научен труд и в
изказването на автора е отделено
малко внимание. И не само това, а
и апломбът за подценяването на
военнопатриотичното възпитание
на офицерските кадри, готвени в
тези училища. Нееднократно бе
изтъквана идеологическата об-
вързаност и на подготовката им, и
на възпитателната работа. И това
бе естествено, като имаме предвид
масираното превъзнасяне на мора-
ла, “злочестата съдба” и прекрате-
ната им мечта да служат на отече-
ството. Нещо, което управляващите
от т.нар. демократичен период не-
прекъснато пропагандират и пред-
ставят. И което е като че ли цел на
политика, чието начало постави
ст.школник, а днес професор Ди-
митър Луджев с неговия патрон -
бивш президент, Жельо Желев. За
това не се иска кой знае каква ком-
петентност, а поставена задача да

се омаловажи генералския и офи-
церския състав на предстоящата за
унищожение БНА. За жалост жи-
вотът в последните 23 години
потвърди това. Затова в библиогра-
фията на този труд са посочени, но
не цитирани, изследвания за учи-
лището от доц. Иван Димитров и
полковник професор Марко Златев
- преподавател във Военния универ-
ситет във В. Търново. Тази тенден-
циозност бе прокарвана почти през
цялото мероприятие, наречено
представяне. Бивш депутат от СДС
направи бравурно изказване не
само за книгата, но и за “изпълне-
ния дълг” на бившите възпитаници
на училището. Приветствия подне-
соха професор-старейшина на
ГЕРБ и генерал-майор от резерва

Съби Събев - председател на Съю-
за на офицерите от запаса “Атлан-
тик”, формация, твърдо стояща зад
натовската политика на управлява-
щите. Същият е възпитаник на ВНВУ
“Васил Левски” и като че ли е за-
бравил това!

За съжаление тържеството
завърши не с мелодията на истори-
ческия военен марш “Велик е на-
шият войник”, който бе изписан в
програмата, а с военния марш и
химн на Царство България “Шуми
Марица”. Публиката, в която бяха
заместник-министър на отбраната и
началника на отбраната, робски
застана мирно. Което говори много
не само за политиците, но и за
опошляването на духа на съвре-
менните българи!

Легенда в
българското

изобразително
изкуство
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Филмът „От Кремона
до Кремона” участва
на форум в Италия

Документалният проект “От
Кремона до Кремона” на младата
режисьорка Мария Аверина, про-
дуциран от “Агитпроп”, бе един-
ственото българско участие на
професионалния форум When East
Meets West в Триест, Италия,
съобщи Мартичка Божилова от
продуцентската компания пред
БТА. “От Кремона до Кремона” е
пълнометражният дебют на ре-
жисьорката и е представен на
форума от младата продуцент-
ка на компанията Ана Алексиева,
наградена със стипендия за уча-
стие в престижната европейска
обучителна програма EAVE.
Българката е отличена между
22-ма международни продуценти
на игрално и документално кино.

В света на Никола
Тахтунов

Изложба от фонда на Добрич-
ката галерия се открива на 5
февруари от 17.30 ч. по повод
140 години от рождението на
добричкия художник Никола Тах-
тунов. В нея е включена карти-
ната му “Старият Добрич”, сло-
жила началото на художестве-
ния фонд на галерията с инвен-
тарен номер 1. Житейският и
творчески път на художника
Никола Тахтунов е сложен и
богат - с творчеството си и
активната родолюбива дейност
той е част от историята на
Добруджанския край. През целия
си живот художникът рисува и
урежда над 17 самостоятелни
изложби, от които 3 в Добрич; в
Констанца, Галац, Тимишоара,
Крайова, Тулча, Букурещ, както
и в Балчик, Силистра. В ХГ -
Добрич се съхраняват 33 творби
на Никола Тахтунов, като 13 от
тях са подарени от неговите
внучки - художничката Елена
Ботева и Николета Калева. Ос-
таналите - купени или дарени, са
събрани от добрички семейства
и институции.

Момиче от Плевен
откри първа изложба

Осемнадесетгодишно момиче
от Плевен, включено в книгата
“Успелите деца на България” на
фондация “Димитър Бербатов”,
откри първа самостоятелна из-
ложба. Кристина Ценова - уче-
ничка в ХI клас на Гимназията с
преподаване на чужди езици,
представи в родния си град ко-
лекция от 60 творби - масло,
акварел, традиционна и ком-
пютърна графика, в галерия
“Къщата на художниците”. Кри-
стина посещава от 2010 г. шко-
лата по керамика и етюдно ри-
суване при Центъра за работа с
деца в Плевен с преподавателка
Вяра Савова. В първите години,
в които се изявява, тя е полу-
чила десетки отличия. През 2012
г. Кристина обогатява колекци-
ята с награди от още четири
национални конкурса.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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„Мария Десислава”
на русенска сцена
Операта
на Парашкев
Хаджиев
ще бъде
представена
днес под
режисурата на
Светозар Донев

Операта “Мария Десисла-
ва” от Парашкев Хаджиев е
новото заглавие на Русенска-
та опера, което ще бъде пред-
ставено днес от 19 ч. Поста-
новката е на проф. Светозар
Донев. Диригент-постановчик
e Иван Кожухаров. Участва хор
“Дунавски звуци” с хормай-
сторка Стелияна Димитрова-
Хернани. Главните роли
изпълняват Александър Кру-
нев, Мария Цветкова, Петър
Костов, Стоян Стоянджов, Вла-
димир Попов.

Мария Венцеславова е
сред плеядата от звезди на
Русенската опера в периода
на необичайния й разцвет
през 70-те г. на XX век. Заед-
но със съпруга си, баритона
Анастас Анастасов, поставят
новите, модерните стандарти
в актьорската игра на опер-
ната сцена.

Винаги съм обичала и
предпочитала да играя роли
на силни жени. Тоска и Лейди
Макбет винаги са ми били лю-
бими. Но никога не съм прене-
брегвала българските истори-
чески опери. С Наско, мъжа
ми, бяхме сред първите, изяви-
ли желание да вземем учас-
тие. Парашкев Хаджиев често
идваше в Русе. Може би ни е
гледал как играем заедно,
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може би е гледал “Цар Кало-
ян” на Панчо Владигеров,
където също участвахме, и
това го е накарало да мисли

за нас, докато е работил върху
“Мария Десислава”. Саможерт-
вата на тази героиня винаги
ме е карала да настръхвам...,
споделя Мария Венцеславова.

Мария Цветкова е певица,
за която “воюват” вече някол-
ко сезона два български опер-
ни театъра - Русенската и Бур-
гаската опера. Омайваща с
лекотата на гласа си и с бога-
тата палитра на актьорската
си игра, тя впечатлява съвре-
менната публика с ролите си,
изградени и изпълнени на ру-
сенска сцена на Графиня Ро-
зина в “Сватбата на Фигаро”
от Моцарт, Маргарита във “Фа-
уст”, Мари в “Дъщерята на пол-

ка”, Лиу в “Турандот”.
Някак дълбоко в себе си

чувствам скършената душа на
Мария Десислава. Разбирам
мъката и страданието й, но
усещам и нейната упоритост и
сила. Съвсем неслучайно в
една от репликите си, моята
любима нейна реплика, тя каз-
ва: “Любовта - тя всичко по-
беждава.” За да изпълни дълга
си към родината, към царя,
който е неин брат - това е
неимоверно тежко изпитание,
тя е отделена от любимия си...
И само силата на любовта
остава, която я крепи и й по-
мага да оцелее, допълва Ма-
рия Цветкова.

Примата на сцена-
та Татяна Лолова ще
представи спектакъла
“Дуенде” на кюстен-
дилска сцена. Режись-
ор е Съни Сънински,
сценография - Вяче-
слав Парапанов.
Представлението е на
5 февруари в голямата
зала на читалище
“Братство 1869”, на
чиято каса се прода-
ват билети.

“Дуендето е сила, а
не поведение, то е
борба, а не понятие.
Един стар майстор -
китарист, ми каза: “Ду-
ендето не е в гърлото,
то идва от петите.” Това
значи, че то не е
въпрос на умение, а на

истинска, жива форма,
на кръв, на древна кул-
тура, на създаващо
действие. Тази “тайн-
ствена сила, която все-
ки чувства, но никой
мислител не е обяс-
нил”, всъщност е духът
на всичко земно...

Човек знае как да
търси Бога, било по
грубите пътища на от-
шелника, било с
изтънчеността на мис-
тика. И дори, когато
ние трябва да възклик-
нем с гласа на Исайя:
“Наистина ти си скрит,
Господи”, всъщност
Бог показва светлина-
та на своя огън на тоя,
който го търси. А кога-
то търсим дуендето,
няма карта, нито зна-
ния да ни помогнат.

Всичко, което се знае
за него, е, че то кара
кръвта да пламва до
болка, че то изчерп-
ва, че то отхвърля ця-
лата сладка геомет-
рия, която човек е
научил, че скъсва с
всички стилове...

Появяването на ду-
ендето винаги предпо-
лага решителна про-
мяна на всички форми.
То дава усещане за
съвършено непозната
свежест, то прилича
на новосъздадена
роза, на чудо и пре-
дизвиква накрая поч-
ти религиозен ентуси-
азъм. Това е мигът,
когато се постига едно
истинско поетично
откъсване от този
свят..., пише Лорка.

Николая ИВАНОВА
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Несъмнено събирането на една сцена на
Хилда Казасян и Биг бенд браз асоси-
ейшън е един от най-очакваните концерти
в “Студио 5”. Кристалният и нежен глас
на Хилда в съчетание със страхотните
музиканти, сред които Ангел Заберски-
син, Михаил Йосифов, Вили Стоянов и
Димитър Льолев, неусетно ни пренасят в
атмосфера на традиционния джаз.
Напомняме ви, че на последното им
участие се роди нов дует - Хилда Каза-
сян и Ачо Заберски. Какво са подготвили
този път музикантите, ще стане ясно в
съботната нощ на 2 февруари. Мястото е
“Студио 5”, а часът 22.30, входът е 15 лв.
Билети се продават на касите на “Студио
5”, НДК и онлайн на www.ticketstream.bg,
www.ticketplus.bg, научи ДУМА от Биляна
Кънчева.

Хилда и Биг бенд
браз асосиейшън
с изискан концерт

Снимка “СТУДИО 5”
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ад страната ще има разкъсана средна и
висока облачност, над много райони незна-
чителна. Вятърът през деня ще се усили до
умерен, в Дунавската равнина временно и

силен. Максимални температури, в повечето места,
между 7o и 12o, в София 7-8o. Атмосферното наляга-
не ще бъде около средното за месеца и през деня
ще започне бавно да се понижава. В планините ще
духа силен и бурен вятър от запад-северозапад.
Облачността ще е променлива. Максимална темпе-
ратура на 1200 метра около 4o, на 2000 метра около
минус 3o. Над Черноморието ще има разкъсана об-
лачност. Ще духа до умерен вятър от запад-северо-
запад. Максималните температури ще бъдат 8-10o.
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България ще се усили, а дневните температуриБългария ще се усили, а дневните температуриБългария ще се усили, а дневните температуриБългария ще се усили, а дневните температуриБългария ще се усили, а дневните температури
ще се повишат. В неделя от запад на изтокще се повишат. В неделя от запад на изтокще се повишат. В неделя от запад на изтокще се повишат. В неделя от запад на изтокще се повишат. В неделя от запад на изток
ще превали дъжд.ще превали дъжд.ще превали дъжд.ще превали дъжд.ще превали дъжд.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

2°/6°2°/6°2°/6°2°/6°2°/6°

2         3
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

1°/6°1°/6°1°/6°1°/6°1°/6°

“≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ÏÓÊÂ ‰‡
ÌÂ Â Ì‡È-ÛÒÔÂ¯ÂÌ,
ÌÓ ÓÔËÚ˙Ú, ÍÓÈÚÓ
ÔÂ‰ÒÚÓË ‰‡ ÔÓ-

Œ¬≈Õ
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘ Á‡ Á‡ÌËÏ‡-
ÌËˇ Ò ‰ÛıÓ‚ÌË
Ô‡ÍÚËÍË, Ì‡˜‡ÎÓ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
œÂÔÓ˙ÍËÚÂ Á‡
‰ÌÂÒ Ò‡ ‰‡ ËÁ·ˇ„-
‚‡ÚÂ ÏÌÓ„ÓÎ˛‰-
ÌËÚÂ ÏÂÒÚ‡ Ë

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¿ÍÓ ÒÚÂ Ì‡ˇÒÌÓ Ò
ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ ÒË, ·ÂÁ
Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ ˘Â
ÔÓÁÂÚÂ Ù‡Î¯Ë-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡ ÒÂ
ÔÓ‰‡ÁÌËÚÂ ÓÚ
ÌÂÎÓ„Ë˜ÌÓÚÓ ÏËÒ-
ÎÂÌÂ Ì‡ ıÓ‡ ÓÚ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÕÂ ÔÓ‰ÔËÒ‚‡ÈÚÂ
‚‡ÊÌË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Ë
ÌÂ ÒÂ ‚ÔÛÒÍ‡ÈÚÂ ‚
ËÒÍÓ‚‡ÌË Ì‡˜ËÌ‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–‡·ÓÚÂÚÂ ‚˙ıÛ
ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡
Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚË Á‡‰‡˜Ë Ë
ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙‚ ‚ÒË˜ÍË ÒÎÛ-
˜‡Ë ÌÂ ‚Î‡„‡ÈÚÂ
ËÁÎË¯ÌÓ ÂÏÓˆËË
‚ Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ ÒË

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œ‡ÁÂÚÂ ÒÂ ÓÚ ËÁ-
Ï‡ÏË, Ï‡Í‡ Ë
ÔÓ‰ÌÂÒÂÌË Í‡ÚÓ
Ó·Â˘‡ÌËˇ. Õ‡ÏÂ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œ‡ÁÂÚÂ ÒÂ ÓÚ ÔÓ-
‚ÓÍ‡ˆËË Ë ÌÂ ‰‡-
‚‡ÈÚÂ Ô‡Ë Ì‡
Á‡ÂÏ, Á‡˘ÓÚÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡ ‰ËÂÚ‡, ‡ Ò˙˘Ó Á‡ Ì‡Û˜Ì‡
‡·ÓÚ‡ Ë ‰ÂÎÓ‚Ë ÒÂ˘Ë.

‚ËÚÂ Ó·Â˘‡ÌË ,̌ Á‡ÚÓ‚‡ ÌÂ ËÏ
ÒÂ ÔÓ‰‰‡‚‡ÈÚÂ.

Ó·Í˙ÊÂÌËÂÚÓ ÒË Ë ÚÓ‚‡ ‰‡ ÒÂ
ÓÚ‡ÁË Ì‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë.

ÌÓ‚Ë, ÌÓ ÓÚÎÓÊÂÚÂ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ ËÏ
Á‡ ÔÓ-‰Ó·Ó ‚ÂÏÂ.

Ë ·˙‰ÂÚÂ ËÒÍÂÌË. ¬˙ÁÏÓÊÌË
Ò‡ ÒÂÏÂÈÌË ÒÔÓÓ‚Â.

Á‡Ô˙Î‚‡ÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË Ò ÔÓ-
ÎÂÁÌË Á‡ ‚‡Ò Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ.

ÌËˇ, Á‡˘ÓÚÓ Î˙ÊË Ë Á‡·ÎÛ‰Ë
ÒÂ ÍËˇÚ Á‡‰ ‚ÒÂÍË ˙„˙Î.

ÂÚÂ ÒËÎË ‰‡ ÒÂ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂ ÓÚ
ÂÏÓˆËËÚÂ, ÍÓËÚÓ ‚Ë ÔÂ˜‡Ú.

ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒË „Ë ÔÓÎÛ˜ËÚÂ. »Á-
·ˇ„‚‡ÈÚÂ ÔËÍ‡ÌÚÌ‡Ú‡ ı‡Ì‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓÏÓ„ÌÂÚÂ ÒË
Ò‡ÏË, Í‡ÚÓ ÓÔËÚ‡-
ÚÂ ‰‡ ÔÂ˜ËÒÚËÚÂ
ÏËÒÎËÚÂ ÒË ÓÚ

ÌÂ„‡ÚË‚ÌË ‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ Ë ÓÒ-
Ú‡ÌÂÚÂ ·‰ËÚÂÎÌË Á‡ ËÁÏ‡ÏË.

 Œ«»–Œ√
ÕÂ·Î‡„ÓÔËˇÚ-
ÌÓÚÓ ÂÌÂ„ËÈÌÓ
‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚ËÂ ˘Â
ÓÍ‡Á‚‡ ‚ÎËˇÌËÂ

‚˙ıÛ Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ ‚Ë, Á‡-
ÚÓ‚‡ ÓÚÎÓÊÂÚÂ ÒÂ˘ËÚÂ ÒË.

ÒÚË„ÌÂÚÂ, ˘Â ‚Ë ÔÓ‰„ÓÚ‚Ë Á‡
·˙‰Â˘ÂÚÓ.

����� �����
�����
����� �����

�����
�����

�����

Клетниците

Филмите до 7 февруари

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Наръчник на
оптимиста

ƒÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ ÒÂ ‡Á‚Ë‚‡ ‚˙‚ ‘‡ÌˆËˇ ‚
Í‡ˇ Ì‡ ’I’ ‚ÂÍ. Δ‡Ì ¬‡ÎÊ‡Ì Â ÓÒ˙‰ÂÌ Ì‡ 19
„Ó‰ËÌË Í‡ÚÓ„‡, Á‡‰ÂÚÓ Â ÓÚÍ‡‰Ì‡Î Â‰ËÌ
Ò‡ÏÛÌ ıÎˇ·. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ËÁÚ˙Ôˇ‚‡ Ì‡Í‡Á‡ÌË-
ÂÚÓ ÒË, ÓÚËÚÌ‡Ú ÓÚ ‚ÒË˜ÍË Ë ÔÂÒÎÂ‰‚‡Ì ÓÚ
·ÂÁÏËÎÓÒÚÌËˇ ËÌÒÔÂÍÚÓ Δ‡‚Â, ¬‡ÎÊ‡Ì
Ì‡ÏË‡ ÔÓ‰ÒÎÓÌ ÔË Í‡ÚÓÎË˜ÂÒÍË Ò‚Â˘ÂÌËÍ,
ÍÓÈÚÓ ‚˙˘‡ ‚ˇ‡Ú‡ ÏÛ ‚ ‰Ó·ÓÚÓ Û ıÓ‡Ú‡.
ŒÚÚÛÍ Ì‡ÒÂÚÌÂ Ô˙ÚˇÚ Ì‡ ¬‡ÎÊ‡Ì „Ó ‚Ó‰Ë Ì‡-
ÔÂ‰ Ë Ì‡„ÓÂ ÔÓ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÒÚ˙Î·Ëˆ‡, ‡
·Ë‚¯ËˇÚ Í‡ÚÓÊÌËÍ ÒÂ ÔÂ‚˙˘‡ ‚ Û‚‡Ê‡-
‚‡Ì „‡Ê‰‡ÌËÌ Ë ËÌ‰ÛÒÚË‡ÎÂˆ.  ˙ÒÏÂÚ˙Ú
Ó·‡˜Â ÏÛ ËÁÌÂ‚Âˇ‚‡, ÍÓ„‡ÚÓ Ò˙‰·‡Ú‡ „Ó
Ò·Î˙ÒÍ‚‡ Ò˙Ò Ò‡ÏÓÚÌ‡Ú‡ Ï‡ÈÍ‡ ‘‡ÚËÌ.

ПРЕМИЕРИ

œ‡Ú —ÓÎËÚ‡ÌÓ Â ÔˇÒÌÓ ÓÒ‚Ó·Ó‰ÂÌ ÓÚ
ÔÒËıË‡ÚË˜Ì‡ ÍÎËÌËÍ‡, ÌÓ Ï‡È ËÁÓ·˘Ó ÌÂ Â
ËÁÎÂÍÛ‚‡Î ÔÓ·ÎÂÏ‡ ÒË. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÂ·Ë‚‡
Î˛·Ó‚ÌËÍ‡ Ì‡ ÊÂÌ‡ ÒË, ÒÂ„‡, 8 ÏÂÒÂˆ‡ ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ, Â¯‡‚‡, ˜Â ˘Â ÔÓÔ‡‚Ë ÌÂ˘‡Ú‡ Ë
ÌÂÔÂÏÂÌÌÓ ˘Â ˇ Á‡‚Ó˛‚‡ ÓÚÌÓ‚Ó Ò Ì‡ÚÂ-
Ê‡ÎÓ ÓÚ ÌÂÒÔÓ‰ÂÎÂÌ‡ Î˛·Ó‚ Ò˙ˆÂ Ë ‰ÓÒÚ‡
ÓÎÂÍÌ‡ÎÓ Ë Á‡ˇÍÌ‡ÎÓ ÚˇÎÓ. ŒÔÚËÏËÒÚ˙Ú ÓÚ
Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ ‚ Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡‰‰ÂÎˇ‚‡, ÔÓÌÂ
‚˙‚ ÙËÎÏ‡. ÕÓ ‰‡ÎË ˘Â ÓˆÂÎÂÂ ‚ Â‡ÎÌËˇ
ÊË‚ÓÚ, ÓÒÚ‡‚‡ ÚÂÏ‡ Á‡ ‡ÁÏËÒ˙Î Ì‡ ÔÒËıÓ-
ÎÓÁËÚÂ.

Приключенията
на Сами 2

Cinema City 13:50, 15:50, 17:50Cinema City 13:00, 16:00, 19:00, 22:00 Cinema City 13:45, 16:15, 18:40, 21:10

ƒ˙Î„Ó„Ó‰Ë¯ÌËÚÂ ÔËˇÚÂÎË —‡ÏË Ë –ÂÈ
Ô‡Í ÒÂ ËÁÎÂÊ‡‚‡Ú Ì‡ ÏÓÒÍËˇ ·ˇ„, ÌÓ ÚÓÁË
Ô˙Ú ÁÎË ·‡ÍÓÌËÂË „Ë ı‚‡˘‡Ú ‚ ÏÂÊËÚÂ ÒË
Ë „Ë Ô‡˘‡Ú ‚ ÂÍÁÓÚË˜ÂÌ ‡Í‚‡ËÛÏ ‚ ƒÛ·‡È.
“‡Ï, ‡Á·Ë‡ ÒÂ, ÒÂ ÒÂ˘‡Ú Ò ˆˇÎ‡ Ô‡ÎËÚ‡
ÏÓÒÍË Ó·ËÚ‡ÚÂÎË, ÍÓËÚÓ ËÒÍ‡Ú ‰‡ „Ë ‚˙‚ÎÂ-
Í‡Ú ‚ ÔÎ‡Ì‡ ÒË Á‡ ·ˇ„ÒÚ‚Ó. ÕÓ Á‡ —‡ÏË Ë –ÂÈ
Ë‰‚‡ ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ ÒÔ‡ÒÂÌËÂ. Ã‡ÎÍËÚÂ ËÏ
ÔÓ‰ÓÔÂ˜ÌË –ËÍË Ë ≈Î‡ Ò˙˘Ó Ò‡ Ú˙„Ì‡ÎË ‰‡
„Ë ËÁ·‡‚ˇÚ ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ‚ ‡Ú‡ÍˆËÓÌ‡. —ÎÂ‰‚‡Ú
Á‡·‡‚ÌË ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇ, ‚ ÍÓËÚÓ —‡ÏË ÏÓÊÂ
·Ë ‰ÓË ˘Â ÒÂ˘ÌÂ Î˛·ËÏ‡Ú‡ ÒË ÿÂÎË.
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Култура
Проф. Андрей Даниел:

Не обвинявайте щуреца
в готованство и мързел
Нашата професия е на единаци,
на самотници, смята известният
художник, носител на наградата
„Владимир Димитров-Майстора”

Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

АНДРЕЙ ДАНИЕЛ е роден в Русе през 1952 г. Завършил
е Националната художествена академия, специалност
живопис при проф. Добри Добрев. Първата си самостоя-
телна изложба представя през 1979 г., а до днес експо-
зициите му у нас и в чужбина са повече от 50. Участва
в общи изложби, в пленери, води майсторски класове,
пише статии в специализирани издания за изкуство и
в периодичния печат, преподава в НХА. Пребивавал е и е
творил в Швейцария, в Париж, в Сеул. Негови творби
са притежание на престижни галерии в България и по
света. Автор е на книгата “Неща, места и хора” (изд.
“Захарий Стоянов”). Проф. Даниел бе удостоен с награ-
дата “Владимир Димитров-Майстора” за 2012 г., която
ще му бъде връчена днес в Художествената галерия
“Владимир Димитров-Майстора” в Кюстендил.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

 Проф. Даниел, чести-
та награда!

- Благодаря! Много съм
впечатлен и развълнуван, че
получавам тази награда. Ня-
кога за СБХ тя беше една от
най-големите, “тежки” награ-
ди. И друго е хубаво - че се
присъжда от колегите, което
е много сериозно признание.

 Има немалко добри ху-
дожници без специално об-
разование. Но какво дава
като знание и умения худо-
жествената академия?

- Много е противоречиво в
наше време да се говори за
някаква задължителност, за-
щото условността на нашето
изкуство е безгранична и,
общо взето, вече се смята за
постижение един много по-
широк спектър, отколкото
“грамотните академични уме-
ния”. Важното е себеизразя-
ването, важна е тази експре-
сия, която ще внуши на пуб-
ликата нещо съществено,
вълнуващо. Но ако човек
може да избира в живота си,
би трябвало да избере да
мине през академията. Защо-
то академията се оказва наи-
стина, каквото и значи “ака-
демия” - място за срещи. Не
знам кой кого учи, на какво
учи, но се създава атмосфе-
ра, в която талантът може да
се самообучава, да расте, да
среща себеподобни, да обме-
ня мисли, умения и всякакви
усещания. Това се оказва
ужасно важно, особено за
нашата професия, която, общо
взето, е професия на едина-
ци, самотници. Може би тези
5-6 години на следването са
най-шумните, най изпълнени-
те с общуване за художника.
Когато свърши всичко това,
доста често той си тръгва сам-
самичък по някакъв път и така
срещите са по-скоро празни-
ци, отколкото делници.

 Тази самостоятелност
прави ли го по-свободен и
независим, в сравнение със
събратята му от други из-
куства?

- Ако говорим за царица-
та на изобразителното изку-
ство - живописта (аз съм неин
поклонник и поданик), това е
изключителна територия, ко-
ято дава невероятна свобода,
независимост от всякакви ус-
ловности - обществени, поли-
тически, психологически, вся-
какви други. И, разбира се,
това рано или късно се
превръща в огромна вътреш-
на отговорност - пред хората,
пред историята, пред... някак-
во целокупно нещо, което е
извън нас, на което ние слу-
жим и от което смирено очак-
ваме оценка.

 От преподавателя ли
зависи неговите ученици да
не бъдат вкарани в “акаде-
мичен калъп” или да не му
подражават?

- Много неща зависят от
преподавателя. Но смея да
кажа, че в наше време пре-
подавателите вече са доста
съвременни и модерни хора,
широко скроени, усетили как-
во става по белия свят, и на-
истина са убедени, че не би

трябвало да пречат на свобод-
но и уникално развитие. Раз-
бира се, това е някакво жела-
ние - доколко това желание
може да се осъществи в рам-
ките на учебните програми,
които трябва да се изпълня-
ват във висше учебно заведе-
ние, доколко всичко това
може да се съвмести с цяло-
стната система на обучение
наистина зависи от уменията
на преподавателя.

 Какво е чувството,
когато правите съвместни
изложби с ваши студенти?

- Общо взето, ми е ведро,
приятно. Зависи от колекция-
та, която сме успели да събе-
рем, но дръзваме да напра-
вим такава изложба, когато
знаем със сигурност, че има
работи за показване. Аз
продължавам да имам своите
притеснения от това сравне-
ние, защото талантът и хрум-
ките в нашата област въобще
не са определени от възраст
и опит. Не искам да мистифи-
цирам нашата професия, но
наистина е трудно да се обяс-

ни понякога прекрасното зву-
чене на една много ранна
творба на млад художник,
изпълнена с далеч повече
енергия и внушение, отколко-
то някаква “опитна” работа на
по-възрастен колега.

 Градският пейзаж е
сред акцентите в творче-
ството ви. Каква е София
през вашия поглед?

- Обратно на очакванията,
аз харесвам София. Родом
съм от Русе, захранен съм с
може би най-сериозната
градска среда в България -
знае се, че Русе е европей-
ски град. Когато семейството
ми се пресели тук, в тийней-
джърските си години вече
съм раснал в София. Харесах
този град и даже не обръщам
внимание, че тротоарите са
изпочупени, както и че е мал-
ко замърсен. София има мно-
го прекрасни места, особено
в центъра. Мисля, че в по-
следно време смесването на
модерни строителни матери-
али - стъкло, бетон, метал, със
старите, полубарокови и се-
цесионски постройки много
добре съжителства и създава
усещането за град, който на-
истина се развива.

 Графити културата,
която по света сякаш започ-
на да се превръща в изкуст-
во, тук възприемаме по-ско-
ро като кич, който загрозя-
ва средата.

- Да бъдат вкарани графи-
тите като едва ли не предва-
рително обмислена част от
градската среда - мисля, че
не е възможно. Но те са неиз-

бежни, те са проява на днеш-
ната градска култура и то в
най поп вариант. Това са
неща, които ще трябва да
бъдат понасяни, борбата с
най-ужасните им форми веро-
ятно ще трябва да бъде не-
прекъсната и всекидневна.
Градските власти ще трябва
да чистят фасадите и така,
докогато това полека-лека се
превърне в нещо по-сериоз-
но, както на Запад някои смя-
тат, че вече започва да се
превръща в по-сериозен
жанр в изкуството, но аз още
не го усещам така. Въпреки
че има 5-6 имена, които мно-
го елегантно преминаха от
градските екстериори и сте-
ни в галериите. Ще видим...

 У нас има доста гале-
рии и дори е чудно, че успя-
ват да се издържат и да
съществуват с години. Но
има ли истински пазар на
изкуството?

- Има две версии: че ко-
личеството на галериите се
дължи може би на факта, че
те са фасада на нещо друго,
от една страна. От друга
страна, съм сигурен, че има
галерии, които страшно пре-
дано служат на изкуството и
на художниците. Пазар на из-
куство има някакъв, но обик-
новено пазар на изкуството
е среда, в която нещата все
пак са прогнозируеми - може
човек да се занимава с на-
блюдение, с изследване на
този пазар. В България вече
23-24 години това остава
една особено замъглена
зона. Дали защото няма до-

статъчно ясни закони, при
това благосклонни към тази
област и дейност, не знам.
Може би и хората от свян и
страх не публикуват резулта-
тите на своята дейност, чрез
което не се получава и от-
крит пазар. Но има покупко-
продажби на картини.

 Автор сте на 50 само-
стоятелни изложби у нас и
в чужбина - какво ви дава
контактът с публиката?
Освен колеги, специалисти и
колекционери, сигурно ги по-
сещават и хора, които не
разбират от изкуство, но
изпитват необходимост от
общуване с възвишеното.

- Това е много важно. Не
ме интересува толкова ня-
какъв тип изкуствоведска
оценка, въпреки че това са
важни неща за нас, в по-тес-
ния ни кръг. Все пак контактът
с картините по някакъв стра-
нен начин, тъй като нашето
изкуство е елитарно,
издърпва всеки доброволец,
зрител, в други сфери и изме-
рения. При всички случаи се
утаяват някакви чувства, мис-
ли, усещания и у най-непод-
готвения и непреднамерен
зрител, което всъщност е и
целта на нашата работа. Има
усилие на зрителя да влезе в
контакт с изкуството и всеки,
който направи това усилие,
бива възнаграден по някакъв
начин, когато се среща с
нещо добро. Аз лично имам
огромна нужда, макар да е
малко абстрактно чувство, от
контакт с публиката. След
като съм направил опреде-
лен брой картини, посветени
на някаква тема или посока,
имам нужда да ги покажа. Не
само за да се продаде нещо
- разбира се, това е важно, а
за да усетя реакцията, да усе-
тя моя съвременник и аз дали
съм му съвременник. Изкуст-
вото е изобщо форма на об-
щуване, вид комуникация. В

нашите модерни времена
стигнахме до извода, че това
е една от основните потреб-
ности на човека - да общува
по всякакви канали, и това е
един от най-великите канали
за тази цел.

 Във вашето знамени-
то семейство всеки има
свой успешен път, облик и
изяви - баща ви, вие, дъщеря
ви Ида, синът ви Александър.
Живеейки в уникален свят
като този на Леон Даниел,
понякога близките остават
в сянката му или не успяват
да изградят собствено лице
и самочувствие.

- Много ми е драго да чуя,
че така изглежда отстрани, аз
не си давам сметка за това.
Ние просто наследихме от моя
баща - и дядо на Ида и Санди
(много се надявам и техният
брат Марко, който е още
малък, да наследи това) усе-
щането, че трябва добре да
си свършиш работа, да оби-
чаш това, което правиш, и да
го правиш с цялата си енер-
гия и мотивация. След това -
каквото стане. Разбира се, че
вероятно до голяма степен
интересът към нас се дължи
на завещаното име от баща
ми, а то е наистина тежко и
сериозно. Но, слава Богу, ня-
маме страхове - нито аз, нито
дъщеря ми, нито синът ми.

 Издадохте книга с
пътеписи, есета, портрети
и ваши картини. Кога идва
потребността да кажете с
думи нещо, което не сте из-
разили с четката?

- Това съпътства целия
живот на художника. Той може
и по-рядко да се среща със
себеподобни, но като се
срещне, не спира да говори.
Говорим много - или се хва-
лим, или правим анализи.
Мисля, че има особена специ-
фика в нашия тип говорене,
защото ние сме хора, които
се занимаваме с превръщане-
то на понятията, на думите в
образи или пък с улавянето
на тези образи, без въобще
да са минали през понятията
и думите. И тази игра между
материалното и чисто идеал-
ното е нещо, малко по-далеч-
но и различно от другите про-
фесии, които по-скоро бора-
вят и се изразяват чрез поня-
тия и думи и това изчерпва
всичко. Така че има някаква
закачка. Книгата е наистина
потребност да се разкажат
неща, които няма защо да се
рисуват - мои размишления,
след като процесът на работа
е завършил и човек има нуж-
да да си даде сметка какво е
станало, да направи оценка,
анализ на работата си или пък
направо да даде ключ на чи-
татели и зрители към разби-
рането на някои свои мисли в
материала.

 Не карате кола, не
ползвате компютър - това
някаква съпротива срещу
зависимостта от съвремен-
ните технологии ли е, или
просто не ви влече?

- Напротив, технически съм
добре образован, навремето
сам съм си оправял магнето-
фони, касетофони, всякакви
машинарии вкъщи, до ден
днешен. Но това все по-голя-
мо подчинение на някакъв вид
технически условности - ком-
пютърът пак е средство за
общуване, за контакти или пък
за любопитстване във вселен-
ските пространства, цялата
тази техническа опосредстве-
ност на съвсем нормални чо-
вешки стремления ме изнервя
и не ме удовлетворява. Много
по-хубаво е да си приказва
човек с другия, даже теле-
фонът е за предпочитане, ко-
гато трябва да се говори с
някого отдалеч. А за колата -
още на младини се отказах,
това даже беше повод да по-
спорим с баща ми. Той много
искаше да се освободи от
ангажиментите към стария си
москвич, но аз категорично
отказах да го приема.

На стр. 27
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Култура

ÒÚÆÅÍ  ÏÎÌÅÍ

Навършиха се 40 дни от кончината
на нашия скъп баща, дядо и прадядо

Професор
ИВАН ДИМИТРОВ КАЛАЙКОВ

доктор на науките
21.11.1921 - 23.12.2012

Винаги ще помним
твоята грижа и

безрезервна отдаде-
ност на семейството.
Твоят неуморен твор-

чески труд, плод на
който са 10 моногра-
фии и над 300 научни

публикации, винаги ще
бъде за нас пример за
всеотдайност и посве-

теност на избрания
път. Твоята борба и

саможертва в младеж-
ките години, посвете-

ни на антифашисткото движение, ни учат на
безкористност и честност при отстояване
на идеите в живота. Твоята силна и нежна

любов към съпруга, деца, внуци и всички
близки ни кара да си спомняме с безмерна

тъга за голямата загуба.
ЩЕ НИ ЛИПСВАШ МНОГО, МИЛИ ТАТКО И ДЯДО.

ПОЧИВАЙ В МИР.

От семейството

 Вие пушите пури - съзира-
те ли сериозен конфликт заради
забраната за пушене на обще-
ствени места, в заведения?

- Не ме интересува. Това са глу-
пави, отвличащи от главните
сблъсъци, спорове. Мога и да пуша,
мога и да не пуша - като всеки шоп
(смее се).

 Изкуството преди всичко
възпитава чувство за естети-
ка, критерий за красивото, изви-
сява. Често обаче е и отражение
на проблемите на хората, на об-
ществото, на социалната дейст-
вителност.

- Изкуството е огромна и разно-
образна област на човешкото би-
тие, познание, дейност и т.н. В него
има жанрове, които се занимават с
осигуряване на удоволствие и от-
мора, почивка и т.н. Има области,
които се занимават с изящното, с
красивото. Има области, които се
занимават с проблемите. От исто-
рията на изкуството знаем, че ле-
доразбивачът, носът на цялото дви-
жение в изкуството, е онова изкуст-
во, което се занимава с проблеми -
човешки, обществени, философски,
религиозни. Проблем значи ня-
какъв вид сблъсък, контраст, проти-
воречие, което съществува изна-

Не обвинявайте щуреца...
чално в обществото или в душата
на човека. И още в изследването
на тези проблеми е голямата за-
дача на изкуството. Изследвайки
тези чисто човешки области, изку-
ството се изразява по специфичен
начин, не както се изразяваме, ко-
гато седнем да изпием по една
ракия. Изразява се изящно, други
казват красиво (понякога изящно-
то не е точно красиво), изразява
се някак изясняващо. Опитът да се
навлезе в дадения проблем дона-
ся това, което наричаме катарзис,
или онова разбиране, въздишка -
а-а, това ли било, или въздишка
на удовлетвореност. Този процес
е друг, той не е толкова елемента-
рен, колкото да се възпитава чув-
ство за красота или за хармония.
Той е по-скоро една тяга към от-
криване на истината, на същност-
та на нещата и главно на човеш-
ката същност. Защото ако науката
се занимава с усещането и изуча-
ването на всичко около нас, ма-
кар че и ние представляваме на-
учен обект на науката, то нашата
нематериална, духовна същност е
обектът на изкуството. Този ана-
лиз на човешкото у човека - до-
колко го има, в какво се състои,
това е работа на изкуството.

 Реалностите от всекидне-

вието влияят ли на художника
- битовизмите, страданието, ми-
зерията, отчаянието, грозота-
та в отношенията, разприте в
обществото...

- Разбира се, че влияят. Худож-
ниците са като всички останали
хора, социални животни, които се
вълнуват от всякакви подобни
неща и това е важно за тяхната
чувствителност - да усетят и жило-
то, и меда на времето.

 В последните години много
хора на изкуството си отиват
унизени, забравени. Може ли да
се направи нещо тези личности
по-достойно да преживяват ста-
рините си?

- Не мога да кажа какво, но
вероятно трябва да се направи
нещо. Много е сложен този момент,
защото непрекъснато се повтаря,
че каквото си надробил, това ще
сърбаш. А приказката за мравката
и щуреца всички я знаем. Нашият
народ поддържа тази приказка,
това е разбирането му и то се вне-
дрява и в органите на управление.
А в други европейски нации нямат
навика да обвиняват щуреца в го-
тованство и мързел. Но какво да
правим... Сложен въпрос. Особено
след като държавата и нацията са
толкова бедни.
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17-ият “София филм фест”,
съвместно с Италианския кул-
турен институт, кани българска-
та публика на среща с леген-
дата на италианското кино, ре-
жисьора Паоло Тавиани, и
съпругата му, художничката по
костюмите Лина Нери Тавиани.
Те ще пристигнат у нас по по-
вод удостояването на Братя
Тавиани с Наградата на София.
Ретроспектива от 13 филма ще
бъде показана в рамките на
фестивала, а италианската гала
- на 9 март, ще бъде прожекци-
ята на най-новия им филм - иг-
рално-документалният “Цезар
трябва да умре”, разказа на
пресконференция вчера дирек-
торката на Италианския култу-

Братя Тавиани получават
Наградата на София

Виторио и Паоло Тавиани

Ние сме като капучиното - трудно
е да се каже къде свършва кафето
и къде започва млякото, шегуват се
прочутите кинорежисьори

рен институт в София Анна
Амендоладжине. Лентата е от-
личена със “Златна мечка” от
Берлинале 2012 и с “Давид на
Донатело”. Репетициите и
изпълнението на пиесата
“Юлий Цезар” на Шекспир, изи-
грана от затворници с дългого-
дишни присъди в затвора Реби-
бия в Рим, е в основата на тази
концентрирана, наситена и сил-
новъздействаща драма.

Режисьорската дейност на
братя Тавиани, осъществявана
“на 4 ръце” през последните 50
години, е почти уникален случай
в историята на киното, довел до
създаването на 22 творби, отли-
чени с много международни на-
гради от Кан, Берлин и Венеция

до Монреал, Москва и много
други престижни фестивали, при-
помня Светлана Дамянова.

Виторио (1929) и Паоло
(1931) Тавиани са родени в
малко село в Тоскана. Следват

изкуство в Университета на
Пиза, а след това се насочват
към киното, повлияни от среща-
та си с неореалистичната дра-
ма “Пайза” на Роберто Росели-
ни. През 1954 г. братята снимат

първия от 7 документални фил-
ма - “Miniato, luglio ’44", разказ
за избиването на част от жите-
лите на родното им село от
нацистите. Игралният им дебют
“Un uomo da bruciare” се появя-
ва през 1962 г., с Джан Мария
Волонте в първата си главна
роля.

Една от най-знаменитите
режисьорски двойки в киното
подхожда към социалните и
политическите проблеми на
своето време от поетична, а не
от философска гледна точка, с
помощта на алегорията в отми-
нали и бъдещи времена. Едва
ли е възможно да се опише как
братя Тавиани си разделят за-
дачите по време на снимки. При
представянето на “Баща госпо-
дар” в Кан, един от двамата, от-
говаряйки на въпроса на жур-
налист, дава шеговито обясне-
ние: “Ние сме като капучино-
то... Трудно е да се каже къде
свършва кафето и къде започ-
ва млякото!”

В неговия свят като че ли няма таван,
няма прагове, има само една свободна
територия, където свободно поникват ду-
мите му. Където никой не би могъл да
спре откровенията му. Той не се застрахо-
ва от евентуални грешки. Не прави уго-
ворки. Естествеността е неговата сила.

Неуморим, енергичен, добронамерен.
Такъв е Продрум Димов и в новата си
книга “Пътуване към острова на духа” (изд.
“Богианна”). Не позира. Не търси път към
пиедесталите на непременно и само  “ви-
соки имена”. Перото му спира там, където
нещо го е развълнувало, където е открил
за себе си друг чувствителен човешки
свят. Признава, че описва отделни мигове
или качества, не всичко за някого. Но през
годините е написал толкова много, че
творчеството му е своеобразен дневник
на българската култура (“успях да издам
45 скромни книги за деца и възрастни”,
пише в послеслова авторът). Малки случ-
ки, някой и друг щрих - и късче време
изписва портрета си пред читателя. Бих
нарекла тези щрихи и проява на отговор-
ност. И чувство за дълг. Ако творецът не
улови мига чрез човека - кой друг би го
направил? Ако творецът не избира и пътя
на общественик - като Продрум Димов -

ЗА ДУХОВНОТО - В ТОВА
НЕДУХОВНО ВРЕМЕ...

ИЗБРАХА ПОБЕДИТЕЛИТЕ В
КОНКУРСА „АКО СЕ ПРЕВЪРНА
В ПТИЦА ЗА ЕДИН ДЕН...”
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Конкурс за ученическо
есе на тема “Ако се
превърна в птица за един
ден...” организираха в края
на миналата година чле-
нове на природозащитни-
те клубове в Свищов, Бе-
лене и Никопол. Органи-
затори са издателство “Из-
ток-Запад”, дирекцията на
Природен парк “Персина”
и Международната приро-
дозащитна организация
WWF. Той е част от проек-
та “Трансгранични консер-
вационни мерки за опаз-
ване на малкия корморан
и белооката потапница в
характерни места на тери-
торията на България и
Румъния по Програма
“LIFE +” (наричан още “Зе-
лени граници”). Конкурсът
се проведе на територията
на ПП “Персина”, Белене,
който е една от пилотните
територии по проекта. По-
бедителите са Владимир
Минчев - с. Овча могила,
Теодора Тачева - Свищов,

Продрум Димов на 80 години
не пренебрегва ли тази
отредена му мисия?

Книгата съдържа
очерци, литературни
обзори, интервюта, статии - и
думи за автора от личности като Анжел
Вагенщайн, Никола Радев, Евтим Евтимов,
Кольо Георгиев... В нея срещаме имената
на незабравимите Георги Георгиев-Гец,
Павел Матев, Асен Кисимов, Дамян Дамя-
нов, на духовни личности като Анжел
Вагенщайн, Надя Попова, Анибал Ради-
чев... Част от текстовете са публикувани в
ДУМА веднага след написването им. Това
е прекрасното “съучастничество” на вест-
ника в документирането на факти от по-
лето на културата. Отправна точка в напи-
саното от Продрум Димов е уважението
към труда на който и да е творец. Една
празнота в общественото ни поведение
сега - да се подчертае създаденото от
някого, да не се разчита на случайността,
оценката да бъде стимул. Признанието не
е за избрани. То е за всички, които насе-
ляват острова на духа. С качества на до-
кумент, с усет към акценти, които откроя-
ват един човешки свят, книгата на Про-
друм Димов ненатрапливо и с топла обич
към словото и неговите апостоли ни на-
помня, че всички ние трябва да участваме
в пътуването към острова на духа.

Николинка ХРИСТОВА

и Георги Тачев - Никопол.
Те получават книги за ця-
лото семейство по техен
избор от каталога на изда-
телство “Изток-Запад”.
Специална награда полу-
чава София Шанколова.
Поощрителните отличия са
за Румен Гулев, Ивелин
Ангелов, Йоанна Иванова
и Петя Маркова и са пре-
доставени от WWF.

Георги Тачев e член на
центъра “Приятели на кра-
езнанието и пазители на
историческата и културна-
та памет на родния край”

към НЧ “Напредък 1871” в
Никопол, изграден по про-
ект “Активни граждански
общности чрез читалища-
та в България” на сдруже-
ние “Платформа АГОРА”.

Днес от 14,30 ч. в Посе-
тителския център на
ПП “Персина” в Белене ще
бъде отбелязан Световни-
ят ден на влажните зони с
различни инициативи, обе-
динени под мотото “Влаж-
ните зони се грижат за
водата”, в които всички
желаещи могат да вземат
участие.

14-годишният Георги Тачев показва белооката
потапница, нарисувана на керамичната карта на

ПП “Персина” в читалището в Никопол
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ИЗСТРЕЛЯЛА
В КОСМОСА ДВА
РАЗУЗНАВАТЕЛНИ
СПЪТНИКА
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ТУРЦИЯ Е ЗАВЪРШИЛА
ИЗПИТАНИЯТА НА БПЛА ANKA
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В РУСИЯ:

Доставката на апаратурата ще се
провежда в рамките на държавната
поръчка за текущата година
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рез тази година
войските от Източ-
ния военен окръг
ще получат 9 нови
навигационно-гео-

дезически комплекса ПНГК-1,
съобщава РИА „Новости”. До-
ставката на новата апаратура
ще се провежда в рамките на
държавната поръчка за теку-
щата година. През 2012 г. във
войските от Източния военен
окръг бяха доставени четири
такива комплекса, създадени
на базата на автомобил «Ка-
мАЗ». Новите ПНГК-1 се пла-

нира да се използват пара-
лелно със стационарната
спътникова навигационна сис-
тема «Топкон». В състава на
ПНГК-1 влизат жирокомпас,
планшетен компютър и
спътниковата система ГЛО-
НАСС/GPS. Всички системи са
цифрови. Комплексът позволя-
ва оперативно да се опреде-
лят координатите на придвиж-
ването на войските, а също и
да се построяват триизмерни
модели на местността. Отли-
чителна черта на ПНГК-1 е из-
ползването му при всякакви

метеорологични условия. За
ПНГК-1 погрешното определя-
не на координатите и височи-
ната на точки от местността в
режим реално време е не
повече от 15 м при движение
по маршрут. При използване
на данни от навигационно-ге-

одезическия спътников прием-
ник погрешното определяне
на координатити не превиша-
ва един метър. За подготовка
на провеждането на измерва-
ния на комплекса са необхо-
дими не повече от 30 минути.
Разчетът е от трима.

ПНГК-1

а 28 януари е извършен първият полет на
серийния многоцелеви вертолет Wildcat HMA
Mark 2 (AW159 Lynx Wildcat), произведен от
италианската компания AgustaWestland за

СЕРИЙНИЯТ ВЕРТОЛЕТ
WILDCAT ИЗВЪРШИ
ПЪРВИ ПОЛЕТ

кралските ВМС на Великобритания. По информация
на Flightglobal полетът се е състоял в графство
Сомерсет.

Великобритания ще придобие 28 хеликоптера
Wildcat за своите ВМС и 34 за Сухопътните си сили.
Стойността на сделката е над 1.5 милиарда паунда
(2.5 милиарда долара). Отделно 250 милиона дола-
ра ще струва техническото обслужване и обучение
на летци. С новите хеликоптери ще бъдат заменени
остарелите армейски Lynx AH7/9/9A и палубните
Lynx HAS3/HMA8.

Wildcat лети със скорост до 296 км/ч на разсто-
яние до 777 км и може да транспортира до седем
човека. Въоръжението му включва торпеда Sting
Ray, дълбочинни бомби, управляеми и неуправляе-
ми ракети и 12,7 мм картечница.
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AW159
Lynx

Wildcat

БПЛА Anka

урция е завър-
шила приемни-
те изпитания
на новия без-

Снимка TAI

пилотен летателен
апарат Anka, с чиято
разработка компани-
ята Turkish Aerospace
Industries се занима-
ва от края на 2009 г.
Както се съобщава в
в прессъобщение на
TAI, заключителни-
те изпитания са се
провели от  20 до 22
януари т.г. В момен-
та турската компания
води преговори със Секретариата за военна промишленост (SSM) за
сключване на договор за серийно производство на безпилотници. В
хода на серията от приемни изпитания, започнали през есента на
2012 г., БПЛА Anka изпълни няколко проверовъчни полети. През
януари т.г. на заключителните изпитания апаратът е бил във въздуха
повече от 18 часа във ветровито време. При това се е провела и
проверка за далечина на свръзката, която за Anka ет 200 километра.
БПЛА е проверяван за възможността за автоматично излитане и
кацане, а на 22 януари апаратът е изпълнил нощен полет. Anka е с
дължина осем метра, а размахът на крилата му е 17,3 м. Апаратът е
снабден с двигател с мощност 155 к.с. По данни на TAI БПЛА е
способен да се намира във въздуха не по-малко от 24 часа, водейки
разузнаване от височина девет хиляди метра. Засега Anka е оборуд-
ван само с инфрачервени и електронно-оптически системи за наблю-
дение, но в бъдеще апаратът ще получи системи за радиоелектронно
разузнаване, спътникова връзка и ретранслатор на сигнали.

Индия е изпробвала успешно
балистична ракета К-15

Пуск на
K-15

Индия е извършила успешно
изпитателно изстрелване
на балистичната ракета с
подводно базиране (SLBM)

К-15 "Sagarika". Изстрелването на
ракетата е било извършено под
водата, като К-15 е стартирала от
специален контейнер, разполо-
жен на подводна платформа в
Бенгалския залив. Изстреляна е
на максимална далечина, като

бойната й част е паднала в пла-
ниранния район. Други подробно-
сти за изпитанията не се съобща-
ват. Предполага се, че ракетата
К-15 има далечина на действие
от 750 до 1500 км и може да носи
ядрена бойна глава. К-15 трябва
да стане основно оръжие на ин-
дийската атомна подводница
"Arihant", която ще може да носи
до 12 такива ракети.

Снимка LIVEFIST

т японския космодрум Танегасима
на остров Кюсю е изстреляна ра-
кета-носител H-2A/202 (F22) с ра-
зузнавателните спътници JSE

Старт на ракетата-носител H-IIA

Снимка JAXA

Reda-4 (IGS Radar No. 4) и Jissho eisei
(Demo Satellite). Единият от спътниците е
предназначен за радарен мониторинг и
може да следи обекти на повърхността
на Земята през нощта, а също в услови-
ята на силна облачност. Вторият апарат е
снабден с чувствителна камера за опти-
ческо наблюдение, която може да разли-
чи на земната повърхност обекти с раз-
мери до 40 см. Сега Япония разполага с
шест разузнавателни спътници.

Специалисти от Министерството на от-
браната на Русия са започнали да изслед-
ват възможностите за възстановяване на
крайцера „Аврора”, е  съобщил министърът
на отбраната Сергей Шойгу. „Сега обмис-
ляме как да накараме крайцера да се дви-
жи, и ще възстановим кораба в първона-
чалния му вид с парни котли”, е казал
Шойгу. „Аврора” е бронепалубен крайцер
от 1-ви ранг на Балтийския флот. Корабът

„АВРОРА” МОЖЕ
ДА СЕ ВЪРНЕ
НА СЛУЖБА

ОТИДЕ СИ СЪЗДАТЕЛЯТ НА
СЪВЕТСКИЯ ИЗТРЕБИТЕЛ
С ВЕРТИКАЛНО ИЗЛИТАНЕ

След продължително боледуване си отиде
Александър Левински,  оглавявал ОКБ на име-
то на Яковлев от 1984 до 1990 г. Той е бил главен
конструктор на съветския изтребител Як-141 с

Обективът се шегува

вертикално
излитане и
кацане. Ос-
вен това Ле-
вински е взе-
мал участие
в изпитания-
та на много
типове само-
лети като Ту-
16, 3М, МиГ-
25, Як-23, Як-
25, Ла-7 и
даже нем-
ските Me-262.

Як-141

ПОДОБРЕНАТА
SIDEWINDER Е
НАДХВЪРЛИЛА
ОЧАКВАНИЯТА
НА ВМС НА САЩ

Снимка AF.MIL

Ракета AIM-9X Block II Sidewinder

О
Обновената американска ракета AIM-

9X Block II Sidewinder от клас «въздух-
въздух» е преминала половината изпи-
тания и е надхвърлила очакванията на
ВМС на САЩ, съобщава Flightglobal. От
22 проведени изпитания ракетата успеш-
но се е справила с 21. AIM-9 Sidewinder
представлява управляема ракета с малък
радиус на действие и инфрачервена гла-
ва за самонасочване. Първата версия на
ракетата постъпва на въоръжение в САЩ
още през 50-те години, версията AIM-9X
е приета на въоръжение през 2003 г.
Такива ракети защитават интересите на
десетки страни, включително САЩ, Япо-
ния, Израел, Финландия и Турция.
Sidewinder са съвместими с болшинство-
то съвременни изтребители.

е бил пуснат на вода на 11 май 1900 г.,
като е участвал в няколко войни през XX
век. През 1956 г. на крайцера е открит
Корабен музей, като филиал на Централ-
ния военноморски музей.

Какво да се прави, не всички жени са верни...

Източният военен окръг ще
получи нови навигационни
комплекси

Александър
Левински



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

ПЕТЪК 1 ФЕВРУАРИ 2013

Г

След студентски изпит:
- Предадох бял лист...
- И аз предадох бял лист...
- Ей, да не си помислят, че сме

преписвали!

1
(Предпразненство на Сретение Гос-

подне)
Св. мъченик Трифон (Трифоновден)

(† ок. 225-256). Св. мъченица Фивия Пер-
петуа († 203)

Свети Трифон бил още дете, когато по
негова молитва Бог вършел чудеса. Едва
17-годишен, благодарение на Господ из-
лекувал императорската дъщеря Гордиа-
на. Но когато римският престол бил зает
от Декий Траян (249-251), за християните
настъпили тежки дни. Новият император
се заел да изкорени християнството. Мла-
дият Трифон бил жестоко изтезаван зара-
ди вярата си, но не се отказал от своя
Бог. Аквилин наредил юношата да се
изведе извън града и да бъде обезглавен
с меч. Преди да отсекат главата му,
св. Трифон застанал с лице към изток,
благодарил на Бога, че го е удостоил с
мъченически венец, и възнесъл последно-
то си моление - да се всели душата му в
небесното царство. Докато още се молел,
той склонил глава и починал. Не станало
нужда палачите да се занимават повече с
него. Местните вярващи прибрали тялото
да го погребат в своите гробища, но мъче-
никът им се явил насън и поискал да го
погребат в родното му село. Те постъпили
според волята му.
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ВАЛЕНТИН ПЕТКОВ,
член на Общопартийната контролна
комисия на БСП
ДАНИЕЛА ПЕТРОВА,
народна представителка
ИВАН КЮЧУКОВ, футболен деятел
КИРИЛ БОЖИЛОВ, писател
Проф. дхн КОНСТАНТИН
ХАДЖИИВАНОВ, учен-химик,
член на Европейската академия
О.р. ген. МИХО МИХОВ,
почетен председател
на фондация “Български ВВС”
НИКОЛАЙ МИЛЧЕВ, поет
СТОЯНКА МАРИНОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Ловеч
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Бон Джоуви ще се срещне
с кметицата Фандъкова
Бон Джоуви ще се срещне
с кметицата Фандъкова
Бон Джоуви ще се срещне
с кметицата Фандъкова
Бон Джоуви ще се срещне
с кметицата Фандъкова
Бон Джоуви ще се срещне
с кметицата Фандъкова

ървият и ексклузивен концерт
за 2013 г. на Стратия ще се
състои в “Студио 5” днес,
1 февруари, от 19 ч. Усмихна-
тият поп артист е подготвил са-

Ñòðàòèÿ ñ åêñêëóçèâåí
àêóñòè÷åí êîíöåðò
Усмихнатият поп артист ще представи на публиката
в „Студио 5” самостоятелна изява в две части

албума. Всъщност текстът и музиката на
всяка от песните са именно на младия
изпълнител. Режисьор на клипа е Стоил
Вътев.

Стратия е дипломиран класически
пианист със сериозни концертни изяви в
творческата си биография. Като ученик и
студент в Музикалната академия активно
е концертирал. Бил е солист и камерен
изпълнител в много национални и между-
народни форуми и конкурси - в България,
Европа и САЩ. В репертоара си има про-
изведения на автори от всички епохи.
Стратия е изсвирил голяма част от всич-
ките 32 сонати за пиано на Лудвиг ван
Бетовен, изнесъл е много концерти за
пиано и оркестър, както и редица пиеси
от съвременни автори. Значимо място в
програмите му имат клавирните произве-
дения на Фредерик Шопен и Ференц Лист.

Билети на цена 12 лв. се продават на
касите на “Студио 5”, НДК и онлайн на
www.ticketstream.bg и www.ticketplus.bg.

еднъж в година-
та любовта ви-
тае във въздуха
на Токио, кога-

Влюбени двойки ще могат да се
поздравяват с безплатни романтич-
ни серенади в София в “Дните на
любовта”. Всички, обичащи половин-
ките си и пътуванията, имат шанса
да изненадат партньорите си по ин-
тересен начин.

Влюбените български двойки
могат да се поздравят с романтични
музикални изпълнения. За участни-
ците ще има томбола за безплатни
самолетни билети за двама от
easyJet до най-новите дестинации
на авиокомпанията от София до
Берлин Шьонефелд и до Лондон
Станстед.

Серенадите ще звучат в Bulgaria
Mall на 4-10 февруари, от 18.30 до

В американски град се издирва мишка,
изяла марихуана, явяваща се веществено
доказателство. Полицията в Уичито, щата
Канзас, дори показа пред журналисти порт-
рет на предполагаемия нарушител, изготвен
от фоторобот. Лакомата мишка унищожила
всичката марихуана, иззета от пласьор,
срещу когото тече съдебно производство.
Пред медиите полицаите се оплакаха, че това
не е първият набег на гризача, който от
2009 г. насам системно унищожавал вещест-
вени доказателства. Предполага се,
че мишката е похапнала малко марихуана,
а друга част е отнесла в скривалището си
за строеж на гнездото си.

Гравюрата върху дърво “Носорог” (1515) на
прочутия немски живописец и график Албрехт
Дюрер бе продадена за рекордните 866,5 хил.
долара на търг в Ню Йорк, организиран от аукци-
онна къща “Кристис”. Платената от неизвестен ко-
лекционер сума счупи всички досегашни рекор-
ди. До момента никой не беше плащал такива
пари за произведение на големия художник от
епохата на Ренесанса. Началната цена на твор-
бата бе 150 хил.

Сериозна борба се разгоря и за гравюрата
“Меланхолия I”, създадена от Дюрер преди
499 години. Тя се смята за едно от най-загадъчни-
те произведения на майстора. Гравюрата беше
купена за 530,5 хил. долара.

На търга, посветен на творчеството на Дюрер,
беше представена уникална частна колекция,
включваща 62 произведения, създадени в пери-
ода от 1495 до 1526 г. 47 от тях бяха продадени
за общо 6 млн. долара.

амерените в трюмовете на потъна-
ли кораби вина се ползват с голя-
мо търсене в Испания. Изследва-
ния показали, че морето е идеал-
на среда за зреенето на напитка-
та. Прочута изба от испанския град
Херес де ла фронтера вече пусна
в продажба първото вино от Анда-
лусия, отлежавало на морското
дъно и то в амфори като на древ-
ните финикийци. Собствениците на
“Луис Перес” представиха пред
екип от 20 видни сомелиери “под-
водно” вино, отлежавало край бре-
говете на Андалусия на дълбочина
12 метра. Тази техника вече се ек-
спериментира и в други области
на страната. Уникалното в това
вино е не само отлежаването под
водата, а и използването на амфо-
ри, направени с материали и техно-
логия като на финикийците, които
са правели същото и със зехтина.

ОТЛЕЖАВАЛИ В
МОРЕТО ВИНА СА
ХИТ В ИСПАНИЯ

Н

Шъруин Шараби е едва на
3 години, но има коефициент
на интелигентност 136, което
означава, че детето е по-умно
от 99% от хората на планета-
та. Невръстното британче
дори стана член на МЕНСА, в

3-годишно дете е по-умно от 99% от хората на Земята
която влизат най-умните хора
в света, предаде Би Би Си.

Малчуганът може спокой-
но да брои до 200, знае име-
то на всяка държава на Земя-
та и може да посочи кое е
знамето й. Освен това е наяс-

но с функциите на всеки от
вътрешните човешки органи.

Майка му, Аманда Шара-
би, разказва, че синът й от-
давна вече не гледа детски
програми по телевизията, а
следи новинарските блокове.

Шъруин е проговорил, когато
е бил на 10 месеца. Започнал
да подрежда мислите си в
изречения на година и поло-
вина. Аманда споделя още, че
с момчето човек може да го-
вори като с възрастен.

„НОСОРОГ” НА ДЮРЕР
С РЕКОРДНА ЦЕНАЛюбовни серенади

огласят София
Любовни серенади
огласят София
Любовни серенади
огласят София
Любовни серенади
огласят София
Любовни серенади
огласят София

20.30 ч. в делник и от 16.30 до
19.00 ч. през почивните дни. Побе-
дителите ще бъдат наградени на
14 февруари.

Инициативата за Св. Валентин
продължава традицията на easyJet
да организира атрактивни публични
събития, които променят духа и ат-
мосферата на градската среда в
София. Сред досегашните меропри-
ятия са най-масовият бой с яйца на
Великден, който се провежда всяка
година, испанска сиеста в центъра
на града, английско чаено парти,
конкурс за любовни пожелания и
игри във фен страницата на компа-
нията http://www.facebook.com/
easyJetBulgaria.

С КРЯСЪЦИ ИЗРАЗИХА ОБИЧТА
КЪМ СЪПРУГИТЕ СИ ЯПОНЦИТЕ

съпруг. “Ще те обичам
вечно”, не скри чувства-
та си друг японец.

По традиция в стра-
ната сдържаността и
мълчанието се ценят
по-високо от прямотата.
Поради тази причина
изразяването на дъл-
боки чувства като лю-
бов и привързаност от-

давна затруднява япон-
ците. Ето защо веднъж
в годината те се обяс-
няват с крясъци. Про-
явата се организира за
пети път. Целта е япон-
ските мъже да бъдат
стимулирани да показ-
ват привързаността
към жените си по по-
категоричен начин.

Надрусана мишка
се издирва в САЩ

П
мостоятелна изява в две части. Концертът
е изцяло акустичен, научи ДУМА от Биля-
на Кънчева. В първата част ще прозвучат
класически произведения за пиано от
Шопен и Лист и авторски клавирни пиеси
на Стратия. Втората част е посветена на
акустични версии във формат пиано и глас
на авторски песни на музиканта, както и
няколко евъргрийна от световната поп
музика. Специални гости в нея ще са ки-
таристът от електронната група Light
Machine Aleksix Shunud и виртуозният
бийтбоксър RedOne. “Този формат на кон-
церта е много различен и не се е правил
досега”, споделя самият Стратия.

В края на миналата година той пред-
стави новия си клип “Real Love”, който е
пилотен сингъл от предстоящите му два

В
то обикновено сдържа-
ните мъже в Страната
на изгряващото слънце
се събират в паркове-
те, за да изразят с
крясъци нежните чувст-
ва към своите съпруги,
предаде Ройтерс. В на-
вечерието на 31 януа-
ри - на японски датата
е игра на думи за “оби-
чана съпруга” - десет-
ки представители на
силния пол изливат
чувствата си на обще-
ствено място.

“Съжалявам, че
напълнях през послед-
ните 7 години, но това е
само защото гозбите ти
са толкова вкусни”, кре-
щя облечен в костюм
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Спорт

Л

Б
гледайте

кратки

ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Унион -
Зандхаузен

21.30 Вердер -
Хановер
ПО ТВ +

22.30 Валядолид - Атлетик Билбао
ПО БИ БИ ТИ

21.40 Рома - Каляри

Младежки национал
от Берое игра
3 мин. срещу
шампиона на Русия

Крилото на Берое Иван Горанов
игра 3 минути за полския Гурник
(Забже) в контролата срещу шам-
пиона на Русия Зенит Санкт Пе-
тербург в Турция. Руснаците спе-
челиха спаринга с 1:0 след гол на
Владимир Бистров (57). Младежки-
ят ни национал влезе в 87-ата мин.
като смени Водечки. Той е на проби
в Гурник и игра като титуляр в
контролата срещу друг руски от-
бор Том, която поляците загубиха
с 0:5. В нея хеттрик вкара бившият
национал Димитър Макриев, който
пък е на проби при руснаците от
израелския елитен Ашдод.

Славия ще гони Киров

Старши треньорът на Славия
Велислав Вуцов ще освободи още 2-
3-ма футболисти по време на зим-
ната подготовка. Най-вероятно
първият освободен ще бъде напа-
дателят Александър Киров. Юно-
шата на Левски разочарова с изя-
вите си в спаринга с Ботев Вр,
завършила 1:1. Бившият младежки
национал Киров тренира близо
месец с “белите”, но със сигурност
няма да получи предложение за до-
говор от страна на клуба. Имената
на останалите футболисти, които
не влизат в плановете на Вили
Вуцов, ще станат известни в след-
ващите седмици.

Монтана взе
Владислав Златинов

Осмото ново попълнение в Мон-
тана през зимата е нападателят
Владислав Златинов. Бившият иг-
рач на Славия ще остане на ста-
дион “Огоста” до края на сезона.

Тим от Йерусалим
подписа с мюсюлмани

Първодивизионният израелски
футболен отбор Бейтар (Йеруса-
лим) наруши негласна традиция да
не привлича арабски или мюсюлман-
ски футболисти и подписа догово-
ри с двама мюсюлмани чеченци.
Заур Садаев и Джабраил Кадиев
идват от руския Терек Грозни,
където доскоро игра и Благой Геор-
гиев, и бяха представени официал-
но като нови попълнения на Бей-
тар. Това събуди сериозно недовол-
ство сред привържениците на Бей-
тар, които са известни с нетърпи-
мостта си към мюсюлмани и араби
и подготвят протести заради
двамата нови играчи.

Американци купиха
акции на Юнайтед

Американската инвестиционна
фирма Блек Рок, със седалище в Ню
Йорк, купи акции в английския Ман-
честър Юнайтед. Блек Рок вече
притежава 8% от “червените дя-
воли”. Общият брой акции на 19-
кратните шампиони на Англия,
притежавани от инвестиционна-
та фирма, е 3.3 милиона. Американ-
ските бизнесмени от фамилия
Глейзър са собственици на клуба
от Манчестър. Те притежават и
контролния пакет акции на “черве-
ните дяволи”.

Бербатов с гол
и победа за ЧРД
32-годишният благоевградчанин се връща в националния
за благотворителен мач за Стилиян Петров

Димитър Бербатов открива с глава срещу Уест Хем в мача от 24-ия кръг
на Премиърлийг, спечелен от Фулъм с 3:1

Б
ългарският напа-
дател на Фулъм
Димитър Бербатов
успя да се разпи-
ше навръх 32-ия

“Димитър Бербатов ще се завърне в националния
отбор, но при ветераните и в благотворителен мач. Дву-
боят ще се състои на 25 май в София на Националния
стадион “Васил Левски”. В него  ще се срещнат ветера-
ните на Астън Вила и националния отбор на България.
Шоуто е предвидено да започне в 15 ч. Всички приходи
отиват за фондация за борба с левкемията при децата.
Билетите най-вероятно ще са по 10 лв., като ще бъдат
продадени и ложите. Митко е потвърдил, че ще играе,
защото сезонът в Англия приключва предната седмица.
В отбора ще намери място и Христо Стоичков - единст-
веният българин, вдигнал “Златната топка”, както и се-
лекционерът на националния тим Любослав Пенев. Меж-
ду доказаните майстори на топката ще се появи и преми-
ерът Бойко Борисов, а селекционер на ветераните ще
бъде Треньор №1 на ХХ век Димитър Пенев. С гостите
трябва да пристигнат и бизнесмени, които да участват
във форум в София, а след това ще опитат и голф игри-
щето в Правец. Мачът щял да продължи там, но в него
ще участват само Стоичков и Красимир Балъков.

Снимка FULHAMFC.COM

си рожден ден, повеждайки
тима си към успех срещу
Уест Хем Юнайтед в мач от
24-ия междинен кръг в Анг-
лия. Възпитаниците на Мар-
тин Йол взеха важни 3 т.
след успех с 3:1 в лондон-
ското дерби.

Бербатов започна като
титуляр в домакинския дву-
бой на “Крейвън Котидж” и
получи аплодисментите на
24 791 зрители, след като
се разписа още при първата
си добра възможност пред
вратата на “чуковете”. Той
засече центриране на Дей-
миън Дъф още в 10-ата мин.
и откри с 8-ия си гол с фла-
нелката на “котиджърс”.

След почивката обаче
Кевин Нолън (48) изравни
след центриране на Нобъл
и грешка на Бербатов, кой-
то не успя да го покрие. Още
в ответната атака обаче
партньорът на Бербо в ата-
ка Уго Родайега (49) напра-
ви 2:1 след ново центрира-
не на Дъф.

В края Джоуи О’Брайън
(90) от символичните гости
си вкара автогол след опит
да избие шут на сменилия
Бербатов Младен Петрич от
малък ъгъл.

След мача мениджърът
на Фулъм Мартин Йол заси-
па с комплименти Бербатов.
Той го обяви за “един от най-
надарените играчи”, които
някога е виждал, и изрази
съжаление за контузията,
която ще го извади от игра
за няколко седмици.

“Съперниците бяха мно-
го сигурни, че при гола му

има засада. Аз не съм го
видял и не мога да кажа
нищо. Видях, че Бербатов
погледна страничния съдия,
сигурно бе притеснен, но
това се случва, помня доста
случаи, в които ние сме били
ощетени, но този път спече-
лихме. Бербатов е различен,
играе в различна роля, ви-
наги се притеснява, защото
е №9 и винаги трябва да
вкарва голове. Искаме го или
напред, или зад нападателя,
но днес на върха беше Ро-
дайега, затова се нуждаех-
ме от Бербатов около него и
да се връща в полузащитата.
Той е един от най-талантли-
вите играчи, които някога
съм виждал. Разбира се, че
може да свърши работата
там. За него е лесно, може
да играе като №10, може да
играе отпред. Бях доволен от

него днес, но единственото
е, че е контузен и няма да
бъде на линия за следващи-

те седмици, но се надяваме
да не е толкова лошо”, ко-
ментира холандецът.

Българският национален отбор по футбол ще
играе приятелски мач с Япония. Селекцията на
Любослав Пенев ще гостува в страната на из-
гряващото слънце на 30 май, съобщиха от БФС.
Пет дни по-късно тимът ни ще изиграе за първи
път контрола и с Казахстан. Азиатското турне
на националния отбор е предвидено да започ-
не на 27 май, само ден след края на футболно-
то първенство.

Първоначалната идея на треньорския щаб
начело с Любослав Пенев бе за една единстве-
на контрола - гостуването на Казахстан. Изклю-
чително сериозната финансова оферта на япон-
ците обаче е накарала селекционера и прези-
дента на БФС Борислав Михайлов да приемат
дългото пътуване. Три месеца по-късно е и най-
сериозният двубой за националите от началото
на световните квалификации - гостуването на
лидера Италия. Така мачовете с Япония и Ка-
захстан ще бъдат последните приятелски сре-
щи преди визитата на европейския вицешампи-
он и 4-кратен световен първенец.

ЯПОНИЯ И КАЗАХСТАН
НИ КАНЯТ ЗА КОНТРОЛИЛевски е 66-и в Европа

Локо Пд е отхвърлил получената в канцелариите на
“Лаута” официална оферта от израелския първодивизи-
онен клуб Ашдод за капитана Христо Златински. “Г-н
Марешки е категоричен, че на този етап Златински не
се продава”, заяви административният директор на Ло-
комотив (ПдАтанас Узунов пред клубния сайт. Еквадо-
рецът Леон Валенсия пък сам се отказал да се бори за
място в отбора. Нападателят, който бе на пробен пери-
од, пропусна две тренировки на “Лаута”, без да уведоми
никого от клуба за своето отсъствие. Финансовият ди-
ректор на Литекс Величко Дихонов обвини Локо Пд за
провалените преговори за трансфер на албанския мла-
дежки национал Едон Хасани и таланта Румен Руме-
нов. “Обвиненията от Пловдив са некоректни. Гриша Ган-
чев не е участвал в преговорите. Лично аз се разбирах
с тяхното ръководство, но едно говорихме, а те друго
направиха в последния момент”, заяви Дихонов.

Л
евски се нареди пред английските Евертън и Фулъм, Фиорен-
тина (Ит), Еспаньол (Исп), руските Спартак и Локомотив Москва
в класация на Международната федерация за футболна исто-
рия. Подреждането е за настоящото столетие, а освен “сините”
в топ 100 попадат още ЦСКА и Литекс.

В него Левски се нарежда на 66-о място с 1257,0 т., след
Фейенорд (Хол) с 1287 и пред Цървена звезда (Сър) 1245,5 и
Динамо Букурещ (Рум) 1239,5, най-вече заради участието си в
групите на Шампионската лига, четвъртфинала за Лига Европа
и няколко участия в групите на втория по сила турнир. От нача-
лото на века “сините” са завоювали и 5 титли на България.

Кръвният враг ЦСКА е на 87-а позиция с 1128,0 т. след
Майорка (Исп) 1137,0, пред Брьондби (Дан) 1120. В Топ 100 е и
Литекс - 93-и с 1076,5 - между Осасуна (Исп) и Днепропетровск
(Укр).

Останалите български клубове не попадат сред първите 250
отбора. Локо Сф е на 255-а позиция с 555,5 т. Черно море и
Локо Пд са съответно 297-и и 298-и с 502 и 501 т. В Топ 400 е
и Славия - №339 с 456,5 т., а Берое разделя 552-ро място с Каен
(Фр) с 262,0. Настоящият шампион на България Лудогорец не
фигурира в подреждането, след като е на футболната сцена
едва от 2 години.

ЛОКО ПД РЕЖЕ ИЗРАЕЛЦИ
ЗА ХРИСТО ЗЛАТИНСКИ

Френският
защитник
на Реал М
Рафаел
Варан (81)
изравнява
с удар с
глава за
крайното
1:1 срещу
Барселона
в първия
1/2-финал
за Купата
на краля на
“Сантяго
Бернабеу”
Реваншът
е в края на
февруариСнимка БГНЕС
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Бербатов
с гол
и победа
за ЧРД

ПО БНТ1 И БНТ2
ТЕНИС

Купа “Дейвис”
14.00 България -

Финландия
ПО ФИЛМ+

гледайте

Първите ракети на България и Финландия Григор Димитров и Мике Континен
се поздравяват след жребия за срещите в мача от Втора евро-африканска

група за купа “Дейвис”, неофициално световно първенство по тенис за мъжки
отбори, който започва днес в зала “София”

Марин МИЛАШКИ

Григор Димитров (№40 в света) ще
срещне Юху Пауку в първия мач между
България и Финландия за купа “Дей-
вис”, неофициално световно първенст-
во по тенис за мъжки отбори. 21-го-
дишният хасковлия ще търси реванш
от финландеца в зала “София” днес от
14.00 часа. Пауку, който в момента
отбива военната си служба, е спече-
лил единствената среща досега мужду
двамата - през 2007 г., когато отстра-
нява Димитров на “Фючърс” турнира в
София със 7:5, 7:6 (14). За да участва в
мача от Евро-африканската група, Па-
уку си е взел едноседмичен отпуск от
военната школа в Лахти. Във Финлан-
дия службата е задължителна, а срокът
е от 6 до 12 месеца.

Половин час след двубоя им започ-
ва срещата между Александър Лазов и
първата ракета на гостите Мике Конти-
нен, отреди жребият, теглен в Столич-
ната община вчера. Двубоят на двойки
е утре, а в неделя са останалите 2 мача
на сингъл, в които според предвари-
телните очаквания на корта ще изля-
зат Димитров - Континен и Лазов -
Пауку. Все пак капитаните могат да на-
правят промени в последния момент,
особено ако крайният победител вече
е известен. По регламент се играе до 3
победи от 5 мача.

Най-предно класираният тенисист
на финландците е намиращият се под
№562 в ранглистата Хари Хелиоваара,
Континен е 949-и, а Хенри Континен е
№1679. 20-годишният Хенри Континен
е достигал до №4 при юношите и през

Мони ГЕОРГИЕВ

Пилотът Петър Ценков твър-
ди, че на рали “Дакар” публи-
ката в Перу го е подвела сери-
озно с навигатора Иван Мари-
нов във втория състезателен
ден. Дебютиралият при автомо-
билите опитен пилот призна, че
е  допуснал грешка и се под-
вел по напътствията на фено-
вете за преминаване на трасе-
то. Джипът им Opel Antara RR
попаднал в дюна, където ката-
строфирал с друг автомобил.
След инцидента те финишира-
ли чак в полунощ като измина-
ли близо 70 км в тъмнина. Още
един ден им се наложило да
карат пак по тъмно.

Ценков обясни, че е отпад-
нал от надпреварата, за да
предотврати сблъсък с моторист
в 12-ия етап. Тогава колата на
“Рали Рейд БГ” затънала в
пясъците в най-сложната отсеч-
ка на трасето, в която имало
изкачвания на височини над
4700 м. “Екипът ни попадна в
трафик, при лоша видимост, а в
един момент на 2-3 м пред нас

15.00 Турнир “Газ дьо Франс”
в Париж (жени)
ПО БНТ СВЯТ

ВОЛЕЙБОЛ
17.30 Нефтохимик - Левски (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ БЯГАНЕ

12.15 и 17.00 СК в Сочи
СНУКЪР

14.00 и 20.00 Германия Мастърс
СКИ СКОКОВЕ

19.00 СК в Харафов
(квалификация)

ПО ТВ+
БАСКЕТБОЛ

20.00 Рилски спортист -
Черно море

2008 г. загуби финала на “Уимбълдън”
именно от Гришо. При мъжете рекорд-
ното му класиране е №220 в света, но
тежка контузия спря развитието на ка-
риерата му и последният му мач е от
средата на 2012 г., но преди това не е

Гришо започва с войник
за купа „Дейвис”
Първата ни ракета среща финландеца Юху Пауку (№1117 в света)

играл 9 месеца.
Билетите за днес и в неделя, когато

са срещите на сингъл, са по 15 лв., а за
мача на двойки - по 10 лв. Общ билет
за 3-те дни на мача е 30 лв. БНТ ще
предава срещите пряко.

Петър Ценков подведен
от зрители в Перу

Петър Ценков
(вдясно) и
Иван Маринов
са щастливи
от 37-ото
място
в един от
последните
етапи,
защото
местата в
топ 40 са
“резервирани”
за големите
имена в този
спорт

Пилотите на
МакЛарън

Дженсън Бътън
и Серхио “Чеко”

Перес
представиха
новия болид

MP4-28
на “Сребърните

стрели”  в
Технологичния

център на
тима в Уокинг,

Англия

изкочи моторист. Наложи се да
спрем рязко, после при манев-
рите на заден ход попаднахме
в улей със закъсали пилоти.
Опитахме се да продължим, но
усетих, че педалът на съедини-
теля е омекнал и нямаше как
да караме към финала”, заяви
Ценков. Все пак пилотът е горд
с 38-ото място в 14-ия етап,
както и 40-ото място в 10-ия и
11-ия етап, защото местата в
топ 40 са окупирани от шампи-
они или професионални състе-
затели със сериозни спонсори
зад гърба си.

За двамата е изключителен
успех, че са завършили “Да-
кар”, макар и несъстезателно,
защото участие при автомоби-
листите е много по-сериозно
изпитание. Там промяната на
температурите, часовете на
състезание, намалената види-
мост и обездвижването на тех-
никата са далеч по-значими
фактори. Ценков обаче беше
категоричен, че повече няма
да кара на “Дакар”, но ще оказ-
ва всякаква помощ на други
наши участници.
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Снимка АВТОРА Младежкият национален отбор на България ще
започне  квалификациите за Евро 2015 с домакинство
на Андора на 1 юни. На жребия, теглен в щаб кварти-
рата на УЕФА в Нион, “лъвовете” попаднаха в група 2
още с Русия, Дания, Словения и Естония. Връщаме
визитата на андорците още на 5 юни. Останалите сре-
щи: с Естония (06.09.), в Русия (10.09.), с Русия (11.10.),
в Словения  (15.10), с Дания (15.11), със Словения
(19.11) и през 2014 г. в Естония (03.09) и в Дания
(09.09.). “Не ми се искаше да попаднем в група от 6
отбора, защото това означава, че трябва да играем на
всички предвидени дати за официални срещи и няма
да имаме допълнително време за подготовка и изби-
стряне на състава. Нашият тим е сравнително нов и
имаме само една контрола зад гърба си. Задължител-
но ще се стремим да си осигурим 2 приятелски мача
през месец март, като те ще са единствените, които
ще имаме преди началото на квалификациите. Няма-
ше много проблеми около оформянето на програмата
в групата, общо взето, всички предложения бяха при-
ети с леки компромиси. Русия е фаворит, но и Дания
е традиционно силна на това ниво, а със Словения сме
равностойни. Целта на всички ще е да се вземат мак-
симум брой точки от мачовете с Андора и Естония”,
коментира селекционерът Михаил Мадански.

Присадов и Киркова
най-бързи в Боровец

Ски националите Стефан При-
садов и Мария Киркова взеха
първите места в гигантския сла-
лом за купата “Бороспорт”, вали-
ден за ФИС. Присадов постигна
общо време от двата манша
2:20,73 мин. Втори е Георги Геор-
гиев с 2:21,77 мин, а трети Нико-
ла Чонгаров с 2:21,84 мин. При
жените Мария Киркова победи с
общо време от двата манша
2:26,97 мин. Втора завърши Со-
фия Рали (Гър) с 2:34,12 мин., а
трета Анастасия Кокини (Гър) с
2:35,02 мин.

Алексиев и Тодоров
губят от
еврошампионите

Газпром (Сургут) с български-
те национали Тодор Алексиев и
Теодор Тодоров в състава си
загуби с 0:3 гейма (17:25, 23:25,
14:25) като гост на европейския
шампион Зенит (Казан) в мач от
16-ия кръг на руското волейболно
първенство. Нападателят Алек-
сиев стана топреализатор за
Газпром с 14 т., а Тодоров
завърши с 5. Газпром с 32 т. заема
четвъртото място в “Синята”
група на шампионата.

кратки

Италианският национал Марио Балотели
се ръкостиска с вицепрезидента на

Милан Адриано Галиани, след като
двамата кацнаха с частния самолет на

боса на летище “Малпенза” край
Милано. Балотели премина медицински

прегледи и подписа договор за 41/2
години със 7-кратните шампиони на

Европа, които платиха на Манчестър
Сити 19 милиона англ. лири
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Младежите с Русия
и Дания за Евро 2015
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